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NA©I ODLI»NI ©PORTNIKI
Miru Kregarju Trofeja Jureta RobiËa za ekstremne 
πportne doseæke v letu 2011
≈»e si v reprezentanci, veπ, da si dober«
V sklopu predstavitev kamniπkih mladih πportnih upov, ki uspeπno zastopajo Slovenijo na 
najveËjih mednarodnih tekmovanjih, smo tokrat poklepetali z lokostrelcem Klemenom 
©trajharjem in MTB kolesarjem Rokom Koroπcem.  na strani 12

Ko smo æe mislili, da nas bo letoπnja zima prikraj-
πala za sneg, medtem ko se naπi sosedje, tudi juæni, 
ubadajo s preveliko koliËino snega, nas je v teh dneh 
najprej dodobra ohladila z nizkimi temperaturami, 
nato pa razveselila πe z idiliËno belo podobo. No, niso 
ravno vsi navduπeni nad jutranjim ËiπËenjem snega in 
strganjem zamrznjenih avtomobilov, zagotovo pa se 

ObËina Kamnik se je odloËila 
temeljito prevetriti evidenco na-
domestila za uporabo stavbnega 
zemljiπËa, ki je bila v veËji meri 
nespremenjena zadnjih deset let. 
Kot pojasnjuje obËinska uprava, 
je bilo zadnja leta, ko je Geo-
detska uprava RS vzpostavljala 
register nepremiËnin, v posamez-
nih primerih moË zaznati velika 
odstopanja med stanovanjskimi 
in poslovnimi povrπinami, za ka-
tere je obraËunano nadomestilo, 
ter povrπinami vpisanimi v regi-
ster nepremiËnin. To je ObËino 
vzpodbudilo, da se je odloËila 
pristopiti k temeljiti prenovi ob-
stojeËe evidence nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljiπËa.

ObËina Kamnik vsakoletno 
na raËun odmere nadomestila 
pridobi pribliæno milijon evrov 
prihodkov, kar v skupnem zne-
sku obËinskega proraËuna pred-
stavlja pomemben deleæ. Ker je 
poglavitni namen tega prihodka 
zagotavljanje kvalitetne obËinske 
komunalne sluæbe (skrb za ob-
Ëinske ceste in javne povrπine), 
ga ObËina v ta namen tudi v 
celoti porabi. Hkrati pa poudar-
ja, da dejanski vsakoletni stroπki 
vzdræevanja obËinskih povrπin ta 
znesek moËno presegajo.

VeË na 2. strani.

Na letoπnjem sejmu Alpe-Adria: Turizem in 
prosti Ëas, ki je v Ljubljani potekal od 26. do 
29. januarja, se je med turistiËnimi destinacijami 
prviË predstavila regija osrednja Slovenija, ki zdru-
æuje 26 obËin: Kamnik, Komenda, Vodice, Medvode, 
Mengeπ, Trzin, Domæale, Lukovica, MoravËe, Dol pri 
Ljubljani, Litija, Ig, Borovnica, Logatec, Vrhnika, 
Log Dragomer, Brezovica, Horjul, Dobrova - Polhov 
Gradec, ©kofljica, Grosuplje, IvanËna Gorica, ©mart-
no pri Litiji, Dobrepolje, Velike LaπËe in Ljubljana.

V sklopu predstavitve Kamnika pod skupnim 
naslovom ≈Nesnovna dediπËina zelenega zaledja 

Snovik je bil do sredine de-
vetdesetih let prejπnjega stoletja 
manj poznana vasica v Tuhinj-
ski dolini. Leta 2002, ko so od-
prli pokriti bazenski kompleks, 
se je glas o blagodejnih uËinkih 
zdravilne vode v zelenem okolju 
Tuhinjske doline hitro razπiril. 
Tako so v Termah Snovik v teh 
dneh, ko praznujejo desetletni-
co, v priËakovanju milijon pet-
stotisoËega obiskovalca. Terme 
Snovik so æe od vsega zaËetka 
prijazne okolju, energetsko  
varËne in uËinkovite, pohvalijo 
se lahko s πtevilnimi priznanji, 
kot prvi v Sloveniji so nosilec 
Eko marjetice. 

Desetletnico delovanja so 
v Termah Snovik skupaj z 
gosti in obiskovalci prazno-

vali v Ëetrtek, 26. januarja, ob osrednjem notranjem bazenu. Pot nastajanja najviπje 
leæeËih slovenskih term je opisal direktor Zarje Kovis Ivan Hribar (na fotografiji), ki 
mu lahko reËemo kar oËe snoviπkih term. Dogodek so pospremili tudi otroci iz O© 
©martno v Tuhinju. VeË na 3. strani.                                                             VERA MEJA»

IZ VSEBINE

AKTUALNO  stran 2
O letoπnjem vpisu v kamniπke vrtce

S SEJE OB»INSKEGA SVETA  stran 4
Brezzobi tiger brez moËi se je predal na januarski seji 
ObËinskega sveta

POGLEDI  strani 6
Bo zaplet med ObËino Kamnik in Kmetijsko-gozdarsko 
zadrugo Kamnik v zvezi z zemljiπËem v VolËjem Potoku 
reπila poravnava?
Zakaj potrebujemo mladinske centre?
MeπËanska Korporacija Kamnik: Bo javna obravnava reπila 
dolgotrajen postopek?
Nogometni klub Kamnik  - kako naprej?

NA© POGOVOR  stran 7
Z nekdanjo dræavnozborsko poslanko, kamniπko 
podæupanjo, obËinsko svetnico, borko za vsem dostopno 
zdravstvo, mag. poslovne politike in organizacije Julijano 
Bizjak Mlakar

ZANIMIVOSTI stran 8
Z Edom Schumetom: »lovek in pes - dobro uigran tim

ANKETA IN RAZMISLEK O KULTURI  stran 9
Tudi KamniËani kulturno, slovesno in preπerno

MED MLADIMI  stran 11

©PORT  stran 13
6 medalj in 14 finalnih nastopov za kamniπke plavalce
Iz tabora Calcit Volleyball
TenisaË Andrej Videc najviπje doslej
Lokostrelci uspeπni na πolskem regijskem tekmovanju

sneæink veselijo otroci, ki æe vleËejo na plano sanke 
in smuËke ter se hitijo spuπËati po pobeljenih klancih. 
Zagotovo pa ni nikogar, ki bi ostal ravnoduπen nad 
pogledom na zasneæeni Kamnik in kamniπke planine, 
ki sem ga ujela tudi v fotografski objektiv, in se kljub 
mrazu ne bi odpravil v naravo, vsaj na sprehod in sveæ 
zrak. SA©A MEJA»

10. obletnica delovanja Term Snovik

Milijon in pol  
obiskovalcev v desetih letih

Sejem Alpe-Adria: Turizem in prosti Ëas kot najveËji sejemski turistiËni dogodek

PrviË predstavljena skupna turistiËna 
ponudba osrednjeslovenske regije

Ljubljane« so sodelovale Terme Snovik in Zdra-
vilni gaj Tunjice. 

Obiskovalci so toplo sprejeli starosvetne smu-
Ëarje Kamniπke grËe (na fotografiji), ki so ponosno 
razkazali lepo ohranjeno opremo in prikazali kako 
pripravljajo (peglajo) smuËi za letoπnje sreËanje lju-
biteljev smuËanja po starem za Pokal ©inkel, ki ga ob 
ugodnih sneænih razmerah pripravljajo 18. februarja v 
Kamniku na Glavnem trgu in na Veliki planini, kjer se 
bodo preizkusili v starodavnih tehnikah smuËanja. 

VeË o sejemskem dogajanju na 5. strani. 
VERA MEJA»

Odmera 
nadomestila 
za uporabo 
stavbnega 
zemljiπËa v 
obËini Kamnik 
praviËnejπa
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Velika odstopanja 
med dejanskimi in 
obraËunanimi povrπinami

ObËina Kamnik se je odloËila 
temeljito prevetriti evidenco na-
domestila za uporabo stavbnega 
zemljiπËa, ki je bila v veËji meri 
nespremenjena zadnjih deset let. 
Kot pojasnjuje obËinska uprava, 
je bilo zadnja leta, ko je Geo-
detska uprava RS vzpostavljala 
register nepremiËnin, v posamez-
nih primerih moË zaznati velika 
odstopanja med stanovanjskimi 
in poslovnimi povrπinami, za ka-
tere je obraËunano nadomestilo, 
ter povrπinami vpisanimi v regi-
ster nepremiËnin. To je obËino 
vzpodbudilo, da se je odloËila 
pristopiti k temeljiti prenovi ob-
stojeËe evidence nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljiπËa.

ObËina Kamnik vsakoletno 
na raËun odmere nadomestila 
pridobi pribliæno milijon ev-
rov prihodkov, kar v skupnem 
znesku obËinskega proraËuna 
predstavlja pomemben deleæ. 
Ker je poglavitni namen tega 
prihodka zagotavljanje kvalitet-
ne obËinske komunalne sluæbe 
(skrb za obËinske ceste in javne 
povrπine), ga obËina v ta namen 
tudi v celoti porabi. Hkrati pa 
poudarja, da dejanski vsakolet-
ni stroπki vzdræevanja obËinskih 
povrπin ta znesek moËno prese-
gajo. Ker obËina za vzdræevanje 
kvalitetne komunalne sluæbe ne 
more uporabljati sredstev, na-
menjenih drugim obËinskim 
dejavnostim, smo se v obËinski 
upravi odloËili, da doloËen deleæ 
manjkajoËih srestev pridobi na 
raËun praviËnejπe obremenjeno-
sti vseh obËanov in poslovnih 
subjektov v obËini Kamnik. To 

Odmera nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljiπËa v obËini Kamnik po novem praviËnejπa

odloËitev je potrdil tudi obËin-
ski svet.

Kdo in za kaj plaËuje 
nadomestilo

Nadomestilo je dolæan plaËe-
vati vsak uporabnik ali lastnik 
stanovanjskega oziroma poslov-
nega prostora. Kot stanovanjska 
povrπina πteje celotna povrπina 
zaprtih delov stanovanja, kar 
vkljuËuje tudi klet, garaæo in 
nedokonËane dele stavbe. Kot 
poslovna povrπina πteje celotna 
povrπina prostora in za njegovo 
delovanje potrebnih morebitnih 
dodatnih prostorov. Tu so mi-
πljeni predvsem skupni hodniki, 
stopniπËa in tudi povrπine na-
menjene poslovni dejavnosti na 
prostem, kot so odprta skladiπËa, 
parkiriπËa, delavnice na prostem, 
ipd. 

Predvidene spremembe 
pri posamezniku

ObËina Kamnik bistvene rasti 
zneska letne odmere nadomesti-
la za tiste uporabnike, ki so do 
sedaj imeli prijavljene pravilne 
povrπine, ne predvideva. Tem ob-
Ëanom se bo znesek nadomestila 
v grobem uskladil le z inflacijo 
od zadnje podraæitve nadomesti-
la v letu 2008. PriËakuje pa se 
rast odmere nadomestila za tiste 
osebe, ki do sedaj veË let niso 
plaËevali za obseg povrπin, ki so 
jih uporabljali. Tem obËanom se 
bo znesek nadomestila zviπal, 
kar je tudi praviËno do tistih, 
ki so do sedaj na raËun svoje 
poπtenosti plaËevali znesek za 
celotno povrπino, ki jo uporab-
ljajo. Odmera nadomestila je bila 
v preteklosti namreË vezana na 
napoved posameznika, pravilnosti 

napovedanih podatkov pa obËina 
ni imela moænosti preveriti.

Kako bo po novem
ObËina sedaj vzpostavlja pov-

sem novo evidenco, ki temelji na 
preseku podatkov iz registra ne-
premiËnin, zemljiπkega katastra, 
registra stavb, registra prostorskih 
enot, zemljiπke knjige, centralnega 
registra prebivalcev in poslovnega 
registra. Hkrati z izvedbo prese-
kov navedenih evidenc je obËina 
na raËun zagotavljanja pravilnosti 
podatkov izvedla terenski ogled 
vseh stavb v obËini Kamnik, za 
katere se obraËuna nadomestilo. 
Teh stavb je preko 8.000. Da je 
bil terenski ogled upraviËen, potr-
juje tudi dejstvo, da je bilo najde-
nih veË kot tisoË stanovanjskih in 
poslovnih delov, ki so v uradnih 
evidencah vodeni z namenom, za 
katerega se nadomestila ne obra-
Ëunava oziroma v evidence niso 
vpisani.

Javna razgrnitev 
podatkov

Ker pa vsi izvedeni ukrepi πe 
vedno ne zagotavljajo popol-
ne pravilnosti podatkov, obËi-
na organizira javno razgrnitev 
podatkov z namenom njihove 

dodatne uskladitve. Javna raz-
grnitev bo v ponedeljek, 27. fe-
bruarja, in bo v prostorih obËine 
Kamnik potekala do petka, 16. 
marca 2012. V vmesnem Ëasu so 
vabljeni vsi, ki imajo na obmoËju 
obËine Kamnik v lasti ali upora-
bi stanovanjski oziroma poslov-
ni objekt, da se javne razgrnitve 
udeleæijo in preverijo pravilnost 
vpisanih podatkov. Za dodatno 
obveπËenost bo obËina poskrbela 
s pisnimi obvestili, katere bodo v 
dneh pred priËetkom javne raz-
grnitve na dom prejeli vsi, ki so 
vpisani v obstojeËo evidenco na-
domestila. Hkrati bo lahko vsak 
lastnik na spletni strani obËine 
Kamnik (www.kamnik.si) na pre-
prost naËin vpogledal v vpisane 
podatke o posamezni nepremiË-
nini. Po zakljuËku javne razgr-
nitve bodo podatki posredovani 
DavËnemu uradu Kamnik, ki bo 
izvedel odmero nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljiπËa. Ker 
je v primeru izdane davËne od-
loËbe ugoditev pritoæb iz razloga 
napaËnih podatkov zahtevnejπa 
in dolgotrajnejπa, obËina Kamnik 
ponovno poziva vse, da se udele-
æijo javne razgrnitve in preverijo 
pravilnost vpisanih podatkov o 
njihovih nepremiËninah.

ObËinska uprava je v lanskem letu v skladu z Zakonom o vrtcih pripravi-
la nov pravilnik o sprejemu otrok v vrtec, ki uvaja enotni vpis otrok v vrtce 
v obËini Kamnik in vzpostavitev centralne evidence vpisanih otrok. Eden 
od zastavljenih ciljev pravilnika predstavlja preglednost nad potrebami 
po prostih mestih v vrtcih. ObËina Kamnik namreË ob jasni sliki o πtevilu 
ËakajoËih laæje naËrtuje potrebne dodatne kapacitete na podroËju pred-
πolske vzgoje in varstva. 

Pravilnik, ki ga je obËinski svet obËine Kamnik potrdil februarja 2011, 
je sluæil kot podlaga za sprejem otrok s πolskim letom 2011/2012. V eval-
vaciji tekom sprejema in po zakljuËenem sprejemu otrok v vrtce je bilo 
ugotovljeno, da je potrebno v sistem sprejemanja otrok vnesti doloËene 
spremembe.

S spremembami pravilnika, objavljenimi v Ur. l. RS, πt. 100/2011:
- posamezni samostojni vrtec objavi predvideno πtevilo mest, ki jih 

zagotavlja za otroke v vrtcu kot tudi predvideno πtevilo prostih mest, 
medtem ko vrtec z enotami objavi predvideno πtevilo prostih mest po 
enotah; 

- v okviru vrtca z enotami (Vrtec Antona Medveda) kot prve izbire ima 
vlagatelj moænost navesti veË podizbir, ki jih rangira od A (najbolj æelena 
izbira) do E (najmanj æelena izbira). Vrtec bo pripravil Ëakalne liste po 
letnikih rojstva, s katerih bo otroke po letniku in πtevilu toËk razporedil 
v æelene enote v skladu z razpoloæljivimi mesti po enotah. 

V primeru odprtja novega (koncesijskega) vrtca - ne enote ali oddelka 
obstojeËega vrtca - bo obËina starπe s centralnega Ëakalnega seznama in 
starπe, ki so naknadno, po razpisu, oddali vlogo (nepravoËasno oddane 
vloge), pozvala k oddaji vloge na poziv k vpisu, ki ga bo objavil novi 
vrtec.

Marjan ©arec, l.r.
ÆUPAN

INFORMACIJA O LETO©NJEM 
VPISU V VRTCE NA 
OBMO»JU OB»INE KAMNIK

1. ObËina Kamnik v skladu s Pravilnikom o sprejemu otrok v vrtec 
(Uradni list RS, πt.: 17/11 in 100/11) objavlja javni vpis novincev za 
πolsko leto 2012/2013 v naslednje vrtce:
- Vrtec Antona Medveda, Novi trg 26/B, Kamnik (tel. πt. 8303338)
- Vrtec Peter Pan, Cankarjeva 12/B, Kamnik (tel. πt. 8319423)
- Vrtec Zarja, Perovo 28, Kamnik (tel. πt. 059075300)

2. Vpis bo potekal v naslednjih terminih:
5. 3. - 16. 3. 2012 (na sedeæu Vrtca Antona Medveda)
- v ponedeljek in Ëetrtek: od 7. - 12. ure in od 13. do 15. ure,
- v torek in sredo: od 7. do 12. ure in od 13. do 17. ure,
- ter v petek: od 7. do 12. ure.
5. 3. - 16. 3. 2012 (na sedeæu Vrtca Peter Pan)
- od ponedeljka do petka: od 8. do 15. ure,
- lahko tudi po predhodnem telefonskem dogovoru.
5. 3. - 16. 3. 2012 (na sedeæu Vrtca Zarja)
- od ponedeljka do petka: od 9. do 12. ure,
- od ponedeljka do Ëetrtka tudi od: 14. do 17. ure.

3. Vlogo je potrebno oddati na sedeæu vrtca, ki ga je vlagatelj oznaËil 
kot najbolj æelen vrtec (t.j. vrtec prve izbire), ali jo poslati po poπti. 
Obrazec vloge je na voljo na sedeæu vrtcev, v enotah vrtca in na 
spletnih straneh vrtcev ter obËine.

4. Obvestila o sprejemu oz. zavrnitvi bodo vlagatelji prejeli v 8 dneh 
po seji Komisije za sprejem otrok v vrtec.

5. Dodatne informacije prejmete na Oddelku za druæbene dejavnosti 
obËine Kamnik (Katarina ©Ëetinin Sever, na tel. πt. 8318-139) oz. na 
sedeæu posameznega vrtca iz 1. toËke tega poziva.

Marjan ©arec, l.r.
ÆUPAN

JAVNI VPIS NOVINCEV V 
VRTCE V OB»INI KAMNIK

                             - Iz da ja telj Bi stri ca, d.o.o., Ka mnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Sa πa Me jaË, univ. dipl. ekon. Na pod la gi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 20.000 izvodov. Na slov ure dniπt va: Ka mnik, Glav-
ni trg 23 (zgradba med ob Ëi no in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 
041/662-450, fax: 01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne 
ure: ponedeljek in petek od 9. do 15. ure, sreda od 9. do 12. in od 13. do 
17. ure. NenaroËenih Ëlankov in fotografij ne honoriramo in ne vraËamo. 
GrafiËna priprava in tisk Set d.d.

Na zadnji januarski dan je æupana Marjana ©arca obiskal veleposla-
nik Republike Makedonije Igor Popov. Najprej sta se stala na delovnem 
sestanku v prostorih Urada æupana, kjer sta se pogovarjala o moænostih 
povezovanja naπe obËine z nekaterimi makedonskimi obËinami, pred-
vsem na podroËju turizma. Veleposlanik Igor Popov je v enem letu, odkar 
opravlja funkcijo veleposlanika, obiskal veË slovenskih obËin in z neka-
terimi æe uspel navezati konkretno sodelovanje. Med drugim z obËino 
Celje, Novo Gorico in Mursko Soboto. Ker je prostovoljec Filip Nadovski iz 
Makedonije, ki je pol leta preæivel v naπi obËini v sklopu projekta ≈Journey 
to progress«, ki ga organizira MC Kotlovnica, nenehno govoril o æupanu 
in lepotah Kamnika, se je veleposlanik odloËil, da si ogleda te lepote in 
se sestane z æupanom.

Po uradnem delu pogovora sta se æupan in veleposlanik sprehodila 
po starem mestnem jedru, obiskala Zavod za turizem in πport v obËini 
Kamnik ter PleËnikovo æelezniπko postajo, kjer deluje Dnevni center za 
osebe s teæavami v duπevnem zdravju.

Janja Zorman Macura, 
Odnosi z javnostmi, ObËina Kamnik

Veleposlanik Republike 
Makedonije na obisku pri æupanu

Na podlagi Pravilnika o sofinanciranju humanitarnih programov v 
obËini Kamnik (Uradni list RS, πtevilka 57/03, 34/04, 41/05 in 43/07) 
æupan obËine Kamnik objavlja

JAVNI RAZPIS
za sofinanciranje humanitarnih programov 

in projektov za leto 2012, ki jih bo ObËina Kamnik 
sofinancirala iz obËinskega proraËuna

1. Iz proraËunskih sredstev obËine Kamnik se bodo sofinancirali hu-
manitarni programi in projekti. 

2. Razpisno dokumentacijo s priloæenimi obrazci lahko dobite na 
spletni strani obËine Kamnik WWW.KAMNIK.SI, od dneva objave 
javnega razpisa do izteka razpisnega roka za oddajo prijav.

3. Rok za prijavo na javni razpis je petek, 24. februar 2012 do 12. 
ure.

4. Dodatne informacije dobite pri Katji Vegel (tel.: 01/8318-142) ali 
Marjeti BenkoviË (tel.: 01/8318-114).

Marjan ©arec, l.r.
ÆUPAN
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JAVNO NAZNANILO

ObËina Kamnik oznanja 

javno razgrnitev evidence nadomestila 
za uporabo stavbnih zemljiπË. 

Javna razgrnitev bo potekala od ponedeljka, 27. februarja 
do petka, 16. marca 2012, 

v sejni dvorani obËine Kamnik, II. nadstropje, Glavni trg 24, 
od 8. do 18. ure, vsak dan od ponedeljka do petka. V sredo, 

29. februarja 2012, zaradi 13. redne seje obËinskega sveta obËine 
Kamnik, pa bo javna razgrnitev izjemoma potekala v sejni sobi 
πt. 17, v pritliËju obËinske stavbe. V Ëasu javne razgrnitve lahko 

vsak vpogleda v vpisane podatke o svojih nepremiËninah ter 
na podlagi verodostojnih dokazil v primeru napaËnih podatkov 

predlaga njihovo spremembo.

ObËina Kamnik
Marjan ©AREC, ÆUPAN

Komisija za nivojske prehode s strani Ministrstva za promet je na pod-
lagi vloge ObËine Kamnik o ugotovitvi dejanskega stanja zagotavljanja 
ustrezne prometne varnosti na nivojskem prehodu dræavne ceste R1-
225/1140 Mengeπ - Duplica - æelezniπko postajaliπËe ©marca skupaj s pred-
stavniki ObËine Kamnik 12. januarja opravila terenski ogled nivojskega 
prehoda. Ugotovljeno je bilo, da je potrebno preuËiti razliËne reπitve na 
nivojskem prehodu glede na ugotovljene neskladnosti. Iz tega razloga bo 
ObËina Kamnik pobudnica za nadaljnje pogovore o reπevanju ustrezne 
prometne varnosti med sluæbami, ki so pristojne za reπevanje tovrstne 
problematike. 

Za varnejπi nivojski 
æelezniπki prehod v ©marci
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Slovesnost ob desetletnici delo-
vanja so v Termah Snovik skupaj 
z gosti in obiskovalci praznovali 
v Ëetrtek, 26. januarja, ob osred-
njem notranjem bazenu. Zgodo-
vino nastajanja najviπje leæeËih 
slovenskih term je opisal direktor 
Zarje Kovis Ivan Hribar, ki mu 
lahko reËemo kar oËe snoviπkih 
term. Zgodba o termalni vodi in 
zametkih turistiËne ponudbe je 
krepko daljπa oziroma starejπa 
od desetih let. ≈Zgodba Term Sno-

vik se je priËela leta 1991, ko je naπe 
podjetje Zarja Kovis iz Kamnika pre-
vzelo iniciativo, da bi se veË desetletij 
poznano termalno vodo zaËelo kori-
stiti v turistiËne namene. Zagotovo je 
bil pri tem odloËilen projekt CRPOV 
Snovik, ko smo se skupaj s SnoviËani 
odloËili, da pristopimo k realizaciji 
projekta Term Snovik v nastajanju. 
Naslednji mejnik je bilo leto 1994, ko 
smo postavili pilotni bazen in prviË 
tudi uradno predstavili podjetniπko 
zamisel Term Snovik. Æe takrat smo 
zapisali, da bomo gradili terme, ki 
bodo prijazne obiskovalcem in oko-
lju ter energetsko uËinkovite. Na-
slednji mejnik je bilo leto 2000, ko 
smo imeli æe pridobljene vse pogoje 
za realizacijo projekta in smo πtirje 
druæbeniki ustanovili druæbo Term 
Snovik. 17. januarja 2001 smo za-
sadili prve lopate in 30. junija odprli 
zunanje bazene. Leto pozneje, 25. 
januarja 2002, pa smo odprli dana-
πnje pokrite bazene s spremljajoËimi 
objekti«, se je na pot ozrl Ivan 
Hribar. 

Mestne lekarne  
tudi na Duplici

V ponedeljek, 30. januarja, je vrata odprla Lekarna Duplica na Jako-
piËevi ulici. DupliËani, okoliËani in vsi, ki jih pot pogosto pelje v ta del 
kamniπke obËine, so novo enoto Mestnih lekarn æe kar teæko priËakovali, 
tudi zaradi odliËne dostopnosti, saj so za obiskovalce urejena parkiriπËa 
tik pred vhodom in ob objektu. 

Na krajπi slovesnosti ob odprtju pomembne pridobitve je direktor 
Javnega zavoda Mestne Lekarne Dionizij PetriË, mag. farm., orisal pot 
Lekarne Duplica. Objekt nekdanje trgovine s pripadajoËim zemljiπËem, 
na katerem so uredili parkiriπËa, so kupili decembra 2010. ≈V letu 2011 
smo izvedli Javno naroËilo za gradbeno obrtniπka dela in posebej za opre-
mo. Razpis sta dobila GIVO d.o.o. za gradbeno obrtniπka dela in Lesnina 
MG oprema za opremo. Celoten stroπek projekta znaπa 163.000 evrov za 
nakup 200 kvadratnih metrov velike nepremiËnine s pripadajoËim zem-
ljiπËem 400 kvadratnih metrov, 294.000 evrov za gradbeno obrtniπki del 
ter 124.000 za opremo, skupaj torej pribliæno 600.000 evrov. Projekt je bil 
zakljuËen konec decembra 2011, verifikacija Lekarne je bila opravljena 9. 
januarja 2012, odloËbo pa smo prejeli v petek, 27. januarja.«

Æupan Marjan ©arec se je v svojem govoru zahvalil prejπnjemu vodstvu 
obËinske uprave za razumevanje in pomoË pri nastanku Lekarne, ki so jo 
krajani teæko Ëakali. ≈Lekarna niso samo tablete, kapsule, sirupi in podo-
bne zadeve, veliko pomaga prijazen nasmeh in prijazen nasvet. Lekarni 
na Duplici æelim dolgo æivljenje, dobro finanËno zdravje in zadovoljstvo 
vseh krajank in krajanov Duplice ter πirπe okolice«.

Ko sta æupan Marjan ©arec in direktor Mestnih lekarn mag. Dionizij 
PetriË preprezala slavnostni trak, so si zbrani gostje in krajani z radoved-
nostjo ogledali sodobne, svetle in zelo lepo opremljene prostore, ki skupaj 
s prijaznimi in strokovno usposobljenim osebjem zagotavljajo prijazen 
obisk lekarne. 

Javni zavod Mestne lekarne opravlja lekarniπko dejavnost na obmoËju 
obËin Domæale, Kamnik, Litija, MoravËe, Mengeπ in ©martno pri Litiji, v 
Kamniku pa ima zdaj tri lekarne: na Duplici, na ©utni in v zdravstvenem 
domu. 

Novo enoto Mestnih lekarn na Duplici vodi Miroslav Breznik, mag.
farm., dolgoletni farmacevt v obeh kamniπkih lekarnah na ©utni in v 
zdravstvenem domu. Ob uspeπno zakljuËenem projektu na Duplici pa 
vodstvo Mestnih lekarn æe zre naprej. Kot je povedal direktor PetriË, 
naËrtujejo z gradnjo prizidka poveËati prostorsko utesnjeno lekarno v 
zdravstvenem domu in upajo, da bodo tako papirno-administrativne za-
deve kot gradbena in druga dela stekla Ëimprej, da bi lahko æe konec 
prihodnjega leta priËakali obiskovalce v sodobnih, razπirjenih lekarniπkih 
prostorih v kamniπkem zdravstvenem domu.

SA©A MEJA»

Vsa leta so sledili zastavljeni 
viziji, da gradijo terme korak 
za korakom. Leta 2003 so od-
prli zunanji bazen in restavra-
cijo PotoËka, leta 2004 so ure-
dili savna center in prostore za 
terapijo. Jeseni 2004 so priËeli 
z gradnjo apartmajskega naselja 
ali hiπke na robu gozda, kot radi 
reËejo, in v letu 2007 zakljuËili 
z gradnjo naselja, ki danes nudi 
371 leæiπË. Naselje je zraslo s po-
moËjo nepovratnih sredstev, ki 

so jih uspeli pridobiti na razpisu 
evropskih strukturnih skladov.

≈Vzporedno smo si vseskozi 
prizadevali, da so naπe storitve 
kvalitetne in zanesljive, zato smo 
pridobili tudi standarde kakovosti 
ISO 9001 in 14001, najveË pa nam 
pomeni v letu 2008 pridobljeni ev-
ropski certifikat EU Marjetica«, je 
z zadovoljstvom povedal Ivan 
Hribar. Poudaril je povezanost 
Term Snovik z lokalnim oko-
ljem, saj so se usmerili tudi v 
razvoj spremljajoËe turistiËne 
ponudbe v Tuhinjski dolini, na 
Kamniπkem in πirπe. Ustanovlje-
no je bilo tudi TuristiËno dru-
πtvo Tuhinjska dolina, s katerim 
skupaj skrbijo za turistiËno 
prepoznavnost in privlaËnost v 
Tuhinjski dolini. Realizirali so 
projekt Leader - promocija in 
prodaja produktov s podeæelja 
in projekt stare peπpoti po Tu-
hinjski dolini ∑ I. faza, priprav-
ljajo pa æe projekt ≈telovadnica 
v naravi.« 

Seveda pa v vseh teh letih v 
Termah Snovik niso le gradili, 
veliko energije so usmerili v vse-
bino in kvaliteto storitev, zrejo 
pa æe naprej. Na 23 hektarih 
zemljiπË v neposredni bliæini, ki 
jih je obËina Kamnik æe opre-
delila s prostorskim planom, 
naËrtujejo idejne projekte za 
izgradnjo πportnih objektov, bo-
disi olimpijskega bazena, πportne 
dvorane ali nogometnega igriπËa, 
priloænost vidijo v javno-zaseb-
nem partnerstvu. V naËrtih, ki 
jih je ob 10. rojstnem dnevu raz-
kril Ivan Hribar, pa so πe izgrad-
nja pokritega in delno odkritega 
bazena, prostorov za wellness in 
hotela z veËnamensko dvorano. 

O pomenu Term Snovik in 
razvoju kamniπkega turizma je 
spregovoril æupan Marjan ©arec, 
ki se je v svojem govoru zahvalil 
predhodnikom za njihov posluh 
pri nastajanju Term Snovik. ≈»e 
imaπ izziv, moËno voljo in æeljo, Ëe 
se ne ustaviπ pred preprekami, ki so 
pred teboj, potem lahko doseæeπ za-
stavljeni cilj. In Terme Snovik so to 
dosegle in so danes eden izmed pa-
radnih konjev kamniπkega turizma, 
ki se usmerjajo v prihodnost«.

Slavnostni govornik predsed-
nik Dræavnega zbora dr. Gregor 
Virant je kolektivu Term Sno-
vik Ëestital za doseæke in pouda-
ril:≈Slovenija potrebuje elan, ideje 
in zeleno miselnost. Tuhinjska do-
lina, ki leæi v objemu Kamniπko-Sa-
vinjskih gora, je eden izmed biserov 
naπe Ëudovite deæele, zato me ve-
seli, da Terme Snovik spoπtujejo te 
naravne danosti, da so energetsko 
varËno in okolju prijazno podjetje 
in da s svojim zgledom pomembno 
vplivajo tudi na razvojne naËrte Tu-
hinjske doline s πirπo okolico. ≈

Prijeten veËer ob bazenu v 
soju luËi je z besedo prijetno 
prepletel kar direktor Term Sno-
vik Matjaæ Konda. ≈Naπi pogledi 
so zazrti v prihodnost, naπa iskanja 

so usmerjena v niπe, ki nam bodo 
pripeljale πe veË gostov in veË blago-
stanja. Æelimo biti tisti, ki bomo na 
zemljevidu turistiËne, zelene, aktivne 
in zdrave Slovenije kreirali trende in 
ne bomo zgolj in samo posnemoval-
ci. Verjamemo v to, da samo v kolek-
tivu, kjer smo vsi pripravljeni prijeti 
za vsako delo, kjer si pomagamo in 
smo zgled sodelovanja, pa se kljub 

10. obletnica delovanja Term Snovik

Milijon in pol obiskovalcev v desetih letih
Snovik je bil do sredine devetdesetih let prejπnjega stoletja manj po-

znana vasica v Tuhinjski dolini. Leta 2002, ko so odprli pokriti bazen-
ski kompleks najviπje leæeËih slovenskih term, se je glas o blagodejnih 
uËinkih zdravilne vode v zelenem okolju Tuhinjske doline hitro razπiril. 
Tako so v Termah Snovik v teh dneh, ko praznujejo desetletnico, v 
priËakovanju milijon petstotisoËega obiskovalca. Terme Snovik so æe 
od vsega zaËetka prijazne okolju, energetsko varËne in uËinkovite, po-
hvalijo se lahko s πtevilnimi priznanji, kot prvi v Sloveniji so nosilec 
Eko marjetice.

V sodobnih, svetlih prostorih nove enote Mestnih lekarn na Duplici  
(z leve): direktor JZ Mestne lekarne Dionizij PetriË, mag. farm., kamni-
πki æupan Marjan ©arec in vodja nove enote Lekarna Duplica Miroslav 
Breznik, mag. farm.

Odprtja Lekarne Duplica na JakopiËevi ulici so se razveselili tako tam-
kajπnji prebivalci kot tudi vsi, ki jih pogosto vodi pot v ta del Kamnika, 
saj je nova lekarna dostopna, urejenih pa je tudi dovolj parkiriπË.

Zbrane goste in πe posebej mladino - naπo prihodnost, zaradi katere 
smo dolæni poskrbeti za okolje in naravo, je pozdravil Matjaæ Konda, 
direktor Term Snovik. Spretno in simpatiËno je povezoval veËer, pre-
pleten z besedo in glasbo.

V kulturnem programu so zapeli otroci pevskega zbora O© ©martno v Tuhinju pod vodstvom uËitelja Petra 
PogaËarja.

Praznovanje 10. rojstnega dne Term Snovik je bila tudi priloænost za 
pomenek o moænostih razvoja kamniπkega turizma. Z leve: podæupan 
Robert Kokotec, æupan obËine Kamnik Marjan ©arec in predsednik 
Dræavnega zbora dr. Gregor Virant.

≈Tam, kjer vode je zadost, tam prebiva radost, tam se sliπi smeh...« je z razigranimi skoki v termalno vodo 
snoviπkega bazena potrdila domaËa mladina iz O© ©martno. 

DomaËina Jure in Matevæ sta se 
obrnila v preteklost in prisluhnili 
smo njunemu pogovoru oËeta s 
sinom v pravi tuhinjπËini.

temu s spoπtljivostjo zavedamo vsak 
svojega mesta in osnovnega poslan-
stva, lahko napreduje vsak posamez-
nik in lahko napredujemo vsi skupaj. 
Verjamemo, da prav zato uspevamo 
najti nove programe, ki bodo pre-
priËali naπe goste in verjamemo, da 
bomo prav zato najstniπka leta pre-
æiveli uspeπno«, je misli zaokroæil 
direktor Matjaæ Konda.

V kulturnem programu so na-
stopili pevski zbor O© ©martno v 
Tuhinju pod vodstvom Petra Po-
gaËarja, mlada slovenska pevka 
Martina ©raj in sinhrone plesalke 
v vodi iz Velenja. Rojstnodnevno 
torto, ki so jo spekli domaËi ku-
harji, sta zarezala Stanka Burja 
in Brane Hribar, ki sta delËek 
svojega æivljenja æe na zaËetku, 
pred desetimi leti, zapisala v 
knjigo Term Snovik in πe vedno 
sta del prijazne in uspeπne sno-
viπke zgodbe. 

Besedilo: SA©A MEJA»
Fotografije: VERA MEJA»
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Kot smo poroËali æe v prejπnji πtevilki Kamniπkega obËana, so svetnice 
in svetniki na zadnji seji sprejeli vse predlagane sklepe obËinske upra-
ve. Veliko prahu pa sta dvignili razpravi o predlogu Sklepa o soglasju 
k statutu Zavoda za turizem in πport v obËini Kamnik in o predlogu 
Sklepa o soglasju k Pravilniku o sistemizaciji delovnih mest Zavoda za 
turizem in πport v obËini Kamnik. ObËinski svet se je seznanil tudi z 
nezavidljivim stanjem kmetijstva v kamniπki obËini, ki kliËe po nujnosti 
veËje lokalne samooskrbe s hrano. 

Z januarske seje obËinskega sveta (II.)

Brezzobi tiger brez moËi se je predal 
na januarski seji obËinskega sveta

Zamenjali zastareli naziv 
kamniπkih vrtcev

ObËinski svet se je strinjal 
in sprejel sklep, da je dosedanji 
naziv vzgojno-varstvenega za-
voda Antona Medveda Kamnik 
zastarel. Vrtec v skladu z Za-
konom o organizaciji in finan-
ciranju vzgoje in izobraæevanja 
opravlja dejavnost vzgoje in iz-
obraæevanja in ne zgolj vzgoje 
in varstva, kar vsebinsko odra-
æa sedanji naziv zavoda. Tako 
se namesto dosedanjega naziva 
Vzgojno-varstveni zavod Antona 
Medveda Kamnik predlaga krajπi 
in ustreznejπi naziv Vrtec Antona 
Medveda Kamnik.

Strokovne in operativne 
naloge s podroËja 
upravljanja πporta 
prevzel Zavod za turizem 
in πport 

ObËinski svet je kljub mnogim 
pripombam sprejel posodobitev 
Pravilnika za vrednotenje πport-
nih programov v obËini Kamnik 
ob upoπtevanju dosedanjih izku-
πenj na javnem razpisu ter ob 
upoπtevanju organiziranosti Za-
voda za turizem in πport v ob-
Ëini Kamnik. Novost sprejetega 
pravilnika je med drugim nov 
rok javnega razpisa, ki zaradi 
veËje operativnosti pri pridobi-
vanju sredstev za sofinanciranje 
πportnih programov, vendar ne 
v nasprotju z doloËili sploπnega 
upravnega postopka, do sedaj 

veniji in izvrπevanje Pravilnika za 
vrednotenje πportnih programov 
v obËini Kamnik. V obËinskem 
proraËunu je lokalna skupnost 
æe do sedaj namenjala finanËna 
sredstva za programe πporta in 
rekreacije. Sprejem in potrditev 
Letnega programa πporta za leto 
2012 zato v niËemer ne spremi-
nja dosedanjega naËina sofinanci-
ranja le-teh. Za celotno podroËje 
πporta in rekreacije so v letu 2012 
planirana finanËna sredstva v vi-
πini 790.500 evrov.

Dobro prihodnost 
Kamniku in obËinskemu 
proraËunu obeta turizem

Svetnice in svetniki so enotno 
sprejeli Odlok o turistiËni taksi v 
obËini Kamnik, ki zdaj znaπa 1 
evro in ob predpostavki, da bo 
πtevilo noËitev ostalo na enaki 
ravni tudi v prihodnje, bo v ob-
Ëinski proraËun prejetih 10 od-
stotkov veË prihodkov iz naslova 
turistiËne takse. S tem odlokom 
se doloËajo zavezanci za plaËilo 
turistiËne takse, viπina turistiËne 
takse, naËin porabe sredstev tu-
ristiËne takse, oprostitve plaËila 
turistiËne takse, postopek po-
biranja in odvajanja turistiËne 
takse, meseËno poroËilo, nadzor 
nad pobiranjem turistiËne takse 
in kazenske doloËbe.

Lokalni turistiËni vodiËi 
delujejo na razπirjenem 
turistiËnem obmoËju Srca 
Slovenije 

Sprejeti Odlok o lokalnem turi-
stiËnem vodenju na obmoËju Srca 
Slovenije v prvi obravnavi poob-
laπËa Zavod za turizem in πport 
v obËini Kamnik za izvajanje 
dejavnosti lokalnega turistiËnega 
vodenja na turistiËnem obmoËju 
Srca Slovenije, ki obsega obËine 
Dol pri Ljubljani, Domæale, Kam-
nik, Litija, Lukovica, Mengeπ in 
Trzin. Izobraæevanje turistiËnih 
vodnikov se bo v celoti financira-
lo iz projekta Promocija, katere-
ga nosilec je Zavod za turizem in 
πport v obËini Kamnik, sredstva 
bodo pridobljena iz Evropskega 
sklada za regionalni razvoj. Na 
podlagi æe podpisane pogodbe 
se projekt financira delno v letu 
2011 in delno v letu 2012. 

Teorija zarote pri 
zakulisju Zavoda za 
turizem in πport dobiva 
epilog 

Kot je bilo priËakovati iz pre-

jπnjih obravnav zdruæevanja tu-
rizma in πporta v skupen javni 
zavod, so svetnice in svetniki v 
tej toËki januarske seje ponov-
no namigovali na ≈teorijo zaro-
te« in podali precej pripomb na 
predlog Sklepa o soglasju k sta-
tutu Zavoda za turizem in πport 
v obËini Kamnik. Glavni krivec 
v tej ≈teoriji zarote« naj bi bila 
obËinska uprava, ki naj bi ho-
tela zamenjati direktorico dr. 
Andrejo Eræen, glavni oËitki pa 
so bili, da sta zaradi nesodelova-
nja z obËinsko upravo odstopi-
la predsednik in podpredsednik 
Sveta Zavoda, da novoizvoljenih 
Ëlanov Sveta Zavoda nihËe ne 
pozna in da sprejemajo statut, 
ki ga Svet Zavoda ni niti ob-
ravnaval. Vodja Oddelka za go-
spodarske dejavnosti in finance 
Martina Bajde je obrazloæila, da 
je obËinska uprava osnutek sta-
tuta pridobila prav od Zavoda za 
turizem in πport, dopolnili pa so 
ga v skladu z zakonodajo. Zakaj 
Svet zavoda statuta ni pravo-
Ëasno obravnaval, pa obËinska 
uprava ne more odgovarjati, 
dejstvo pa je, da so imeli do-
volj Ëasa, da opravijo svoje delo. 
Poleg tega je poudarila, da gre 
za imenovanje dveh novih na-
domestnih Ëlanov sveta zavoda, 
predsednika sveta zavoda pa 
bodo πe imenovali. ObËinski svet 
je sklep o soglasju k statutu za-
voda za turizem in πport v obËini 
Kamnik nato sprejel s 15 glasovi 
za in 13 proti.

≈Tako opozicija kot 
koalicija imata prav«

MoËna razprava med koalicijo 
in opozicijo se je razvnela tudi 
glede predloga sklepa o soglasju 
k pravilniku o sistemizaciji delo-
vnih mest Zavoda za turizem in 
πport v obËini Kamnik. S spre-
jetjem predlaganega sklepa je 
omenjeni akt zavoda usklajen 
z veljavno zakonodajo, sprejeti 
pravilnik pa bo osnova za izved-
bo javnih razpisov za sistemi-
zirana delovna mesta. ObËinski 
svet obËine Kamnik je 23.12.2011 
sprejel Odlok o spremembah in 
dopolnitvah odloka o ustanovit-
vi javnega zavoda ≈Agencija za 
razvoj turizma in podjetniπtva 
v obËini Kamnik«, s katerim je 
dejavnost zavoda razπiril s po-
droËjem πporta. Zaradi reorga-
nizacije je potrebno spremeniti 
sploπne akte zavoda, med katere 
sodi tudi pravilnik o sistemizaci-
ji delovnih mest.

Svet agencije je brezzobi 
tiger brez moËi 

Vido Repanπek, LTS ∑ za Kam-
nik, je ob svojem odstopu iz funk-
cije podpredsednika sveta zavoda 
povedal: ≈Tisto, kar je napisano, 
sploh ne dræi ∑ svet agencije je 

brezzobi tiger brez moËi, vso 
moË ima æupan, svet agencije 
naj bi le posluπno prevzemal 
odgovornosti in le formalno 
potrjuje naloæene direktive. Ni 
dialoga med svetom in obËinsko 
upravo, ki je sama sebi dovolj, 
vse ve in vse zna. Ker nismo 
potrebni, sem iz sveta izstopil, 
novemu svetu pa æelim sreËo na 
novi poti. ObËinski upravi pa 
æelim vse dobro in da bo na 
svoji poti dobro delovala.«

Viπje cene za uporabnike 
kamniπke trænice

Svetnice in svetniki so sprejeli 
πe sklep o doloËitvi novih cen 
storitev trænice v Kamniku in 
cen sejemskih storitev. Cene za 
ponudnike kmetijskih izdelkov 
se ne poveËajo, za ostalo træ-
no blago pa se poveËajo za 50 
odstotkov. Ker obËinska uprava 
podpira ponudnike ekoloπko 
pridelane oziroma predelane 
hrane, je zanje predlagala opro-
stitev plaËila pristojbine. Ob-
Ëinski svet obËine Kamnik je 
sprejel sklep o doloËitvi novih 
cen storitev trænice v Kamniku, 
sejemskih storitev in pogrebnih 
storitev na pokopaliπËih Æale v 
Kamniku, Mekinje, Nevlje in 
Podgorje. Razlog za predlagani 
dvig cen je veËletna izguba pri 
teh dejavnostih, v zadnjih treh 
letih se je nabralo za 11.000 ev-
rov izgube. Cene se æe 10 let 
niso uskladile z inflacijo, zato 
predlagatelj predlaga vsakoletno 
usklajevanje z viπino inflacije, 
da v prihodnje ne bo prihaja-
lo do tako drastiËnih dvigovanj 
cen teh storitev. Sedaj veljavne 
cene ne pokrivajo stroπkov na 
trænici (elektrika, ËiπËenje in 

vzdræevanje objektov), kar je 
glavni razlog za poveËanje cen 
oz. pristojbin, zato predlagatelj 
predlaga naslednje cene storitev 
(tabela spodaj). 

Joæe Koroπec, SLS, je izrazil 
zadovoljstvo s sedanjim predlo-
gom, ki je sedaj sprejemljiv za 
kamniπke kmete. 

Prihodnost ljubiteljske 
kulture in mladinskih 
programov v Kamniku

Svetnice in svetniki so spre-
jeli Pravilnik o sofinanciranju 
programov in projektov na po-
droËju kulture v obËini Kamnik. 
ObËina Kamnik sofinancira naj-
razliËnejπe programe in projek-
te na osnovi javnih razpisov in 
pozivov z namenom podpiranja 
ljubiteljske kulture. 

Sprejet je tudi Pravilnik o so-
financiranju programov in pro-
jektov na podroËju mladinskih 
programov v obËini Kamnik. V 
proraËunu obËine Kamnik za 
leto 2012 je na podroËju mla-
dinskih programov skupna po-
stavka, iz katere se bo sofinan-
ciralo tako mladinske programe 
in projekte kot tudi delovanje 
mladinske organizacije, ki deluje 
na podroËju obËine Kamnik. 

Nekateri svetniki so mnenja, 
da sprejeta Pravilnika ne bosta 
veliko doprinesla k izboljπanju 
razmer na podroËju kulture in k 
skrbi za obstoj in razvoj kvali-
tetnih mladinskih programov in 
projektov v Kamniku.

Na januarski seji je obËinski 
svet sprejel πe oklep, da statu-
tarno-pravna komisija pripravi 
akt o spremembi statuta obËine 
Kamnik.

NINA IRT

navedeni rok javnega razpisa v 
8. Ëlenu skrajπa. Po novem raz-
pisni rok ne sme biti krajπi od 15 
dni in ne daljπi od 30 dni, objavi 
pa se na spletnih straneh obËine 
Kamnik in zavoda. Po novem 
pravilnik predvideva, da strokov-
ne in operativne naloge s podro-
Ëja upravljanja πporta prevzame 
zavod. Prav tako nalogo ≈zuna-
njega« predstavnika v Komisiji 
za πport prevzame predstavnik 
zavoda. Ker je Komisija za πport 
operativni organ æupana, ima 
razmeroma velike pristojnosti: 
vodi postopek javnega razpisa in 
pripravi sklep o izboru πportnih 
programov.

Program πporta za leto 
2012: veliko potreb, 
premalo sredstev

Z letnim programom πporta 
æeli obËina Kamnik spodbujati 
in zagotavljati pogoje za oprav-
ljanje in razvoj πportnih dejav-
nosti v obËini, uskladiti pogoje in 
merila za sofinanciranje πportnih 
programov z obËinskimi prora-
Ëunskimi sredstvi in z dejanskimi 
zmoænostmi obËinskega proraËu-
na za potrebe πporta. Prav tako 
si prizadeva uskladiti naËrtova-
nje, gradnjo in vzdræevanje jav-
ne πportne infrastrukture, ki je 
pomembna za celotno lokalno 
skupnost. Cilj letnega programa 
πporta za leto 2012 je tudi opera-
cionalizacija doloËil 3. in 7. Ëlena 
Zakona o πportu, Nacionalnega 
programa πporta v Republiki Slo-

Komentarji svetnic in svetnikov glede sistematizacije delovnih mest Zavoda za turizem in πport v obËini Kamnik: 
Matej Slapar, NSi, je predlagal, da se najprej zaposli 6 delavcev, 

potem pa bomo videli za naprej in ukrepali v skladu z ugotovitva-
mi o dejanskih potrebah delavcev. Rudi Pfajfar, LTS ∑ za Kamnik, 
je povedal, da mu postopnost sistematizacije delovnih mest ne 
gre v raËun in da po njegovem mnenju zadeva ni usklajena niti s 
tistimi, ki so do sedaj opravljali dela prostovoljno in brezplaËno. 
Mag. Matej Tonin, NSi, je pripomnil, da sta predsednik sveta ali 
æupan dolæna podpisati dokument, ki ga sprejme obËinski svet in 
svet zavoda, Ëe tako odloËi veËina, Ëeprav se morda s tem osebno 
ne strinjata. Janez BalantiË, ZARES: ≈FinanËnih sredstev je za-
gotovljenih za 6 delovnih mest iz proraËuna, zato sprejemanje 
delovnih mest ≈na zalogo« v sistematizaciji ni smiselna, saj ko se 
bo zaËelo fiziËno izvrπevati delo, se bodo πele pokazale dejanske 
potrebe in Ëe bo potrebna nova sistematizacija Ëez pol leta, jo 
bo paË direktorica predlagala obËinskemu svetu. Kolega Koroπec 
tudi ne bi krave futral z najboljπo deteljo, Ëe bi mu dajala le pol 
litra mleka,« je nazorno zakljuËil svetnik BalantiË. Ana Marija 
Suhoverπnik, SM ∑ Zeleni Slovenije, je pripomnila, da je teæko biti 
direktor Zavoda pod temi pogoji, ki jih neprestano spreminjamo. 
Nina Mavrin, SNS, je opozorila: ≈Verjamem, da ste to naredili na 
podlagi razpoloæljivih finanËnih sredstev, vendar omejevanje ni po-
trebno, saj morda direktorica zavoda pridobi πe dodatna sredstva 
za dodatne potrebe po delavcih. Danes jih lahko sprejmemo 10.« 
Marjan Semprimoænik, LDS: ≈Ne moremo vzeti vseh kompetenc 
direktorici ∑ ona ve kakπne so dejanske potrebe. Kot bi ravnate-
ljici vrtca pri odprtju novih enot rekli, da potrebujemo pol toliko 
vzgojiteljic, kot jih je ona predvidela v svoji sistematizaciji.«. Rudi 
Verπnik, SDS, je spomnil kolege na æe sprejete obveze: ≈NaËeloma 
smo ugotovili, da za zaËetek in za zagon potrebujemo dva Ëlo-
veka - kolikor smo imeli zagotovljenega denarja. Ta dva Ëloveka 
imata nalogo, da spravita zadevo v æivljenje in πele potem se bo 
dejansko pokazalo, kaj potrebujemo. ObËina ni krava, ki se molze 
v nedogled,« je zakljuËil z znamenitim stavkom Verπnik. Zvonimir 

Kolenik, SD, je podal mnenje na svoj energiËni naËin: ≈Ne morem 
pristati na to, da sistematizacija izvira iz denarnih sredstev, ki jih 
imamo na voljo, temveË mora izhajati iz dejanskih pristojnosti 
direktorice, ki jih mora preliti v dejanske potrebe in v ljudi. »e 
potrebujemo 10 delavcev in ne le 6, naj to direktorica glasno pove.« 
Joæe Zagorc, LTS ∑ za Kamnik, je izkuπeno pripomnil v razpravi 
o zahtevanih pogojih za direktorja Zavoda: ≈Ni tako pomembna 
izobrazba direktorja, kot je pomembna njegova sposobnost, da bo 
znal pripeljati in primerno voditi turiste v Kamniku.« Robert Koko-
tec, SDS, je izhajal iz svoje podjetniπko naravnane izkuπenosti: ≈»e 
bom zaposlil referenta za uvoz in izvoz, bom od njega zahteval, da 
zna veË jezikov kot direktor, ki pa mora imeti v prvi vrsti dobre 
managerske sposobnosti za vodenje celotnega podjetja. Ravnateljica 
vrtca ima zakonsko predpisano sistematizacijo delovnih mest, zato 
ne moremo primerjati teh dveh zavodov, ker moramo na agenciji 
sami doloËati delovna mesta.« Mag. Julijana Bizjak Mlakar, DESUS, 
je poudarila previdnost obËinske uprave: ≈Sprejemamo sklep o 
soglasju k sistematizaciji, ne pa sistematizacije delovnih mest. To 
je previdnost obËinske uprave zaradi racionalizacije, Ëe pa se bo 
pokazala potreba za veË delovnih mest in se bodo naπla sredstva 
oz. se bodo vzpostavili potrebe in pogoji za dodatna delovna mesta, 
jih lahko sprejmemo naknadno«. Joæe Koroπec, SLS, je opozoril na 
nujnost uËinkovitosti: ≈Potrebno je stvari zapeljati naprej, nepo-
trebna je takπna razprava o sistematizaciji. »e se bo denar dobil od 
razpisov in bo prinesel dodatna sredstva Zavodu, je dodatni delavec 
seveda dobrodoπel. Pravzaprav opaæam, da imata tako opozicija kot 
koalicija prav ∑ predolgo pa se æe ukvarjamo s temi zadevami, zato 
bi rad, da premaknemo zadeve naprej.« 

Dr. Andreja Eræen, direktorica Zavoda za turizem in πport, je v 
dobro delovanja zavoda poudarila: ≈Bodimo konstruktivni ∑ stvar 
mora sedaj funkcionirati. Sezona πporta je pred vrati, za turizem 
delamo promocijo na sejmu ≈Turizem in prosti Ëas« zato æelim, da 
zadeve teËejo gladko«.

Bo dejavnost Veterine Kamnik ostala 
enaka tudi po prodaji?

Letni program prodaje obËinskega finanËnega premoæenja za 
leto 2012 je ObËinski svet sprejel kljub πtevilnim dvomom glede 
prodaje Veterine Kamnik d.o.o., saj naj bi po mnenju nekaterih 
kmetje s prodajo Veterine ostali brez veterinarjev. Direktor Ve-
terine Kamnik mag. Boπko SimeunoviË je poudaril, da si bo ne 
glede na potencialnega novega lastnika zavzemal, da bo dejavnost 
veterine ostala enaka. Kot je povedal æupan Marjan ©arec, gre za 
prodajo lastniπkih deleæev v lasti πtirih obËin (Kamnik, Mengeπ, Ko-
menda in MoravËe), a je poudaril transparentnost prodaje. Podan 
je bil dodatni sklep, da ObËinski svet obËine Kamnik zahteva, da je 
pred podpisom pogodbe o prodaji kapitalskega deleæa v Veterini 
Kamnik d.o.o. s potencialnim kupcem potrebno soglasje ObËinske-
ga sveta, kar so svetnice in svetniki sprejeli z veliko veËino.

VeËje kmetije ne pridelajo dovolj 
zelenjave niti za lastne potrebe

Na pobudo odbora za kmetijstvo in gozdarstvo je bila v pro-
gram dela obËinskega sveta uvrπËena tudi seznanitev z informa-
cijo o stanju na podroËju kmetijstva v obËini Kamnik. ObËinsko 
gradivo opisuje sploπno stanje na podroËju kmetijstva v obËin, 
ni pa to strokovna analiza stanja kmetijstva v obËini Kamnik. 
Zadnji razpoloæljivi statistiËni podatki za podroËje kmetijstva se 
nanaπajo na popis kmetijskih gospodarstev, ki je bil izveden leta 
2000 in izkazuje stanje:

821 druæinskih kmetij z v povpreËju pod 5,92 ha kmetijske 
zemlje, lastniki kmetij v povpreËju starejπi od 55 let, prevladuje 
æivinoreja - govedoreja in izkoriπËanje povrπin s pomoËjo paπe 
æivali. V letu 2011 je bilo odkupljenih 5 mio litrov mleka, zakla-
nih je bilo 1000 odraslih govedi. V hribovitem predelu obËine je 
tudi razvita reja ovac v manjπih tropih in sicer za prirejo mesa. 
Odkup oz. prodaja mesa ni organizirana, ker ni klavnice za rejo 
drobnice. Podatki za obËino Kamnik kaæejo naslednje stanje: 80% 
obËine leæi v OMD (obmoËja z omejenimi dejavniki), 9 k.o. leæi na 
obmoËjih krajinskih parkov (25% obËine), 5 k.o. leæi na obmoËjih 
travnih habitatov (10% obËine), 3 k.o. so na vodovarstvenem ob-
moËju. Kmetijsko intenziven je niæinski del obËine, ki zajema k.o. 
Podgorje, k.o. ©marca in del k.o. VolËji Potok, kjer velike teæave 
za nadaljnji razvoj predstavljajo gosta poselitev in peπËena tla. V 
obËini je domicilna avtohtona pasma govedi ≈Cika«. Visokodebel-
ni nasadi s starimi sortami jabolk in hruπk se πe vedno opuπËajo, 
veËje kmetije ne pridelajo dovolj zelenjave niti za lastne potrebe, 
prevzemniki kmetij nimajo kmetijske izobrazbe, prevladuje ne-
ugodna starostna struktura nosilcev kmetijskih gospodarstev, 
na kmetiji je obiËajno le en zavarovanec iz kmetijstva, Ëeprav 
jih na kmetiji æivi in dela veË. Preobrazba kmetij poteka nekako 
podobno kot preobrazba v sosednjih obËinah. S tem, da je v 
naπi obËini zavoljo specifiËnih problemov (razdrobljenost parcel, 
hribovitega obmoËja in razprπene gradnje, predvsem pa neka-
terih πpekulativnih namenov za pozidavo zemljiπË) preobrazba 
gospodarstev v veËje gospodarske enote prepoËasna. 

Podatki o ≈kmeËkem« prebivalstvu: 
Trend gibanja kmeËkega prebivalstva lahko povzamemo iz po-

datkov StatistiËnega urada RS, Ëeprav je tudi statistiËni urad v 
preteklih letih spreminjal naËin prikazovanja podatkov, ki med 
seboj niso povsem primerljivi. Deleæ aktivnega kmetijskega pre-
bivalstva je od leta 1991 do 2002 padel iz 16% na 10%.

Cene storitev trænice: EUR Stara 
cena 

Nova 
cena % 

Zunanja trænica - rezervacija trænice/mesec- 
ostalo træno blago 19,61 ¤ 29,41 ¤ 50

Zunanja trænica- rezervacija trænice/mesec- 
kmetijski pridelki 19,61 ¤ 19,61 ¤ 0

Zunanja trænica - pristojbina za mizo - 
kmetijski pridelki/dan 2,30 ¤ 2,30 ¤ 0

Zunanja trænica - pristojbina za mizo - ostalo 
træno blago/dan 8,35 ¤ 12,52 ¤ 50

Pokrite træne lope - rezervacija trænice/mesec- 
ostalo træno blago 25,04 ¤ 37,56 ¤ 50

Pokrite træne lope - rezervacija trænice/mesec- 
kmetijski pridelki 25,04 ¤ 25,04 ¤ 0

Pokrite træne lope - pristojbina za mizo 
- kmetijski pridelki/dan 3,76 ¤ 3,76 ¤ 0

Pokrite træne lope - pristojbina za mizo 
- ostalo træno blago/dan 10,02 ¤ 15,03 ¤ 50



59.februar 2012TURIZEM V REGIJI

Konec januarja je æe tradicionalno rezerviran za najveËji sejemski 
turistiËni dogodek pri nas - sejem Alpe-Adria: Turizem in prosti Ëas 
na Gospodarskem razstaviπËu v Ljubljani. Po tridesetih letih vodilne 
sejemske prireditve s podroËja turizma in preæivljanja prostega Ëasa je 
sejmu uspel ne le geografski preboj v regijo Alpe-Jadran, ampak ga je 
Delovna skupnost potrdila za osrednji turistiËno-promocijski dogodek 
v regiji Alpe-Jadran. Ljubljana je tudi uradno postala turistiËno srediπËe 
regije Alpe-Jadran, ki obsega deset regij Italije, Avstrije in Madæarske 
ter Slovenijo in Hrvaπko v celoti. 

Tudi akterji na podroËju turizma so spoznali, da je povezovanje in 
sodelovanje edina prava pot. Turista, ki obiπËe Slovenijo in najpogo-
steje Ljubljano, lahko zadræimo v naπi lepi dræavi dalj Ëasa tako, da ga 
zvabimo πe v kraje izven Ljubljane. Iz tega razloga se je zaËela pove-
zovati turistiËna ponudba osrednjeslovenske regije, ki zdruæuje 26 obËin: 
Kamnik, Komenda, Vodice, Medvode, Mengeπ, Trzin, Domæale, Lukovi-
ca, MoravËe, Dol pri Ljubljani, Litija, Ig, Borovnica, Logatec, Vrhnika, 
Log Dragomer, Brezovica, Horjul, Dobrova ∑ Polhov Gradec, ©kofljica, 
Grosuplje, IvanËna Gorica, ©martno pri Litiji, Dobrepolje, Velike LaπËe 
in Ljubljana.

Na letoπnjem sejmu Alpe-Adria, ki je v Ljubljani potekal od 26. do 
29. januarja, se je tako med turistiËnimi destinacijami prviË predstavila 
osrednja Slovenija. Regijsko destinacijo so predstavili lokalni turistiËni 

Sejem Alpe-Adria: Turizem in prosti Ëas kot 
najveËji sejemski turistiËni dogodek

PrviË predstavljena 
skupna turistiËna ponudba 
osrednjeslovenske regije

TuristiËna ponudba obËin Kamnik, Komenda, Vodice, Medvode, Mengeπ, Domæale, Lukovica in MoravËe se je letos predstavljala v sklopu skupne 
predstavitve osrednje Slovenije, ki povezuje 26 obËin. O programu z naslovom Nesnovna dediπËina zelenega zaledja Ljubljane je ob odprtju v 
petek, 27. januarja, spregovorila direktorica Zavoda za turizem in πport v obËini Kamnik dr. Andreja Eræen. Med æupani in gosti je kamniπko 
obËino zastopala podæupanja mag. Julijana Bizjak Mlakar. Folklorna skupina Trzinka iz Trzina je predstavila splet ljudskih plesov.

 Naravne in kulturno-zgodovinske znamenitosti naπe Velike planine 
sta na sejmu predstavila pastir Peter Erjavπek s trniËi in pisavami zanje 
ter Joæe Lednik (na fotografiji), ki je prikazoval izdelovanje velikopla-
ninskih bajt. 

Nekdaj znaËilne rokodelske spretnosti in obrti moravπke doline sta 
predstavila kolar in koπar - na fotografiji, zadaj pa predstavitveni pros-
tor obËine Lukovica, kjer so Ëlanice KUD F. M. Podlimarski prikazo-
vale pletenje iz slamnatih kit ob prepevanju ljudskih pesmi, lukoviπki 
Ëebelarji pa so predstavili izdelke iz medu in Ëebeljega voska.

Æupan Marjan ©arec se je udeleæil sreËanja æupanov regije osrednja 
Slovenija v okviru odprtja sejma Alpe Adria: Turizem in prosti Ëas 
2012 v Ëetrtek, 27. januarja. Kamniπki turizem in svoj pogled nanj 
je predstavil tudi Roku KlanËniku, predstavniku Slovenske turistiËne 
organizacije za dræave Beneluks.

Mengeπki æupan Franc JeriË je navduπeno spremljal 
nastop domaËe otroπke folklorne skupine, ki je pred-
stavitvi Mengπa dodala lep vtis.

Kamniπka turistiËna ponudba je 
bila πe najbolj opazna na razstav-
nem prostoru TuristiËnega druπtva 
Kamniπka Bistrica, v katerem od 
aprila 2010 zdruæujejo krajani 
svoje interese z namenom in ci-
ljem pospeπiti turizem, rekreacijo 
in promovirati dolino Kamniπke 
Bistrice v turistiËne namene. 
Vse πtiri sejemske dni so predsed-
nica TD Maja Æagar ter Ëlana Jure 
Romπak in Marinka Hribovπek (na 
fotografiji z leve) lepo predstavlja-
li dolino Kamniπke Bistrice, njene 
lepote in znamenitosti: Koæeljeva 
pot, Brsniki (v 18. stoletju so tu 
delovale fuæine, med 2. svetovno 
vojno pa nekaj Ëasa partizanska 
tiskarna), slap Orglice, soteska 
Predaselj (najoæji del struge Kam-

niπke Bistrice), izvir reke Kamniπke Bistrice (glavni izvir priteËe izpod skal) in spominski park, kjer so 
zbrane spominske ploπËe vseh ponesreËencev v Kamniπko∑Savinjskih Alpah, tudi najveËjega kamniπkega 
alpinista Tomaæa Humarja. Spoznali smo πe druge znamenitosti, kot so Æagana peË, Rokovnjaπke jame, 
Lepi kamen, PleËnikov dvorec ... in planinske poti: Kamniπki vrh, Velika planina, Koroπica, Kamniπko in 
Kokrsko sedlo. 
Obiskovalcem sejma so prijazno delili liËne vreËke Ëaja, ki ga je Marinka skozi leto skrbno nabirala po 
kamniπkem sredogorju in visokogorju, gostoljubno so postregli z domaËim kruhom, salamo, flancati, πpe-
hovko in orehovo rolado ∑ vse to je prispevala domaËa gostilna ≈Pri planinskem orlu«. Krtova mama Mira 
je prispevala slasten πarkelj. Delili so lastno vodo iz doline Kamniπke Bistrice. Kot je povedala predsednica 
TD, so za to priloænost izdali zemljevid doline Kamniπke Bistrice, ki ga bodo odslej delili na njihovi info 
toËki ∑ v brunarici na parkiriπËu nasproti spodnje postaje æiËnice na Veliko planino. 

Pozornost obiskovalcev je pritegnil znani rezbar 
Marjan Vodnik iz Domæal. Rezbaril je velik kos 
lipovega debla in upodabljal zmajeve glave in de-
vico. Kot je ob tem povedal, skulptura ponazarja 
letoπnje leto, ki je po kitajskem horoskopu v zna-
menju zmaja, po naπem horoskopu pa v znamenju 
device, v tem znamenju pa je Marjan rojen.

MenaËenkova domaËija je zaradi ohranjanja in prikazovanja dom-
æalske preteklosti, ki sloni na obrtniπki tradiciji, pomemben prostor 
domæalske kulturne dediπËine za vse generacije. Tokrat so uËenke 
Osnovne πole Rodica prikazovale izdelovanje punËk iz preprostih, do-
maËih materialov. 
DomæalËani so predstavili tudi bogato dediπËino arhitekta Joæeta PleË-
nika, med njegovimi znamenitostmi lesen pevski kor v enem kosu v 
cerkvi Marijinega vnebovzetja v Domæalah in opozorili na zanimivo 
PleËnikovo opremo v cerkvi sv. Florjana v Trzinu.

Grajski pisar Stane Osolnik z Duplice vselej pritegne pozornost, a tudi 
letos æal ne na razstavnem prostoru Kamnika, temveË na prostoru, 
kjer so se predstavljale jame in gradovi drugih obËin. Zastopal je Za-
vod Trubarjevi kraji ∑ RaπËica pri Velikih LaπËah. Obiskal ga je tudi 
Martin Krpan z Vrha pri Sveti Trojici.

OdliËen primer in vzgled prijetno urejenega in atraktivnega razstavne-
ga sejemskega prostora je zagotovo Druπtvo za oæivljanje lokavπkega 
izroËila Doli (Lokavec pod »avnom). S postavitvijo kulise Minkine 
hiπe iz opere Gorenjski slavËek (premierno so jo uprizorili oktobra 
lani) s cvetoËim balkonom, ki so ga krasile πe vezenine, tipiËni pleteni 
in leseni izdelki kmeËke hiπe, so Ëlani druπtva vse πtiri sejemske dni 
znali pritegniti pozornost obiskovalcev in jih gostoljubno povabili na 
njihove ≈osmice«, poznane po odliËni domaËi hrani.

akterji preko obiËajev, plesov in pesmi, kulinarike ter naravnih in 
kulturnih znamenitosti. 

V petek, 27. januarja, so se na razstavnem prostoru osrednje Slovenije 
predstavile obËine Kamnik, Domæale, Komenda, Lukovica, Mengeπ, Med-
vode, MoravËe in Trzin. Osrednje prizoriπËe celodnevnega dogajanja je 
bilo ob turistiËnem avtobusu Veseli Janez, na katerem so v fotografijah 
predstavljene najbolj prepoznavne naravne, zgodovinske in kulturne 

znamenitosti krajev osrednje Slovenije. Veselega Janeza poznamo tudi 
pri nas v Kamniku, saj je poleti nekajkrat obiskal naπe mesto, kroæne 
voænje pa obeta tudi letoπnja poletna sezona. 

V sklopu predstavitve Kamnika pod skupnim naslovom ≈Nesnovna 
dediπËina zelenega zaledja Ljubljane« so sodelovale Terme Snovik in 
Zdravilni gaj Tunjice. Obiskovalci so toplo sprejeli starosvetne smuËarje 
in pastirja Petra Erjavπka z Velike planine. 

Besedilo in fotografije: VERA MEJA»
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Kje nas Ëevelj æuli?
Bo javna obravnava reπila 
dolgotrajen postopek?

Bo morala obËina vrniti kupnino zemljiπËa v bliæini 
arboretuma v vrednosti 2,4 milijona evrov?

Problem v zvezi s 16 hektarjev velikim zemljiπËem v VolËjem Potoku, ki je 
bilo leta 2007, πe v Ëasu æupanovanja Toneta Smolnikarja, prodano zasebni 
gospodarski druæbi GSA iz Ljubljane kljub temu, da je bilo v postopku denaci-
onalizacije, je æupan Marjan ©arec izpostavil na novoletnem sprejemu v Domu 
kulture Kamnik. ≈Glede na neugodno zakonodajo nam grozi vraËilo kupnine 
v znesku 2.400.000 evrov. Kaj tak znesek pomeni za naπo obËino, si ni teæko 
predstavljati,« je izpostavil.

Pred dnevi je Ëasopis Dnevnik razkril podrobnosti zapleta. Leta 1993 je Za-
druæna zveza Slovenije na Upravno enoto Kamnik vloæila zahtevek za vraËilo 
premoæenja, ki je bilo odvzeto Kmetijski zadrugi Kamnik. Leta 2003 je zemljiπËi 
parc. πt. 824 in 825 k. o. VolËji Potok na obËino Kamnik prenesel Sklad kmetijskih 
zemljiπË in gozdov RS. V pogodbi je navedeno, da za zemljiπËi parc. πt. 824 in 
825 k. o. VolËji Potok ni vloæenega zahtevka za denacionalizacijo, kar izhaja iz 
potrdila UE Kamnik πt. 32100-0261/03-4/4 z dne 3. septembra 2003. Leta 2007 je 
obËina Kamnik prodala zemljiπËe parc. πt. 825/3, gozd v izmeri 15.822 kvadrat-
nih metrov k. o. VolËji Potok za 636,986.125 tolarjev (2,658.096 evrov) zasebni 
gospodarski druæbi GSA iz Ljubljane. Leta 2010 pa so na obËini Kamnik prejeli 
dopis Upravne enote Kamnik o denacionalizacijskem zahtevku Zadruæne zveze 
Slovenije za vraËilo zemljiπË s parc. πt. 824 in 825 k. o. VolËji Potok. 

Ali je upravna enota dovolila ≈sporno« prodajo zemljiπËa?
Skladno z zakonom so upravne enote, kot organi prve stopnje, v postopkih 

denacionalizacije dolæne voditi evidence o vloæenih zahtevah, o izdanih od-
loËbah in o izvrπitvi odloËb (1. odstavek 86. Ëlena ZDEN). Omenjene evidence 
se od leta 1996 vodijo v tako imenovani raËunalniπki evidenci DE2, ki zajema 
tudi podatke o zahtevanem premoæenju, in sicer po parcelnih πtevilkah v Ëasu 
nacionalizacije. 

Na UE Kamnik smo naËelnika Mihaela Novaka povpraπali, kako komentira 
nastalo situacijo. Izvedeli smo, da Upravna enota Kamnik vodi na zahtevo Za-
druæne zveze Slovenije postopek vraËanja zadruænega premoæenja, ki je bilo 
odvzeto Kmetijski zadrugi Kamnik. V skladu z 62. Ëlenom Zakona o denaci-
onalizaciji je morala zahteva za denacionalizacijo vsebovati tudi podatke o 
premoæenju, na katerega se zahteva nanaπa. Ker je Zadruæna zveza zahtevane 
nepremiËnine navedla po vloænih πtevilkah, zahtevanega premoæenja v eviden-
co DE2 ob njeni vzpostavitvi ni bilo mogoËe vnesti.

Mihael Novak pripominja, da je ob zaËetku izvajanja Zakona o denacionaliza-
ciji takratni Sekretariat za gospodarstvo in druæbene dejavnosti obËine Kamnik 
pripravil za vlagatelje denacionalizacijskih zadev obrazec vloge, kjer je bilo 
potrebno navesti zahtevano premoæenje po parcelnih πtevilkah. ≈Nekaj vlog za 
denacionalizacijo, med drugim tudi vloga KZ Kamnik oziroma Zadruæne zveze 
Slovenije, pa ni bila vloæena na omenjenem obrazcu, kar je povzroËilo nepo-
polnost omenjene evidence. Iz tega razloga je bilo potrebno pridobiti izjemno 
veliko πtevilo dokumentov (zgodovinskih in rednih zemljiπkoknjiænih izpiskov, 
katastrskih podatkov v Ëasu podræavljenja, aktov o podræavljenju, delilnih na-
Ërtov, pogodb...), na podlagi katerih je bilo πele mogoËe ugotoviti obseg zahte-
vanega premoæenja. Tako je zahtevo za vraËilo premoæenja, vloæeno leta 1993, 
upravni organ zaËel reπevati po vsebini πele po odloËitvi Upravnega sodiπËa RS 
v letu 2008. Predhodno je sicer odloËil z veËimi sklepi, s katerimi je zahtevo za-
vrgel. Zoper vse sklepe pa so bile vloæene pritoæbe in upravni spori.« 

≈Ker je torej Zadruæna zveza Slovenije zahtevane nepremiËnine navedla po 
vloænih πtevilkah in zahtevanega premoæenja vse do leta 2010 ni bilo mogoËe 
vnesti v evidenco DE2, je Upravna enota Kamnik 3. 9. 2003 na vlogo Sklada 
kmetijskih zemljiπË in gozdov RS za izdajo potrdila o morebitni denacionalizaciji 
zemljiπËa parc. πt. 825 k.o. VolËji Potok izdala potrdilo, da iz evidenc Upravne 
enote Kamnik o zahtevanem denacionalizacijskem premoæenju ni razvidno, da 
bi bilo zemljiπËe parc. πt. 825 k.o. VolËji Potok predmet denacionalizacijskega po-
stopka. To pa ne pomeni, da je upravna enota potrdila, da za obravnavano zem-
ljiπËe ni bil vloæen zahtevek za denacionalizacijo. Kasneje v zvezi z obravnavano 
parcelo ni izdala nobenega potrdila oz. dovoljenja o prodaji in tudi ni prejela 
nobene vloge, ki bi se nanaπala na zemljiπËe parc. πt. 825 oz. 825/3 k.o. VolËji 
Potok,« πe izvemo na UE Kamnik, kar se zdi precej nejasno in zapleteno.

Vse tri vpletene stranke teæijo k sporazumni reπitvi problematike 
Mihael Novak poudarja, da se zapleti glede obravnavanega zemljiπËa skuπajo 

reπiti sporazumno - z ustrezno poravnavo med obËino Kamnik kot zavezano 
stranko in Zadruæno zvezo Slovenije kot upraviËenko.

Maja Hauptman, vodja oddelka za premoæenjsko-pravne in sploπne zadeve 
na obËini Kamnik navaja, da je obËina Kamnik trenutno z denacionalizacijsko 
upraviËenko Kmetijsko zadrugo Kamnik sredi dogovorov o morebitni sklenitvi 
poravnave, tako da konkretnejπih podatkov v tem trenutku ne more posre-
dovati. Lahko pa zatrdi, da sta obe stranki poravnavo pripravljeni skleniti, po-
drobnosti pa bo potrebno doreËi v naslednjih dneh oz. tednih.

Zastopnica Kmetijsko-gozdarske zadruge Kamnik mag. Mateja Likozar Rogelj 
pa je za Dnevnik povedala, da jo mnenje UE Kamnik preseneËa, saj iz poroËila 
upravnega organa nedvomno izhaja, da je obËina Kamnik kljub prepovedi z 
navedenim zemljiπËem razpolagala in ga odplaËno odtujila. Dodaja, da se z ob-
Ëino kljub temu dogovarjajo za mirno in izvensodno reπitev. »e ne bo uspeha, 
pa bodo πli v toæbo. 

MAJA ROÆMAN

Bo zaplet med obËino Kamnik in 
Kmetijsko-gozdarsko zadrugo 
Kamnik reπila poravnava?

Mladi
Kako dobro poznamo oz. ima-

mo Ëas razmiπljati o razvoju in 
prihodnosti mladih? Se jim lah-
ko ob danaπnjih sluæbah dovolj 
posvetimo? V preteklosti je bilo 
odraπËanje predvidljivo in ≈stan-
dardizirano«, v danaπnjem Ëasu 
pa je doba odraπËanja samosto-
jen projekt, ki si ga vsak pred-
stavlja po svoje. To se odraæa 
tudi v vrednotah mladih, kjer so 
zelo visoko cenjena tekmovalnost 
in individualizem. ©tevilo mladih 
v Sloveniji zelo hitro upada in 
slovensko prebivalstvo se posle-
diËno stara. 

Danaπnji poloæaj mladih
Danaπnji poloæaj mladih zelo 

dobro opisuje raziskava ≈Mladi-

Denacionalizacijski postopek v primeru MeπËanske korporacije Kamnik 
se vleËe kot zgodba o jari kaËi in steklem polæu. Vrhovno sodiπËe Slovenije 
(VrS), pa tudi Upravno sodiπËe Slovenije (UpS) je vrnilo posamezne dele 
denacionalizacijskega postopka spet na prvo stopnjo, torej v odloËanje UE 
Kamnik. Pri tem sta si bili sodbi VrS in UpS precej nasprotni - VrS je namreË 
upoπtevalo samo pravno-formalne argumente in sploh ni razsojalo vse-
binsko, medtem ko je UpS upoπtevalo tudi vsebino. GO KORPORACIJE je 
med tem pripravil πe precej dodatnih argumentov, ki so bili v dosedanjem 
postopku ali prezrti ali pa niso bili upoπtevani. Zato sedaj optimistiËno pri-
Ëakujejo javno obravnavo, na kateri bodo lahko prikazani vsi argumenti, 
ki jih VrS ni upoπtevalo pa tudi to, da bo lahko z upoπtevanjem vsebine 
postopek denacionalizacije konËan v doglednem Ëasu, saj traja æe skoraj 
celih dvajset let.

Bojan Pollak

Nekaj mesecev po izredni 
skupπËini NK Kamnik, ko je kar 
66 Ëlanov kluba z glasovalno 
pravico izvolilo novo vodstvo, je 
vse dogajanje usmerjeno v pri-
hajajoËi pomladni del tekmovanj 
in k pripravi dolgoroËnega pro-
grama kamniπkega nogometa.

Ljupko LozanËiË je zamenjal 
dolgoletnega predsednika kluba 
Borisa ©vajgerja, ki je bil pod 
pritiskom nogometne javnosti 
prisiljen odstopiti. ZapuπËina do-
tedanjega predsednika na podro-
Ëju financ πe vedno buri duhove 
v nogometnem klubu, πe zlasti pa 
njegov nerazumljiv dvig gotovi-
ne v viπini 2.000 evrov dan pred 
9.11.2011, ko je izredna skupπËina 
sprejela njegov ponujeni odstop. 
Ker bivπi predsednik ni z do-
kumenti pojasnil dvig gotovine, 
je upravni odbor dokumentacijo 
o tem odstopil v reπevanje od-
vetniku in disciplinski komisiji. 
Nerazumno dejanje zagotovo po 
nepotrebnem postavlja bivπega 
predsednika kluba v slabo luË, saj 
je nedvomno v preteklosti posto-

Zakaj potrebujemo mladinske centre?
Zavod Mladinski center Kotlovnica Kamnik se æe vrsto let trudi spod-

bujati aktivnost mladih in jim nudi prostor za ustvarjanje. Pogosto se 
sreËujemo s polemikami zakaj sploh potrebujemo mladinske centre in 
Ëemu pravzaprav sluæijo. Zato smo pripravili kratko predstavitev danaπ-
nje populacije mladih ter potrebe po mladinskih centrih v Sloveniji.

na 2010«, ki je na podlagi inter-
vjujev mladih skenirala podroËje 
mladine. Raziskava ugotavlja, da 
se povpreËna mlada oseba veliko 
izobraæuje, imamo najviπji deleæ 
πtudirajoËe mladina med 20. in 
24. letom znotraj Evropske uni-
je, po drugi strani pa vlada med 
mladimi veliko nezadovoljstvo 
zaradi slabe povezave izobraæe-
vanja in potreb trga dela. 

Brezposelnost se je med mla-
dimi poveËala, zaskrbljujoËe pa 
je dejstvo, da smo v Evropski 
uniji prvi po odstotku mladih, 
zaposlenih za doloËen Ëas. Med 
zaposlenimi mladimi je vsaka 
druga mlada oseba v Sloveniji 
zaposlena za doloËen Ëas. 

Mladi se zelo dobro poËutijo 
v svojih izvornih druæinah, po 

nekaterih raziskavah znotraj Ev-
ropske unije imajo slovenski mla-
dostniki celo najboljπe odnose s 
starπi. Na eni strani imamo torej 
dobro podporo doma in izob-
raæevalni sistem, ki je socialno 
naravnan, in na drugi strani ne-
gotov trg dela. To sili mlade, da 
ne æelijo prevzeti odgovornosti 
in tveganja samostojnega gospo-
dinjstva, zato se mlada oseba v 
Sloveniji znotraj Evropske unije 
najkasneje odseli od starπev. 

Da ne bomo iskali samo ne-
gativne vzorce pri mladih, je po-
trebno izpostaviti, da so mladi 
pri nas visoko angaæirani na po-
droËju druæine, ekologije, interes-
nih dejavnosti ter prostovoljnih 
aktivnosti. V primerjavi z letom 
2000 se je obËutno poveËala 
vkljuËenost mladih v πportno 
in kulturno dejavnost. Kar 82 % 
mladih dnevno uporablja svetov-
ni splet, kar nas uvrπËa obËutno 
nad povpreËjem EU.

Glede razvoja in prihodnosti 
je razmiπljanje mladih naravnano 
optimistiËno, Ëeprav se zavedajo 
problemov, kot je pomanjkanje 
denarja, stanovanj in moænosti 
zaposlovanja, in jih vsakodnev-
no obËutijo. 

Delo z mladimi
Z mladimi dela veliko raz-

liËnih ustanov na nacionalnem 
in lokalnem nivoju. »e se osre-
dotoËimo na lokalni nivo, so to 
osnovne πole, srednje πole, Za-
vod RS za zaposlovanje, glasbene 
πole, knjiænice, turistiËni centri, 
mladinski centri ipd. »e izvza-
memo izobraæevalne ustanove, 
ki mladim zagotavljajo formal-
no izobraæevanje, se institucije 
ukvarjajo z mladimi posredno. 
Izjema so mladinski centri, ki so 
namenjeni izkljuËno mladim in 
mlade vkljuËujejo v vodenje in 
organiziranje. 

Mladinski centri sploπno
Zakaj je ustanovljen mladinski 
center? 

Mladinski centri so podpora, 
prostor in priloænost za mlade, 
da lahko uresniËijo zamisli in 
tako prispevajo k razvoju skup-
nosti. V Sloveniji πtevilo mladin-
skih centrov zadnja leta moËno 
naraπËa in je πtevilka æe presegla 
70 centrov, nekaj centrov pa πe 
Ëaka na uradno otvoritev. Mla-
dinski centri so ustanovljeni v 
veËjih in manjπih obËinah, pov-
preËen kraj, kjer delujejo mla-
dinski centri pa ima okrog 3.000 
prebivalcev.

Kaj je mladinski center? 
Mladinski centri so organizi-

rani kot druπtvo, javen ali za-
sebni zavod, sredstva pridobivajo 
s strani lokalne skupnosti, naci-
onalnih razpisov, mednarodnih 
programov in iz sredstev na 
trgu. 

S Ëim se ukvarja mladinski center? 
Programi mladinskih centrov 

so zelo raznovrstni, zbrani oko-
li neformalnega izobraæevanja, 
klubske dejavnosti, prostovolj-
nih aktivnosti, informiranja in 
svetovanja mladim, mednarodne 
aktivnosti, podpora in svetovanje 
mladinskim organizacijam.

Prednosti mladinskih centrov 
so predvsem redno izvajanje pro-
grama, kvaliteta dela, dostop do 
mladih, neformalna poznanstva 
in raznovrsten program. Slabosti 
so predvsem omejena sredstva za 
razvoj, kadrovska podhranjenost, 
neustrezni prostori ali slaba lo-
kacija.

Analiza ≈Mladinski centri v 
Sloveniji« je pokazala, da so ob-
Ëine v mladinskih centrih pre-
poznale odgovor lokalne skup-
nosti na potrebe mladih in da 
se zavedajo podpiranja delovanje 
mladinskih centrov. 

Kamniπki mladinski 
center

V Kamniku od leta 2007 deluje 
Mladinski center Kotlovnica. Za-
vod sta ustanovila ObËina Kam-
nik in Mladinski svet Kamnik na 
pobudo mladih, ki so si æeleli 
prostor za kulturno ustvarjanje. 
V naπih prostorih lahko mladi 52 
ur tedensko preæivljajo prosti Ëas 
in se tudi kulturno udejstvujejo.

Zavod Mladinski center Ko-
tlovnica Kamnik na letni ravni 
organizira 40 razliËnih glasbe-
nih dogodkov, 10 predavanj oz. 
okroglih miz na temo ustvarja-
nja mladih, vsako leto izvedemo 
mednarodno izmenjavo s petih 
dræav, pri programu nam poma-
gajo tuji prostovoljci v okviru 
Evropske prostovoljne sluæbe, 90 
delavnic neformalnega izobraæe-
vanja (video, novinarstvo, mode-
ren ples, avdio produkcije, delav-
nice uliËnega gledaliπËa, odrskega 
giba, improvizacije, delavnice za 
mentorje mladih, breakdance 
delavnice, likovne delavnice), 2 
mladinsko - kulturna festivala 
(Pozdrav iz kotla - mladinski 
festival, kjer se na trænici pred-
stavijo mladinske organizacije, 
veliko πtevilo delavnic, okrogle 
mize, glasbeni dogodek, KR©! 
Festival - namenjen uveljavljanju 
mladih glasbenih skupin). 

Zavod se povezuje z veËjimi 
mreæami v Sloveniji kot tudi z 
druπtvi in organizacijami, sodelu-
je pa tudi pri nekaterih projek-
tih, kot so Kamfest, Mestovanje 
ipd. kot soustvarjalec in izvaja-
lec kulturnega programa oz. kot 
tehniËna podpora dogodkom. Za 
mednarodne aktivnosti se pove-
zuje s πtevilnimi tujimi organiza-
cijami (pravkar izvajamo projek-
te v sodelovanju z organizacijami 
iz TurËije, Italije, Bolgarije in 
Estonije). Vsi zaposleni usmerjajo 
najveË energije v podporo pro-
gramom mladinskega centra in 
razvoj novih. Program je najbolj 
pomemben element ustvarjanja 
mladinskega centra. 

BOJAN TEÆAK

Nogometni klub Kamnik  - kako naprej?
ril veliko dobrega za uveljavitev 
nogometa na Kamniπkem.

Slaba finanËna zapuπËina prejπ-
njega vodstva kluba pa ni ovira 
za smele naËrte za prihodnost. V 
decembru je vodstvo, ob podpo-
ri bivπega veËkratnega poslanca 
Maksa Lavrinca in Ëlana kluba 
dr. Stanislava Zarnika, sprejel 
direktor obËinske uprave mag. 
Ivan Kenda s sodelavci, na se-
stanku pa je sodeloval tudi æupan 
Marjan ©arec. Slednji v prihod-
nosti NK Kamnik vidi v druæbi 
najeminentnejπih klubov v dræa-
vi, z visokimi cilji v Ëlanskem 
ligaπkem tekmovanju. Za dosego 
tega cilja bo obËina omogoËila 
ustrezno infrastrukturo, igralne 
povrπine tako v Mekinjah kot 
tudi v ©marci, dolgoroËno pa tudi 
v obmoËju kamniπkih osnovnih 
πol. Predstavniki obËine so po-
jasnili, da z NK Virtus potekajo 
pogajanja za odkup nogometnega 
igriπËa v ©marci, od dræave bo 
obËina pridobila del nogometne-
ga igriπËa, ki je opredeljeno kot 
vodno zemljiπËe in je v tej rabi 

opuπËeno, na obËinskem svetu pa 
bo to πportno povrπino opredeli-
lo kot πportni objekt obËinskega 
javnega pomena. 

Na sestanku je sodeloval tudi 
Matjaæ JakopiË iz NZS, ki je 
pripravil izhodiπËa nadaljnjega 
razvoja NK Kamnik in v njih 
poleg zagotovitve nogometne in-
frastrukture πe posebej poudaril 
nogometno πolo in financiranje 
trenerjev posameznih selekcij iz 
virov, ki so namenjeni za πport 
v obËini Kamnik. To ni nekaj 
novega, saj imajo tak naËin fi-
nanciranja uveljavljen tudi v 
glavnem mestu, v Mariboru, pa 
πe kje. Torej po vzoru in dobrih 
izkuπnjah drugih lahko tudi v 
Kamniku storimo korak naprej 
k strokovnemu pristopu vodenja 
posameznih πportnih selekcij.

Kamniπki nogomet ima dolgo-
letno tradicijo igranja z doma 
vzgojenimi tekmovalci. »lanska 
ekipa, ki je v tretji slovenski ligi 
uvrπËena v zgornjo polovico le-
stvice, igra predvsem s KamniËa-
ni. Vrsta v Kamniku vzgojenih 

igralcev igra v sosednjem klubu 
Radomlje, v Domæalah, saj si bolj 
nadarjeni in delavni igralci æelijo 
igrati v za njih kvalitetno pri-
mernih ligah. Zaradi tega imamo 
kar nekaj teæav v mladinski in 
kadetski ligi, saj nas trenutna 
agresivnost nekaterih bliænjih 
klubov potiska v nogometni ig-
ralski deficit. DolgoroËno vemo, 
da umetno, z nekaj veË financa-
mi vzdræevani klubi nimajo pri-
hodnosti, zato bomo z iskanjem 
potrebnih nadomestitev poizku-
πali preseËi obstojeËe stanje in 
bomo z naËrtovano nogometno 
πolo dosegli æeleni nogometni 
preseæek.

Nenazadnje je spodbudno dej-
stvo, da ravnatelj kamniπke gim-
nazije naËrtuje πportni oddelek 
in v NK Kamnik si bomo pri-
zadevali, da bosta πla v projekt 
tako gimnazija kot ekonomska 
πola. Skupaj, ob podpori nogo-
metnih strokovnjakov iz NZS in 
NK Kamnik, bomo zagotovo do-
segli priËakovane uËinke.

Ljupko LozanËiË

Z lanskoletne mednarodne  
mladinske izmenjave e-Nature.
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Po razpustu dræavnega zbora in 
predËasnih parlamentarnih volitvah 
je Kamnik ostal brez vas kot poslan-
ke. Kako komentirate izid volitev na 
Kamniπkem in Komendskem? 

Za izid volitev je poleg pre-
ferenc ljudi do politiËne stranke 
odloËilna tudi podoba, ki jo mediji 
v mesecu pred volitvami ustvarijo 
o politiku ali stranki. To s pridom 
izkoriπËa tisti del politike, ki ima 
v rokah medije ali dovolj denarja 
za financiranje bogate predvolilne 
kampanje. Æal je pri nas moæno 
dobiti najveË politiËnih toËk z upo-
rabo metode ≈deli in vladaj« ozi-
roma s πËuvanjem ljudi na osnovi 
razliËnega dojemanja narodnoosvo-
bodilnega boja. 

Rezultat stranke DeSUS je bil 
dober v dræavi in πe boljπi v volil-
nem okraju, ki obsega obËini Kam-
nik in Komendo, kjer sem kandidi-
rala za poslanko. Stranka DeSUS se 
je v omenjenih obËinah uvrstila na 
Ëetrto mesto (v dræavi na peto me-
sto) in premagala dve stranki (SD 
in DLGV), ki sta se sicer na dræav-
ni ravni uvrstili pred njo. Volilo me 
je 1533 obËanov, kar je pomenilo 
najveË glasov v naπi volilni enoti, 
vendar je bilo to vseeno premalo 
za vstop v parlament.

Za obËino je dobro, da smo spet 
dobili poslanca. Kot podæupanja si 
æelim, da bi tudi novi poslanec pri-

pomogel k uveljavljanju interesov 
obËine Kamnik na dræavni ravni.
V septembru lani ste izstopili iz SD 
in na predËasnih volitvah kandidi-
rali na listi stranke DeSUS. Lahko 
zdaj, ko je preteklo æe nekaj Ëasa, 
potrdite, da je bil vaπ izstop iz SD 
prava odloËitev?

Po izstopu iz SD sem prejela 
ponudbe sedmih strank, naj na 
volitvah kandidiram pri njih. Na 

OD VOLITEV DO VLADE
Trinajsti december 2011 je bil sreËen dan. Takrat so bili znani dokonËni 

volilni rezultati. Ko so mi prijatelji in znanci Ëestitali za izvolitev, so vedno 
dodali, da se bo æivljenje po konËani volilni kampanji umirilo. Æe takrat sem 
se tem besedam le nasmehnil, saj sem vedel, da se je pravo delo πele zaËelo. 
To najbolj obËuti prav moja najdraæja Marjeta, ki sem ji za njeno nesebiËno 
podporo neizmerno hvaleæen. Kljub temu, da domaËe hiπe praktiËno ne 
vidim, lahko reËem, da poslansko delo opravljam z velikim veseljem. 

Prvi tedni poslanskega dela so minili v znamenju konstituiranja Dræavnega 
zbora in oblikovanje vladne koalicije. Æe pred konstituiranjem Dræavnega 
zbora, kar se je zgodilo 21. decembra 2011, sem se v delegaciji Nove Slove-
nije udeleæil pogajanj s predvidenim mandatarjem Zoranom JankoviÊem. 
Naπi pogovori so bili korektni in brez fig v æepu. Jasno smo mu povedali, da 
so naπi programi preveË razliËni, da bi lahko odπli v njegovo vladno koalicijo, 
smo mu pa obljubili podporo pri kljuËnih reformah. Moje slutnje, ki so se 
mi porajale po sreËanju z Zoranom JankoviÊem, so se dejansko potrdile pri 
konstituiranju Dræavnega zbora. Delovanje v okolju, kjer imaπ absolutno 
veËino (mestni svet), je bistveno drugaËno kot delovanje v okolju, kjer moraπ 
za svoje predloge iskati πirπo podporo. Vsi poslanci smo bili preseneËeni, 
ko potencialna JankoviÊeva koalicija ni uskladila predloga za predsednika 
Dræavnega zbora. Po dveh glasovanjih, ko sta tako pravnica Maπa Kociper 
kot tudi predsednik SD Borut Pahor dobila premajhno podporo za izvoli-
tev, je nakljuËje hotelo, da so se na hodnikih Dræavnega zbora predsedniki 
nekaterih strank na hitro dogovorili, da je pat pozicijo vendarle potrebno 
razreπiti, saj brez izvolitve predsednika Dræavnega zbora parlament ni kon-
stituiran. Tiho in hitro je bil sklenjen dogovor, da poslanci NSi, SDS, SLS, 
DeSUS in Virantove stranke izvolimo za predsednika Dræavnega zbora Gre-
gorja Viranta. To se je tudi zgodilo in takrat so padle, sedaj æe ≈ponarodele« 
besede predsednice NSi Ljudmile Novak, ki je Zorana JankoviÊa poduËila, 
da je potrebno πteti. Na drugi strani je precej bolje ≈πtel« Janez Janπa, ki je 
strankam, ki so za predsednika Dræavnega zbora izvolile Gregorja Viranta, 
æe pred boæiËem poslal predlog precej obseæne in natanËne koalicijske po-
godbe. V spremnem dopisu je jasno zapisal, da je to zgolj predlog za pri-
mer, Ëe Zoranu JankoviÊu ne bi uspelo sestaviti vladne koalicije. Na pobudo 
Gregorja Viranta so v zaËetku novega leta stekla intenzivna pogajanja o 
koalicijski pogodbi med SDS, SLS, NSi in Virantovo stranko. Pogajanja so 
bila uspeπna, podpisana je bila koalicijska pogodba in 28. januarja 2012 je 
bil za predsednika vlade izvoljen Janez Janπa. Desetega februarja bomo 
volili πe dvanajst ministrov. Po dolgih mesecih tako Slovenija znova dobiva 
vlado s polnimi pooblastili.

©e pred novim letom sva se sestala s kamniπkim æupanom Marjanom ©ar-
cem in se dogovorila, da se na delovnih sestankih dobivava vsak ponedeljek. 
Med drugim so me poslanci NSi izvolili za vodjo poslanske skupine, deloval 
pa bom v odborih za obrambo in nadzor obveπËevalnih sluæb. Poslansko 
pisarno bom imel v prostorih obËine Kamnik, uradne ure bodo vsak po-
nedeljek med 10. in 12. uro. Vabljeni! 

MATEJ TONIN, poslanec

Okrogla miza o prihodnosti 
programa Leader

Na Brdu pri Lukovici bo 14. februarja ob 13. uri okrogla miza o programu 
Leader in delovanju lokalnih akcijskih skupin (LAS) v minulem obdobju. 
Okrogla miza poteka pred razpisom za sofinanciranje projektov, ki ga bo 
LAS Srce Slovenije objavil predvidoma v drugi polovici februarja. Razpi-
sanih bo 250.000 evrov, stopnja sofinanciranja projektov pa bo do 85% 
upraviËenih stroπkov. 

Center za razvoj Litija, ki je organizator dogodka, vabi nosilce æe izvede-
nih projektov, predstavnike obËin, ostale lokalne akcijske skupine v Slove-
niji in zainteresirano javnost. Okrogle mize se bodo udeleæili predstavniki 
Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, ki bodo predstavili tudi 
naËrte za prihodnje programsko obdobje 2014-2020. Pred okroglo mizo 
bodo nosilci projektov predstavili primere uspeπno izvedenih projektov na 
obmoËju Srca Slovenije. 

V letu 2012 se preko LAS Srce Slovenije izvaja 14 projektov, ki jih poleg 
Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano sofinancirajo sodelujoËe 
obËine Dol pri Ljubljani, Litija, Lukovica, Kamnik, ©martno pri Litiji. 

Trenutno je v izvedbi projekt OznaËevanja vinogradniπke poti, nabava 
opreme za krajevno knjiænico Motnik, nadgradnja turistiËne ponudbe z 
Alpsko vasjo in plezaliπËem ter ureditev Ëistilne naprave, projekt Abraha-
mov kljuË Srca Slovenije - izkuπnja povezane vasi za slovensko prihodnost, 
Oglarjenje v oglarski deæeli, Odprto uËno okolje v gozdu, Pisker iz Ërne 
kuhinje, nakup moπkih oblek MPZ KD Janko Kersnik, Razvoj vsebin in opre-
ma Vegove poti, Razvojna vas Velika Preska, Avtodomarski produkt v Srcu 
Slovenije, ©irjenje mreæe lokalnih produktov na obmoËju LAS Srce Slovenije, 
Aktivni oddih in nova doæivetja po starih peπpoteh zelene Tuhinjske doline 
in Ekoloπki zbirni in distribucijski center za zelenjavo v Lukovici. 

Lokalna akcijska skupina Srce Slovenije bo predvidoma v drugi polovici 
februarja objavila prvi javni poziv za sofinanciranje projektov, ki se bodo 
priËeli izvajati v letu 2012. Razpisanih bo 250.000 evrov, stopnja sofinanci-
ranja projektov pa bo do 85% upraviËenih stroπkov. Najniæji dodeljeni zne-
sek podpore za posamezni projekt bo znaπal 2.000 evrov, najviπji dodeljeni 
znesek podpore pa do vkljuËno 30.000 evrov. Glavna novost v primerjavi 
s prejπnjimi poziv LAS bo to, da bodo prijavitelji, ki bi se lahko s svojim 
projektom prijavili na drug ustrezen ukrep Programa razvoja podeæelja 
2007-2013, preusmerjeni na ustrezen razpis in ti projekti ne bodo predmet 
sofinanciranja s strani razpisa LAS. 

Iz poslanskih klopi

Na konstitutivni seji Dræavnega zbora. (foto: Demokracija)

pobudo Gibanja za ohranitev in 
izboljπanje javnega zdravstva sem 
kandidirala za poslanko, in sicer 
pri stranki DeSUS, katere program 
mi je najbliæji. Nekateri vidni Ëla-
ni Gibanja, kot je kirurg dr. Erik 
Brecelj, so mojo kandidaturo tudi 
javno podprli. 

»e bi se morala spet odloËiti, bi 
ponovno branila socialno dræavo.
Dræavnozborski poslanec je pred-
stavnik vseh dræavljanov. Kaj bi 
πe posebej izpostavili, da ste v dveh 
letih in pol svojega dela v dræavnem 
zboru naredili za KamniËane, za bo-
ljπe æivljenje v naπi obËini?

O tem bi se dalo napisati de-
belo knjigo. To so bile teme mo-
jih tiskovnih konferenc, zapisov v 
medijih - tudi v mojih Ëlankih v 
Kamniπkem obËanu, mnogo tega 
je zapisanega v arhivih dræavnega 
zbora, pa tudi na moji spletni stra-
ni www.julija nabizjakmlakar.si. 

ObËani so se obraËali name za 
pomoË pri teæavah z dræavnimi ali 
lokalnimi organi oz. institucijami, 
kadar so menili, da se jim dela krivi-
ca, ali pa z razliËnimi predlogi spre-
memb obstojeËih zakonov. Za reπi-
tev njihovih teæav sem se zavzemala 
pri ministrih, pri dræavnih in obËin-
skih organih ter javnih institucijah. 
Sporne zakonske predloge sem sku-
πala spremeniti. To je bilo naporno 
delo, ki se ni nikoli konËalo, toliko 

je bilo odprtih teæav na dræavni in 
obËinski ravni s podroËja delovnih 
razmerij, sociale, okolja, zdravstva, 
sporov med sosedi, gospodarstva, 
dela inπpekcijskih sluæb, kmetijstva, 
πolstva, stanovanjske problematike, 
pokojnin, davkov, obrambe, sporne 
zakonodaje ipd. 

Kot poslanka sem dobro sode-
lovala s sedanjim obËinskim vod-
stvom, ki je bilo za razliko od 

prejπnjega zainteresirano za sode-
lovanje. Pomagala sem pri kontak-
tiranju z razliËnimi ministrstvi, ko 
pa se je obËina okrepila s kadri, 
sposobnimi za izvedbe projektov, 
sem lahko doprinesla tudi k uËin-
kovitejπemu Ërpanju dræavnih in 
evropskih sredstev. Nekaj obËinskih 
projektov, za katere sem si priza-
devala kot poslanka, naj bi se iz to-
vrstnih sredstev (so)financiralo tudi 
v tem letu npr. sanacija Osnovne 
πole Toma Brejca, odprava πikane v 
Stranjah, sanacije plazov ipd. 

Na katerih podroËjih ste delali kot 
poslanka, za kaj ste se zavzemali, 
kateri so vaπi najveËji uspehi? 

V dræavnem zboru sem delala kot 
podpredsednica Ustavne komisije, 
Ëlanica Odbora za zdravstvo, Odbo-
ra za zadeve EU, Mandatno volilne 

komisije in ene izmed preiskovalnih 
komisij. Poleg podroËij, ki so jih po-
krivale komisije in odbora, sem se 
angaæirala πe na podroËjih delovnih 
razmerij, trga dela, pri pokojninski 
zakonodaji in pri zakonih, ki jih je 
pripravljalo ministrstvo za javno 
upravo. Prizadevala sem si za spre-
membe zakonov v korist delavstva, 
socialno ogroæenih, zahtevala sem 
prepoved odloga plaËila socialnih in 
zdravstvenih prispevkov, opozarjala 
ministre na neustrezno delo inπpek-
cijskih sluæb ipd. Imela sem πtevilne 
pristne stike z dræavljani, sindikati in 
z razliËnimi druπtvi. 

Med najbolj odmevnimi reπitvami 
problemov dræavljanov, h katerim 
sem odloËilno prispevala, so bili: 
povrnitev pravic do medicinsko 
tehniËnih pripomoËkov osebam s 
stomo; ureditev bolj praviËnega ob-
davËenja malih kmetov; uveljavitev 
zakonskih doloËb, ki omogoËajo 
odvzem nezakonito pridobljene-
ga premoæenja od leta 1990 dalje; 
prepreËitev prodaje treh bolniπnic 
v Ljubljani, ki jih javno zdravstvo 
potrebuje; umik πkodljivega predlo-
ga Zakona o zdravstveni dejavnosti; 
sprememba zakona, s katerim se je 
povrnilo osebam s posebnimi po-

trebami pravice, ki so jim bile pred 
tem prenesene med socialne trans-
ferje; umik zakona Irme PavliniË 
Krebs, ki bi lahko omogoËil tiho 
plenjenje javnih zavodov in njihovo 
komercializacijo; zaËasno ustavitev 
prodaje Æelezniπkega zdravstvenega 
doma Ljubljana; ohranitev manjπih 
porodniπnic ipd. 

Zdaj, ko ste se poslovili iz Dræavne-
ga zbora, ostajate v politiki? 

V politiki ostajam kot podæupa-
nja in obËinska svetnica. Po koncu 
poslanskega mandata sem se vrnila 
v prejπnjo sluæbo na Agencijo za 
zavarovalni nadzor RS. Nisem za-
prosila za koriπËenje poslanskega 
nadomestila, tako kot je to storila 
veËina poslancev. Upam, da bo v 
prihodnje kaj veË poslancev, ki se 
bodo odpovedali privilegijem. 

Se je, odkar niste veË poslanka, kaj 
spremenilo vaπe delo kamniπke pod-
æupanje? Kako bi ocenili vaπe pre-
teklo hkratno opravljanje funkcije 
poslanke in podæupanje?

Ne æelim biti odvisna le od poli-
tike. Sem pa πe naprej pripravljena 

svoje znanje in izkuπnje dati na 
razpolago obËini kot nepoklicna 
podæupanja.

V mnogih dræavah je povsem 
obiËajno, da je Ëlovek hkrati tako 
poslanec kot podæupan. Zame je 
bila to zanimiva, za obËino pa ko-
ristna izkuπnja. Upam, da bo podo-
bno uspeπno sodelovanje obËine s 
sedanjim poslancem. 
Ste glasna zagovornica javnega 
zdravstva. Si boste πe naprej priza-
devali za to dobrino in ali bo to zdaj, 
ko niste veË poslanka, teæje? Kaj po-
meni za vas in vaπa prizadevanja ter 
za slovensko zdravstvo najverjetne-
jπi novi minister za zdravje Tomaæ 
Gantar? Za ministra ga predlaga 
prav DeSUS. 

Sedaj bo to teæje, saj bi se kot 
poslanka lahko vkljuËila v razprave 
o vsebinah zakonov æe med njiho-
vo pripravo. 

Tudi, ko πe nisem bila poslan-
ka, sem si prizadevala, da bi se 
zdravstvo uredilo v skladu z do-
gnanji zdravstvene ekonomike, 
usmeritvami Svetovne zdravstvene 
organizacije in Komisije sveta EU. 
Æal se pri nas v zdravstvu namesto 
javnega æe dvajset let uveljavlja za-
sebne interese. 

V letu 2006 sem dala pobudo za 
ustanovitev Gibanja za ohranitev in 
izboljπanje javnega zdravstva, ker je 
tedanji minister za zdravje s pomo-

Ëjo koncesij razgrajeval zdravstvene 
domove in bolniπnice. Javnim zdrav-
stvenim zavodom je jemal zdrav-
stvene programe in finanËna sred-
stva ter jih dajal zasebnikom. Tedaj 
smo uspeli v Gibanju zbrati veË 
kot 74.000 somiπljenikov, s katerimi 
smo zaustavili divjo privatizacijo in 
komercializacijo zdravstva. ©koda 
zdravju ljudi je bila narejena. VeË 
kot 30 odstotkov zdravstvenih do-
mov od tedaj ne more veË v skladu 
z zakonom skrbeti za zdravljenje 
ljudi, za katere so odgovorni zdrav-
stveni domovi. 

Vlada Boruta Pahorja se je lotila 
privatizacije vseh javnih zavodov in 
ne le zdravstvenih. Kot poslanka 
sem si skupaj s predstavniki 800.000 
dræavljanov prizadevala to prepre-
Ëiti. Vendar so bili vlada in poslan-
ci koalicije gluhi za naπe zahteve. 
©kodljivi zakon je bil sprejet v prvi 
obravnavi. Bil bi dokonËno sprejet, 
Ëe ne bi s svojim izstopom iz SD 
javnost opozorila na sporni zakon 
in na nameravano πkodljivo prodajo 
Æelezniπkega zdravstvenega doma 
Ljubljana. Tedaj sem stopila v bran 
socialni dræavi in proti plenjenju 
javnih zavodov ter se s tem odre-
kla svoji politiËni karieri v stranki 

SD. ©tevilni kolegi iz SD so me v 
tem podprli, saj je stranka ravnala v 
nasprotju s svojim programom.

Gospoda Gantarja ne poznam. 
Upam, da bo skupaj z ostalo vlado 
delal v javnem interesu. 

In kakπen je vaπ pogled na vstop 
stranke DeSUS v koalicijo na dræav-
ni ravni? Boste v tej koaliciji lahko 
izpolnjevali svoj volilni program? 

PredËasne volitve bi bile zago-
tovo slabπa izbira, ker bi poglobile 
gospodarsko krizo. Izid predËasnih 
volitev po moje ne bi prispeval k 
boljπi politiËni ponudbi. Menim na-
mreË, da pravih ≈levih« strank v 
Sloveniji æe dolgo ni. Prav vsi ob-
lastniki v zadnjih dvajsetih letih so 
delali predvsem v interesu bogatih 
lobijev in v πkodo delavstva, upo-
kojencev in drugih obiËajnih ljudi. 
Po novih volitvah bi dobili πe bolj 
sprte dræavljane, kot so jih sprle te 
volitve.

Upam, da bo izpolnjevanje na-
πega volilnega programa v koaliciji 
moæno. 

Pogovarjala se je  
KATJA TROTO©EK

≈Vedno bi branila socialno dræavo«
Pred pribliæno dvema letoma in pol je kot poslanka sedla v Dræ-

avni zbor. Æe prej izredno aktivna in uspeπna, tako v lokalnem, 
kot dræavnem politiËnem okolju, pa v zavarovalniπkem svetu ter 
kot profesorica matematike in pomoËnica ravnatelja kamniπke 
gimnazije, je trdo poprijela za poslansko delo. Kot oseba, ki zna 
prisluhniti, ki si upa glasno povedati svoje mnenje, ki se vneto 
zavzema za ohranitev in izboljπanje javnega zdravstva in sploh za 
‘male’ ljudi, ki æivi s Kamnikom in ima æeljo delati v dobro Kam-
niËanov, je po æupanskih volitvah v letu 2010 postala kamniπka 
podæupanja. Kot poslanko pa smo KamniËani to uspeπno æensko 
po predËasnih parlamentarnih volitvah izgubili. Pogovarjali smo 
se z nekdanjo dræavnozborsko poslanko, kamniπko podæupanjo, 
obËinsko svetnico, borko za vsem dostopno zdravstvo, magistrico 
poslovne politike in organizacije Julijano Bizjak Mlakar.

≈Po koncu poslanskega mandata sem se vrnila v 
prejπnjo sluæbo na Agencijo za zavarovalni nadzor RS. 
Nisem zaprosila za koriπËenje poslanskega nadomestila, 
tako kot je to storila veËina poslancev.«

≈O tem, kaj sem kot poslanka uspela doseËi za boljπe 
æivljenje v naπi obËini, za KamniËane, bi se dalo napisati 
debelo knjigo.«

≈Z izstopom iz stranke SD sem stopila v bran socialni 
dræavi in proti plenjenju javnih zavodov ter se s tem 
odrekla svoji politiËni karieri v stranki SD.«

Spoznajmo se v Veroniki po novem

v petek, 10. 2., ob 20h

Valentinov koncert z Andrejem Šifrerjem
v soboto, 18. 2., ob 20h

predstavitev latinsko ameriških plesov
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Si eden redkih Slovencev, ki se 
tekmovalno ukvarja s pasjimi 
vpregami. Kako te je zaneslo v ta 
nenavaden πport in ali ga lahko 
bolj podrobno predstaviπ naπim 
bralcem? 

Pred 15 leti sem se odzval na 
povabilo soseda, da mu poma-
gam pri udeleæbi na Evropskem 
prvenstvu, rabil je t.i. handler-
ja. V veËjih vpregah je pomoË 
ne samo dobrodoπla, ampak v 
veËini primerov nujna, saj je 
potrebno veËje πtevilo psov 
pripeljati na start, jih zadræati 
do zadnje sekunde in spustiti 
v dir... 

Pasje vprege ali v originalnem 
prevodu sleddog sport izvira iz 
krajev, kjer se je vprega upo-
rabljala kot glavno transportno 
sredstvo (Aljaska, Sibirija, Skan-
dinavija). Ker smo ljudje nareje-
ni tako, da se radi primerjamo 
med seboj in dokazujemo, je 
priπlo tudi na tem podroËju do 
tekem. Prve tekme so bile bolj 
v smislu avanture, saj so mora-
li premagati daljπe razdalje, ni 
bilo oznaËenih poti, niti toËno 
predvidenih etap. Uspeh tako ni 
bil odvisen le od dobrih psov, 
temveË tudi izkuπenj, iznajdlji-
vosti,... SËasoma so priËeli izklju-
Ëevali nepredvidljive vremenske 
razmere in druge zunanje fak-
torje in tako so se oblikovale 
posamezne discipline. 

Katere discipline obstajajo in v 
kateri tekmujeπ?

Pasje vprege delimo najprej 
glede na razdaljo na: dolge pro-
ge ≈long distance« (najdaljπa je 
na Aljaski 1800 km), srednje 
proge ≈mid distance« (30 km in 
veË) in sprint tekme (do 20 km). 
Znotraj razdalj je glavna deli-
tev na nordijski stil in vprege. 
Vprege pa se delijo na kategori-
je glede na πtevilo psov: open ∑ 
neomejeno πtevilo psov, limited 
∑ do 16 psov in kategorija 8, 6, 
4. Nordic style (tekaË na smu-

KOLEDAR PRIREDITEV
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kaË teËe na tekaπkih smuËeh. 
ElastiËna vrv je potrebna, da 
ublaæi neenakomerne gibe med 
tekom.

Dober tekmovalec minimal-
no obremenjuje pse. V tej ka-
tegoriji se najveËkrat tekmuje 
z enim ali dvema psoma. Teæa 
pulke je odvisna od teæe psov 
(70% teæe).

Sam tekmujem v nordic ka-
tegoriji, ker mi najveË pomeni 
sodelovanje pes-Ëlovek, pri ka-
terem brez prvega ni drugega in 
obratno. Gre za resniËno uigran 
team, kjer morata biti oba do-
bro pripravljena. 

Pasje vprege si predstavljamo 
bolj kot zimski πport. Kaj pa, ko 
ni snega? 

Ta πport je zelo æiv in de-
javen. Ker se je potrebno na 
tekmovanja pripravljati æe pred 
zimo, torej trenirati po suhem, 
je priπlo do pobude, da se pri-
Ënejo organizirati tudi tekme 
po suhem t.i. dry land. VeËi-
noma gre za tekme v sprint 
razdaljah v prirejenih kategori-
jah. V vpregah se namesto sani 
uporabljajo 4-kolesni voziËki s 
psi (4, 6, 8). 

Nordijska disciplina pa je do-
bila veË kategorij. Skijoring se 
je preoblikoval v bikejoring ∑ 
naveza smuËarski tekaË s psom 
se spremeni v kolesarja s psom, 
pulka pa v kategorijo scooter ∑ 
smuËarski tekaË in vleËni pes, 
vmes pa male sani, se spremeni 
v tekmovalca s skirojem in vle-
Ënim psom. In tu je πe najlaæja 
kategorija v smislu treninga in 
priprave ∑ cannicross, kjer gre 
za tekaËa, direktno vpetega na 
psa.

Od kdaj je ta πportna dejavnost 
prisotna v Sloveniji? 

V Sloveniji smo bili v pre-
teklosti bolj dejavni v klasiËnih 
vpreænih kategorijah. Prvi klub 
je bil ustanovljen leta 1995 in 
je zdruæeval kar precej tekmo-

tion), ECF (European Canicross 
Federation).

Sem predsednik kluba in naπ 
glavni cilj je, da se udeleæujemo 
tekmovanj na najviπjem nivo-
ju (torej smo priznani s strani 
svetovnih zvez), pri nas pa kar 
najbolj propagirati ta πport. 
Tudi glavni cilj posameznikov 
je udeleæba na najpomembne-
jπih tekmah. To so vsakoletna 
evropska prvenstva na snegu in 
na ˝suhi zemlji˝ (dry land).

Letos smo se uspeli udeleæiti 
glavne tekme svetovnega pr-
venstva v Borknu, NemËija in 
evropskega v kraju Sv. Anna na 
Poljskem. Poleg tega se udele-
æujemo manj pomembnih tekem 
bolj v bliæini, ki jih izkoristimo 
za trening.

Kateri so tvoji najveËji doseæki 
in na katere imaπ najlepπe spo-
mine? 

NajveËji doseæki so mi uspeli 
v dry landu, in sicer v kategoriji 
bikejoring, v kateri sva skupaj s 
psom lani æe drugiË postala sve-
tovna prvaka in pred tem tudi 
evropska prvaka. Kar nekaj do-
brih rezultatov in stopniËk sva 
nanizala v preteklih letih, ven-
dar po letu 2007, ko sva prviË 
postala svetovna prvaka, nisva 
stopila na najviπjo stopniËko, 
vse do lani. Moram pa se po-
hvaliti, da sem v letu 2000 tudi 
na zimo v kategoriji pulka na 

Kaj sploh je vleËni pes in kakπ-
ne lastnosti mora imeti? Katere 
pasme so najbolj primerne za 
pasjo vprego? Kakπne pasme so 
tvoji psi? 

Za moje pojme je to vsak 
pes, ki æeli vleËi in ga za to 
uporabljamo oziroma ga treni-
ramo in vzgajamo v tem, vleËni 
pes. To dokazuje dejstvo, da na-
Ërtni kriæanci ne prevladujejo v 
cannicrossu (tekaË s psom), da 
ne omenjam polarnih pasem, 
ki nasploh ne prevladujejo na 
drylandu. Zelo nerad govorim o 
pasmah, ki prevladujejo. Pasma 
predstavlja pse z vizualnimi last-
nostmi, na primer modre oËi, 
Ërna dlaka, velikost,... Pri πpor-
tu pa ne gledamo na vizualnost 
oziroma mere psa, doloËene s 
strani raznih kinoloπkih zvez. 
Pri psih je enako kot pri ljudeh, 
pri izbiri najboljπega πportnika ni 
najbolj pomembno kako izgleda.

Kot najhitrejπi in najboljπi 
psi so meπanci. In to naËrtni 
meπanci. Skozi leta vzgoje so se 
pojavili psi, katerim ne moremo 
doloËiti pedigreja s strani kino-
loπkih zvez.

V mojih pesjakih so trije psi. 
Vsi so bolj lovski kot polarni. 
Med nami prevladuje izraz 
Greyster, saj so v preteklosti 
parili tudi nekaj greyhounda. 
Najstarejπa je samiËka Dixie, ki 
je stara 8 let, potem je njen 

Da je pes Ëlovekov najboljπi prijatelj, zelo nazorno dokazuje 36-letni 
Edo Schumet, preprost in simpatiËen fant iz Komende, ki je svoje æiv-
ljenje posvetil za naπe kraje zelo nenavadnemu πportu. Do svojega dvaj-
setega leta je æivel v Kamniku, po izobrazbi je gozdar, dela v Dijaπkem 
domu Tabor. Glede na trenutno situacijo je vesel, da sploh ima redno 
sluæbo. V pesjakih ima tri tekmovalne pse, s katerimi se ukvarja na prav 
poseben naËin. In to dela njegovo æivljenje zelo drugaËno in zanimivo. 
Glede na to, da je πport, s katerim se Edo ukvarja, v naπih krajih bolj 
malo poznan, smo ga povabili na pogovor.

Edo je s psom najuspeπnejπi v dry landu, in sicer v kategoriji bikejoring 
(naveza kolesar in pes), v kateri sta skupaj s psom lani æe drugiË postala 
svetovna prvaka in pred tem tudi evropska prvaka. 

Ski jöring je izredno zanimiva kategorija za vse tiste, ki imajo le enega psa. Tekmovalec teËe na tekaπkih smuËeh, pes pa pred tekaËem. Pove-
zana sta z elastiËno vrvjo. Tekmovalec psa ne sme prehitevati med tekom. Pes le nekoliko pomaga vleËi tekaËa. Dober tekmovalec minimalno 
obremenjuje psa.

ning v novembru, ki je zame naj-
teæji mesec, kar se treninga tiËe. 
Pridem domov iz sluæbe, pred 
temo naredim tri ponovitve po 
4 do 7km na kolesu. Lahko si 
predstavljate, da je novembra po 
kolovoznih potek veliko blata. 
Po konËanem treningu s psi mo-
ram narediti πe trening narediti 
zase. In grem na rolke. 

Se ukvarjaπ πe s kakπnim dru-
gim πportom, v poletnih mesecih 
te lahko veËkrat sreËamo na ko-
lesu? 

Zaradi vzdræevanja kondicije 
v poletnem Ëasu, ko psi resni-
Ëno poËivajo, se lotevam tudi 
drugih πportov za ohranjanje 
kondicije. S prijatelji veliko 
prekolesarimo in uæivamo v iz-
kazovanju naπe vzdræljivosti in 
pripravljenosti. 

Edotu in njegovim psom æelimo 
πe veliko πportnih uæitkov in Ëim 
veË najviπjih stopniËk na tekmo-
vanjih! 

ANITA MEJA»

4-letni sin Vata, predlani sem 
z Norveπke pripeljal Ëistokrvno 
nemπko ptiËarko Andy. Zaradi 
moænosti izbire se bom v pri-
hodnosti lotil tudi legla.

Kako obiËajno poteka tvoj tre-
ning? 

Ta del je najbolj predstavljiv 
rekreativnim ljudem. Treniramo 
glede na letni Ëas in glede na cilj. 
VeËinoma delim trening na suhi 
in na snegu. Na suho treniram 
izkljuËno s kolesom, kjer najbolj 
delajo zavore. Pogonske kompo-
nente mi ne delajo, saj vleËejo 
psi. »e poizkusim predstaviti tre-

evropskem prvenstvu dosegel 
dve tretji mesti. 

Najlepπe pri vsem tem pa je 
tisti obËutek, ko s psom na-
tanËno veva, kaj je potrebno 
narediti in kam se lahko za-
vihtiva z dobro usklajenim de-
lom. Ko veπ, da si dovolj dober, 
da ti lahko uspe. Letoπnjega 
svetovnega prvenstva ne bom 
nikoli pozabil, saj sva bila po 
prvem teku za vodilnim 25 se-
kund. Drugi tek pa sva skupaj 
prispela v cilj, pri Ëemer sem 
πtartal 30 sekund za vodilnim. 
Torej sem ga skupno prehitel 
za piËle 4 sekunde.

Ëeh z vpetim psom) se deli na 
pulko in skijoring. 

Ski jöring je izredno zanimiva 
kategorija za vse tiste, ki ima-
jo samo enega psa. Tekmovalec 
teËe na tekaπkih smuËeh, pes pa 
pred tekaËem. Povezana sta z 
elas tiËno vrvjo. Tekmovalec psa 
ne sme prehitevati med tekom.

Pes le nekoliko pomaga vleËi 
tekaËa. Dober tekmovalec mini-
malno obremenjuje psa.

Pulka je kategorija, kjer je 
tekmovalec z elastiËno vrvijo 
povezan na bob, pred bobom 
pa je pripet pes ali veË psov 
(max. 4). Psi vleËejo bob, te-

valcev v razliËnih kategorijah. 
Vendar pa je Ëas pokazal, da v 
Sloveniji ni pogojev za delo z 
veËjimi vpregami. Vse bolj so v 
ospredje prihajale discipline z 
enim psom, saj se je precej laæje 
ukvarjati z enim kot desetimi 
psi. Zato smo v klubu priËeli 
z aktivnim delovanjem v ≈dry 
land« kategorijah. Naπ klub je 
priznan s strani vseh pomemb-
nih mednarodnih organizacij, 
v katerih je tudi aktivni Ëlan, 
med njimi glavne organizacije 
IFSS (International Federation 
of Sleddog Sport), ESDRA (Eu-
ropean Sleddog Racing Associa-

»lovek in pes - dobro uigran tim



99. februar 2012ANKETA: NAŠ POGLED NA KULTURO

VËeraj, 8. februarja, smo praznovali slovenski kulturni praznik, ki obe-
leæuje spomin na smrt naπega velikega pesnika Franceta Preπerna. Po vsej 
dræavi, seveda tudi v naπem mestu, so se zvrstile prireditve in praznovanja, 
ki vsakiË znova ponazarjajo, kako pomembno vlogo v obstoju naroda 
igrata materni jezik in kultura. Skozi zgodovino smo se Slovenci vedno 
oklepali kulture, ki je bila vir naπe narodne identitete.

Zelo malo dræav na svetu ima kulturni praznik za dela prost dan. Torej 
bi lahko sklepali, da Slovenci æivimo kulturno in za kulturo, da smo vneti 
obiskovalci takπnih in drugaËnih predstav, razstav in glasbenih prireditev, 
da smo navduπeni bralci umetniπke literature. Naπi hrami kulture naj ne 
bi smeli imeti teæav s preæivetjem, knjiænice bi morale biti polne æivljenja. 
Skrb za kulturno dediπËino, jezikovno kulturo in kulturo v odnosih naj bi 
bila nenehno prisotna v naπem æivljenju. Naπe okolje naj bi bilo Ëisto in 
urejeno, narava neonesnaæena. Pa je to res?

Zadnje dni buri duhove ukinjanje ministrstva za kulturo. Podpisniki 
peticije proti ukinitvi ministrstva za kulturo, med katerimi so πtevilni 
vidni umetniki in akterji slovenske kulturniπke srenje, so prepriËani, da 
je poteza povsem nerazumna. Slovenija se spoprijema z resno druæbeno 
krizo in kultura je prav v nemirnih Ëasih lahko polje, ki odpira obzorja 
in prebuja potenciale. 

Kaj nam dandanes pravzaprav pomeni kultura? Je kultura skupek 
vrednot in doseækov, ki jih je ustvaril Ëlovek v dobro Ëloveπtva, spo-
πtovanje teh vrednot in ravnanje po teh vrednotah, ali je nekaj, kar je v 
danaπnjih kriznih Ëasih popolnoma nepotrebno? Po mojem mnenju naj 
bi bilo s kulturo preæeto vse naπe æivljenje. Skozi kulturo se nedvomno 
kaæe naπe duhovno bogastvo, nenazadnje tudi naπ odnos do kulturnih 
vrednot, kulturo namreË pojmujemo dosti πirπe, kot so razliËne prireditve 
ali umetniπka dela, katerim ob kulturnem prazniku posveËamo dovolj 
Ëasa in prostora. 

Kultura smo torej vsi, sem jaz, ste vi, je del nas, je ogledalo nas samih, 
naπega æivljenja in dela. Kako pa KamniËani sprejemajo in doæivljajo 
kulturo in slovenski kulturni praznik, smo povpraπali obiskovalce Ma-
tiËne knjiænice Kamnik.

Juπ MilËinski, Dom kulture Kamnik: 
Meni pojem kultura v prvi vr-

sti predstavlja sluæbo, od katere 
æivim, kar se nekomu lahko sliπi 
Ëudno, a hkrati mi je kultura 
tudi hobi. Me veseli, da lahko 
delam to, kar imam rad. Seveda 
hodim tudi na druge kulturne 
prireditve, ki niso povezane s 
sluæbo. To je moje sproπËanje. 
V Sloveniji se res ogromno lju-
di ukvarja s kulturo, ni nujno, 
da profesionalno. V neki meri 
lahko primerjam kulturno udej-
stvovanje s πportnim. Ali se da 
v Sloveniji preæiveti v kulturi? Stanje je takπno kot je, kriza se 
zagotovo pozna v vseh sektorjih, zmanjπujejo se sredstva, je pa 

res, da ima podroËje kulture svojo specifiko. 
Tako v Sloveniji kot v Evropi dræava zelo podpira kulturo, saj 

bi bila sicer cena predstav konËne produkcije absolutno previsoka. 
Zdi se mi pomembno, da se πe vedno daje v ospredje kvaliteta 
in ne kvantiteta predstav. Kulturno dogajanje v Kamniku se mi 
zdi zanimivo. Na eni strani je KD Priden moæic, kjer se trudimo 
na razliËne naËine pripeljati kulturo v Dom kulture in na druge 
lokacije v Kamniku, trudimo se, da v naπi ponudbi zaobjamemo 
πirok spekter kulturnih predstav... 

Zdi se mi, da ima Kamnik polno zanimivih lokacij, ki jih obËani 
morda premalo poznajo, denimo koncerti v Kotlovnici, JSKD ima 
mnogo zanimivih razstav... Menim, da je v Kamniku za kulturo 
dobro poskrbljeno in apeliram na ljudi, da naj preberejo ponud-
bo, ni potrebno vselej v Ljubljano, Ëe æeliπ doæiveti dobro pred-
stavo. Pomembno je, da starπi æe zelo zgodaj predstavijo kulturo 
svojim otrokom, seveda s primerno vsebino, saj jim to ostane za 
vse æivljenje. Sam sem bil rojen v druæini, ki se je preæivljala s 
kulturo. OËe, reæiser, me je pogosto peljal na predstave, spoznal 
sem tudi ozadje gledaliπkih predstav in se æe zelo zgodaj zaljubil 
v gledaliπki oder.

Svetlana NovakoviÊ, Glasbena πola Kamnik: 
Pojem kultura ima zame πi-

rπi pomen, dajanje, izraæanje, 
dejavnost v razliËnih oblikah 
in na razliËnih podroËjih. Se-
veda mi kot glasbenici najveË 
pomeni glasba. Rada bi vide-
la, da bi v Kamniku bilo veË 
majhnih, zanimivih, kreativnih 
predstavitev, kjer bi se denimo 
na eni predstavi zdruæilo veË 
umetnostnih zvrsti. Poudarjam 
pa, da sem pogosto pozitivno 
preseneËena nad kakπno majh-
no, organizirano predstavo, za 
katero morda vËasih prepozno izvem, a sem na koncu zelo zado-
voljna, da sem si jo ogledala. Nazadnje me je navduπil pravljiËni 
veËer, zelo prisrËna prireditev z zanimivimi ljudmi. 

Praznovanje kulturnega praznika se mi zdi za narod zelo po-
membno. Menim, da so Slovenci in tudi KamniËani zavzeti za 
kulturo. V Kamniku zelo rada obiskujem koncerte na gradu Za-
price, πe posebej cikel jazz koncertov, a vËasih me æalosti, da sem 
prepozno obveπËena o raznoraznih kulturnih prireditvah v obËini. 
Æelim pa si, da bi imeli veË glasbenih koncertov. Likovna in gleda-
liπka zvrst sta res dobro zastopani v mestu. Kot uËiteljica glasbe 
lahko zatrdim, da je res pomembno, da uvedemo otroke v kulturo 
æe zelo zgodaj. Tudi sama se trudim pri pouËevanju flavte svojim 
uËencem pribliæati umetnost skozi glasbo, tako jim skozi zgodbice 
pribliæam skladatelja in glasbeno obdobje. 

Tjaπa: Kultura je za narod po-
membna, pomembno je, da vemo, 
od kod izhajamo, da poznamo naπe 
pisatelje... Na kulturne prireditve 
sicer ne zahajam redno, a se mi zdi 
praznovanje kulturnega praznika 
zelo pomembno, ljudje se druæijo 
in razmiπljajo o lepi umetnosti. Med 
soπolci se obËasno pogovarjamo o 
predstavah na gledaliπkem abonmaju 
in si æelimo, da bi bilo veË sproπË-
enih, prisrËnih predstav, ob katerih 
bi se nasmejali in sprostili.

Ines: Zame je kultura zavest, 
v kontekstu kulturnega praz-
nika, da smo in obstajamo kot 
kulturen narod. Vsekakor mi je 
praznik pomemben. Z otroki se 
vsako leto ob kulturnem praz-
niku udeleæimo kakπne kulturne 
prireditve, se o tem pogovarja-
mo... V Kamniku pogreπam do-
bro informiranost glede kulturnih 
prireditev. Najraje z druæimo za-
hajamo na glasbene in gledaliπke 
predstave. 

Breda Podbreænik, MatiËna 
knjiænica Kamnik: 

Kulturo najveËkrat razume-
mo kot vzorec, ki je povezan 
z visoko, etablirano kulturo, 
ampak v resnici gre pri kul-
turi za naËin æivljenja, kako 
mi kaj delamo, kakπen imamo 
odnos, kakπne so naπe vredno-
te, kaj nam kaj pomeni. Zame 
so kultura vse umetniπke de-
javnosti, tako profesionalnega 
kot ljubiteljskega znaËaja. Res 
je, da je en del kulture v jav-
nem interesu, kjer sama tudi 
poklicno delujem, in ta del 
kulture je vitalnega pomena 

za dræavo in ljudi, ki v njej æivimo. Eden od teh vitalnih delov so 
tudi knjiænice, temu se sama Ëutim profesionalno in etiËno zelo 
zavezana in predana. Tu se kaæe naslednji kulturni vzorec, ki je 
pomemben za preæivetje naroda, bralna in informacijska pisme-
nost, naËin preæivljanja prostega Ëasa in vseæivljenjsko uËenje. Ko 
zakljuËimo naπe πolanje, nam to predstavlja le podlago za vstop v 
ustvarjalne in profesionalne odnose. Brez informacijske pismenosti 
ne more nihËe veË delovati. Bralna pismenost pa je kljuËnega po-
mena za Ëlovekov osebni in druæbeni uspeh. Tudi po opredelitvah 
organizacije OECD je bralna pismenost kljuËna kompetenca. Torej, 
tudi to je kultura, da Ëlovek zna in zmore, πele potem je lahko 
kritiËen in vrednoti. 

Seveda je pa velik del kulture povezan tudi z vpraπanjem lepega, 
lepo pesmijo, z estetskim doæivetjem, kar je nadgradnja tistega, kar 
Ëlovek potrebuje za vsakdanje æivljenje, je pa zelo pomembno za 
Ëlovekovo ustvarjalnost in notranjost. Slovenski kulturni praznik se 
mi zdi pomemben, saj tako dajemo kulturi poseben pomen v naπi 
druæbi. »e ne bi imeli tega praznika, se marsikdo ne bi vpraπal, 
ali je kultura res pomembna, 8. februar zagotovo predstavlja spo-
πtovanje do naπe kulture. MogoËe se res sliπi kot oguljena fraza, 
da je kultura za nacionalni obstoj in razvoj pomembna, a je Ëisto 
res. Kultura je temelj Ëlovekove ustvarjalnosti, temelj njegovega 
izraæanja, temelj, na katerem zrastejo preseæki. Ljudje zagotovo 
potrebujem za svoj obstoj nekaj veË, nek smisel, kultura pa nam to 
zagotovo da. V naπi knjiænici beleæimo vedno veËji obisk, Ëeprav s 
kolegi iz vse Slovenije pogosto naletimo na isto vpraπanje, koliko 
ljudi obiskuje prireditve, dogodke. Nekje je polno obiskovalcev, 
nekje vedno prazno. Priπli smo do ugotovitve, da je odvisno od 
lokalne skupnosti, od vzduπja in prepletenosti ljudi, kakπen bo 
odziv na dogodke. Pri nas je vedno pozitiven odziv na dogodke, 
povezane z domaËim krajem, takrat dvorana poka po πivih. V 
Kamniku pogreπam sinergijo medsebojnega sodelovanja, sinergijo, ki 
bi potrjevala lokalno identiteto. Kaj je Kamnik? Je staro kulturno 
mesto, je turistiËno mesto, industrijsko mesto zagotovo nismo veË, 
ali gojimo kakπno tradicijo ... Kaj smo? Tudi tukaj bi lahko kultura 
sodelovala pri oblikovanju lokalne identitete.

Tjaπa G: 
Kultura mi pomeni zelo veliko, 

mislim, da je kultura naπa identi-
teta. Kultura zame niso le umet-
niπke zvrsti, temveË tudi bonton, 
medsebojni odnosi, besedni za-
klad... Pomembno je, da je æiv-
ljenje, ki ga æiviπ, na kulturnem 
nivoju. V Kamniku se kar dogaja 
na kulturnem podroËju, predvsem 
bi pohvalila Dom kulture, razsta-
viπËe Veronika, mislim, da lahko 
vsi obËani izbirajo med priredit-
vami glede na svoje æelje. Priznam, da pa pogreπam kino. Odnos 
do kulture je bil vËasih drugaËen, ljudje so bili bolj odprti, bolj so 
zaupali, bolj se medsebojno druæili... S svojimi prijatelji praznujem 
slovenski kulturni praznik vsako leto. Skupaj se dobimo na pred-
veËer praznika in ob dobri hrani prebiramo literarne tekste in 
pesmi ter se o njih pogovarjamo. 

Sergej:
Kultura na nek naËin zaznamu-

je vsak narod, tako v knjiæevni, 
slikarski ali glasbeni upodobitvi. 
Imam rad kulturo. Najraje imam 
slikarsko ustvarjanje, rad pa poslu-
πam tudi glasbo. Rad sam ustvar-
jam. Slovenski kulturni praznik je 
pomemben, na ta dan bom morda 
prebral πe kaj veË kot ponavadi. 
Starπi so me æe zgodaj seznanili 
s kulturo, æe pri petih letih sem 
poznal Ërke in bral knjige, to mi 
je ostalo, o slovenskem kulturnem 
prazniku pa so nas veliko nauËili 
v πoli. Mislim, da je poznavanje kulture del osnovne Ëlovekove 
izobrazbe. 

Joπt: 
Kultura je, da 

smo kulturni, da 
smo prijazni drug 
do drugega, po-
πteni, si med se-
boj pomagamo, si 
ne nagajamo, se 
ne tepemo. Glede 
umetnosti me naj-
bolj zanimajo stri-
pi, zato ker so od-
liËni. Zanima me, 
kako se ustvarjajo 
r i sanke in s tr i -
pi. Doma pa tudi 
zase riπem stripe. 
Na slovenski kul-
turni praznik bom 
naredil en daljπi 
strip.

Majda: 
Kultura je zame branje, 

gledanje kulturnih oddaj po 
televiziji, æal pa ne morem 
veË obiskovati raznoraznih 
kulturnih prireditev. Kul-
tura je zagotovo tudi to, 
da se obnaπamo kulturno 
eden do drugega. Danes 
je zagotovo veË kulturnih 
prireditev v Kamniku kot 
nekdaj, v moji mladosti. 
Takrat smo imeli le kino 
dom in raznorazne prosla-
ve v πoli. Bila sem uËiteljica 
in kulturni praznik mi je 
vedno predstavljal nekaj posebnega. ©e danes ga praznujem. Imam 
vse Preπernove poezije, jih prebiram, spremljam vsakoletni recital 
slovenskih umetnikov na Preπernovem trgu po televiziji. Velikokrat 
sem bila s πolo v Vrbi. Res je bilo lepo. Priznam, da so otroci ta 
izlet vedno lepo sprejeli, od Preπernove rojstne hiπe do cerkvice sv. 
Marka. Moja najljubπa Preπernova pesem je Slovo od mladosti.

Pogovarjala se je BOJANA KLEMENC

Anketa ob slovenskem kulturnem prazniku

TUDI KAMNI»ANI KULTURNO, SLOVESNO IN PRE©ERNO

Izza odra
Dragi Matej!
Ko vas gledam vsak dan po televiziji, si ne morem kaj, da ne bi bil majË-

keno ponosen na Kamnik, ki æe leta redno prispeva poslanke in poslance v 
naπ parlament. Domiπljam si celo, da smo zaradi tega kar malo priviligirani. 
Pa ne govorim, bognedaj, o kakπni prednosti pri sredstvih za nove ceste 
ali πole. Bolj tako, na sploπno, Ëeπ, glej jih, KamniËane, spet v parlamentu 
sedijo. To pa so kerlci! In kaj vse vedo! Od zdravstva, gospodarstva pa do 
druæbeno-moralne vzgoje in kulture. 

Sploh tale kultura. Zdaj bomo pokazali, kaj smo se nauËili in bomo pre-
ko mladega, a æe brkatega poslanika pokazali, kakπno kulturo se gremo v 
Kamniku. Tako misleË sem se onega dne udobno usedel pred tv, si pripravil 
kokice in Ëakal na kulturniπki triumf. Triumf volje in strasti!

Pa se ni zgodilo. Gledal sem vas (okoli mene vse polno kokic), kako s 
svojimi prijatelji umirjeno, trezno, odloËno in racionalno sesuvate kulturno 
ministrstvo.

Kot bi πlo zadnjih 20 let vse mimo. Kot da so KD Pedenjmoæic pred veË kot 
20 leti ustanovili tja v en dan, kot da je Tone F. vsa ta leta brbljal nekam v 
prazno, in kot da je Brane B. od nekdaj le preveË pil. Kot da ni bilo Tempo-
re Mutantur in morja ustvarjalne energije v kleteh Kina dom. In kot da je 
Regrat le travniπka roæa in Arche zdravilna arcnija? Kot da smo HabiËu tja v 
en dan igrali v spomin v Mekinjah? Kot da je bila Maleπeva galerija vedno 
starinarnica in πtudentski veËeri v muzeju nalivanje s poceni pivom? Kot da 
je kamniπka matiËna knjiænica samo izposojevalnica knjig in Mc Kotlovnica le 
stara toplarna? Kot da so bili slikarji kamniπkega Montparnassa le brezdelni 
alkoholiki in kot da so mladi umetniki le haπiπarji in pedri?

Gremo naprej? Kot da se po Kamniku tepejo le Ëefurji. ©e naprej? Kot da 
so vsi desniËarji nazadnjaπki in nestrpni do drugaËnih? Ni res, mar ne?

Stereotipi so ena najveËjih zavor sodobne druæbe. Vsak od nas jih ima, 
popolnega zdravila zanje ni. Menda najbolj pomaga, da nanje kaæemo in 
se jih zavedamo. Kar pa nekako najbolje uspeva prav kulturi, predvsem so-
dobni. Koncertom, predvsem tistim ta ælehtnim, alternativnim. Pisateljem, 
predvsem tistim, katerih knjige dobiπ naskrivaj v æep nekega deæevnega 
septembrskega dopoldneva. Pesnikom, ki jim ni treba veË pisati v vseh mo-
goËih pesniπkih oblikah, samo zato, da bo naπa kultura imela tudi sonet 
in gazelo. In gledaliπËem in festivalom, ki jim za to, da so, ni treba vlivati 
hektolitrov piva v grla obiskovalcev in na odrih znova in znova najavljati 
kure in peteline, ki jim one seæe toËno do meje kokoπnjaka. Stereotipov se 
lahko uspeπno loteva radio, ki mu za preæivetje ni potrebno vsak dan vrteti 
le ≈najveËje uspeπnice iz 90‘. Ali pa prodorni reæiser, ki mu zaupajo dovolj 
sredstev, da lahko pripravlja material za novo predstavo tudi leto ali veË in 
nas zato ne poneumlja s stokrat preæveËenimi ha, ha, ha stupiditetami. Ali 
pa nacionalna televizija, ki da na svoj drugi program ob relativno normalni 
uri ≈πe nikol sliπal zanj« evropski ali iranski ali izraelski ... film, ki pa te, potem 
ko mu daπ pet minut, ne izpusti veË niti na wc (ja, pa reklam tudi ni vmes)

Res je vaæno, kot pravite, koliko sredstev gre za kulturo. A ne samo to. 
Pomembna je tudi vizija nekoga, ki je podpisan pod mnoæico papirjev, ki se 
skozi leto pretvorijo v nove rime, note, rekvizite. celuloid. V vero, pogum. 
Kdo se bo zavzemal za nov NUK? Kdo bo zdaj rekel odloËen NE!, ko bodo 
kokoπi hotele vedno veËji del programskega Ëasa v kulturnih institucijah 
in medijih in, posredno, vedno veËji kolaË denarja iz vseh mogoËih pravic 
- mimogrede, prav to podroËje, SAZAS, IPF in podobni, ki s svojo nonπalant-
nostjo ogroæajo tako ≈naπe« alternativce kot ≈vaπe« gasilce, pa tudi frizerje 
in gostince in godbe in pevske zbore, je kot nalaπË, da ga prav vi vzamete 
pod drobnogled in ga dodobra pretresete in konËno postavite v racionalne 
in zakonske okvire.

Kamfest letos bo, Ëeprav so mu vzeli tretjino denarja. A niso nam vzeli 
poguma in vere. Ko nam jo bodo, bo to paË en festival alternativne glasbe 
manj. Tudi konje streljajo, mar ne?

Goran Zavrπnik, KDPM
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Medellin
Naπ naslednji postanek je bil v 

mestu Medellin, ki je z 2,3 mili-
joni prebivalcev drugo najveËje 
mesto v Kolumbiji, hkrati pa eno 
najnevarnejπih mest na svetu. 
Vzrok za to je razvejan koka-
inski kartel v preteklosti, boj za 
glavni primat pri prodaji belega 
praπka pa je prinesel veliko umo-
rov in ugrabitev. To πtevilo z leti 

pada, saj so z razbitjem kartela 
in ubojem kokainskega barona 
Pabla Escobarja πtevilo umorov 
znatno zmanjπali (leta 1991 je 
bilo 6500 umorov, leta 2009 ≈le 
πe« 2900). Vendar Pabla kljub 
vsemu zlu, ki ga je v deæelo pri-
nesel s proizvodnjo in prodajo 
mamil, ne gre jemati zgolj kot 
negativno figuro. Imel je namreË 
izjemen Ëut za malega Ëloveka, 
tako da je bilo po njegovi zaslugi 
in z njegovim denarjem zgrajeno 
veliko πol, bolniπnic, cerkva in 
πportnih objektov, ki so reveæem 
lajπali teæak vsakdan. Leta 1993 je 
umrl pod policijskimi streli.

El Peñol - Guatapé
Pribliæno 90 kilometrov vzhod-

no od mesta Medellin se naha-
ja eno izmed najveËjih jezer v 
Kolumbiji, ki je nastalo zaradi 
gradnje umetnega jezu. Tamkaj-
πnja hidroelektrarna proizvede 
pribliæno 30% elektriËne energije 
v dræavi, zaradi pomembnega go-
spodarskega poloæaja pa je bila v 
preteklosti tudi predmet mnogih 
izsiljevanj paravojaπkih skupin. 
Od leta 2006 je v stalnem varo-
vanju nacionalne policije in voj-
ske. Samo jezero verjetno ne bi 
bilo deleæno takπne pozornosti, 
Ëe ne bi ob njem stal ogromen 
monolit, imenovan La Piedra oz. 
kamen. Vzpenja se od dna po-
globljenega jeza, v viπino meri 
preko 200 metrov, πirok je slabih 
400 metrov, teæa pa je ocenjena 
na 11 milijonov ton. Na vrh vodi 
644 stopnic, vrh pa ponuja res 
fascinanten razgled na jezero in 
okolico. 

Le streljaj stran je krasno 
mestece Guatapé, ki je bilo od-
krito leta 1811. Posebnost mesta 
so ozke, starinske, tlakovane in 
do pikice urejene uliËice, kate-

Januarski obisk Kolumbije (II. del)
rih hiπice so vse tako ali druga-
Ëe reliefno poslikane. Poslikava 
kaæe na to, katera dejavnost se 
je v preteklosti oz. se πe da-
nes odvija v njej. V mestecu 
bi bilo vsekakor zanimivo pre-
æiveti kak dan ali dva, æal pa 
smo æe imeli kupljene karte za 
noËni avtobus, s katerim smo 
zveËer πibali proti obali, toËne-
je v 500 km oddaljeno mesto 
Santa Marta. 

Lost City

Obmorsko mesto Santa Marta 
oz. bliænja Taganga je simpatiË-
na ribiπka vasica, kjer se med 
domaËine pomeπa tudi veliko 
svetovnih popotnikov. Je izvrst-
na toËka za rekreacijo, poËitek 
in noËno æivljenje. Predstavlja 
izhodiπËe za 5-dnevni treking 
po dæungli, katerega vrhunec 
je arheoloπko najdiπËe Ciuidad 
Perdida, Lost City ali po naπe 
Izgubljeno mesto. 

Dan za treking je vendarle na-
poËil, v zaËetne kilometre poti 
nas je popeljalo terensko vozi-
lo. Od izkrcanja dalje je v eno 
smer sledilo 26 kilometrov, torej 
nas je do ponovnega vkrcanja v 

in spretno zapakirali v priroËne 
πkatle, vreËke in æaklje, vsebina 
pa je morala zadostovati za ne-
kaj desetglavo karavano. Znan je 
bil le cilj pohoda in πtevilo noËi-
tev. Kako bo to videti v praksi, 
je ostajala neznanka, ki smo jo 
ob prihodu na cilj prvega dne 
kaj kmalu razkrili. Prvo noË smo 
se zavili v ne preveË udobne, 
predvsem pa za spanje nekoliko 
nerodne viseËe mreæe, ki povrh 
vsega niso prav niË tople. Vrhnji 
del telesa za silo ogreje priloæe-
na odeja, medtem ko sta hrbet 
in ledveni predel izpostavljena 
sevanju zemlje, ki se kljub viso-
kim temperaturam tekom dneva 
ponoËi kar poπteno ohladi. Æe 
naslednja noË je bila bolj prijaz-
na, saj so nam v improviziranem 
taboru toplo zavetje nudili po-
gradi, da pa ne bi bilo prav niË 
enoliËno, smo tretjo noË prespali 
v πotorih.

VroËi dnevi, ki so bili rezer-
virani za hojo, so se v poznih 
popoldanskih urah hitro nagibali 
v hladnejπe veËere, le-ti pa πe 
hitreje v mrzle noËi, ko je prav 
priπla vsa priroËna garderoba. V 
nasprotju s civiliziranimi kraji, 
kjer ima noË svojo moË, je bila 

koto tudi zbujali. Poskrbljeno je 
bilo tudi za zajtrk, ki nam je 
s sveæim sadjem, kosmiËi in jo-
gurtom vlil potrebnih moËi. Tudi 
sicer je bila hrana, upoπtevajoË 
pogoje v improvizirani Ërni ku-
hinji, na zadovoljivem nivoju, saj 
so se vodiËi ob vsakem postanku 

v kampih - kot Clark Kent pri 
prehodu skozi vrtljiva vrata v 
Supermana - brez poËitka pre-
obrazili v spretne kuharje ter 
tako πe pred prihodom zadnjih 
pohodnikov spretno nalupili, na-
strgali in nasekljali pisane dobro-
te za v lonec. 

Na poti smo pogosto sreËevali 
avtohtone prebivalce indijanskih 
plemen, ki πe danes æivijo v pri-
mitivnih kolibah in prakticirajo 
primitivne obiËaje, med njimi 
tega da mladostnik del svojega 
odraπËajoËega obdobja ves Ëas 
æveËi kokine liste, ki mu v ustih 
proizvajajo velike koliËine sline. 
Le-to v kombinaciji z apnom, s 
pomoËjo lesene palËke, maæe na 
leseno buËko, katere debelina z 
nanosi raste in raste. BuËka se 
imenuje poporo in predstavlja 
simbol maternice, medtem ko 
palËka, s katero maæe slino, fali-
Ëni simbol. Tako tudi gibi buËke 
in palice simbolizirajo spolni akt. 
Ko buËka doseæe doloËeno debe-
lino, πe vËeraj nedolæni fant tako 
spolno kot mentalno odraste v 
pravega moæa, dozori za prido-
bitev æene in zaËne resno od-
govarjati za svoja dejanja. 

Izgubljeno mesto
Po kar nekaj urah hoje in 

treh noËeh smo na toËno polo-
vici trekinga prispeli do arheo-
loπkega najdiπËa in od leta 2005 
naravnega parka Ciuidad Perdida, 
do katerega skozi gosto obraπËen 
gozd vodi okoli 1200 kamnitih 
stopnic. To primitivno mesto je 
bilo zgrajeno v 8. stoletju naπega 
πtetja - torej celih 650 let pred 
bolj znanim in mnoæiËno obis-
kanim naseljem Machu Picchu 
v Peruju -, odkrito pa πele leta 
1972 s strani lovcev na zakla-
de. Zaradi njih so ga oblasti tri 
leta kasneje tudi uradno razkrile, 
glavni vzrok je bila ilegalna pre-
prodaja razliËnih starin, kot so 
æare, posode in keramiËne figu-
rice, ki so se zaËele pojavljati na 
Ërnem trgu. Naselje sestavlja 169 
teras, ki jih je po hierarhalnem 

druæbenem sistemu naseljevalo 
med 2000 in 8000 ljudi indijan-
skih plemen Arhuaco, Koguis 
in Asario, vsi pa so prebivali v 
primitivnih lesenih kolibah, ki 
dandanes niso veË ohranjene in 
katerih povrπino oznaËujejo le πe 
v kroge postavljeni kamni. 

Z mislimi na koncu
Po vrhuncu trekinga na nad-

morski viπini 1350 metrov se po-
hodniku kaj kmalu pred oËmi 
prikaæe zrcalna slika poti nav-
zgor. V nasprotno smer smo po-
speπeno vijugali s kanËkom manj 
radovednosti, le z eno noËitvijo, 
s krajπimi vmesnimi Ëofotanji 
ter s Ëedalje moËnejπo mislijo 
na ledeno mrzlo pivo. In Ëe so 
na koncu za kakπen cent ali dva 
teæje noge, je za nekaj merskih 
enot bistrejπa glava, saj pot po-
leg rekreacijske in izobraæevalne 
komponente ponudi tudi tisto, na 
kar doma ob prehi-
tro vrteËi zemeljski 
krogli kaj radi poza-
bimo - pot k sebi. 

Izdelava 
kokaina

Kot  p ro t i u t e æ 
zdravega duha v 
zdravem telesu, ki 
smo ga ob odsotno-
sti hladnega piva 
intenzivno prakti-
cirali vse dni tre-
kinga, pa se nam je 
po prvi noËi za ne-
kaj dodatnih evrov 
ponudila priloænost 
z a  o g l e d  f a rme 
pridelave kokaina. 
Naj si bralec pri 
tem ne predstavlja 
obseænega in z do 
zob oboroæenimi 
barabini zastraæe-
nega gospodarskega 
poslopja, kakrπnega 
na koncu akcijskih 
f i lmov ponavadi 
r az s t r e l i  Chuck 
Norris, ampak gre 
zgolj za premiËno 
kolibico z vsemi potrebnimi 
sestavinami za konËni produkt. 
Osnova so seveda kokini listi, 
z dodajanjem tega praπka, vme-
πavanjem teh in onih kemikalij 
ter precejanjem vsega skupaj pa 
smo na koncu postopka dobili 

t.i. kokainsko pasto, iz katere 
se z nadaljnjimi postopki izdela 
pravi kokain. Tega je po ko-
lumbijskih ulicah kljub uniËenju 
dveh glavnih kartelov, calijske-
ga in medellinskega, πe vedno 
veË kot preveË, ≈pod pultom« 
se ga namreË dobi pri vsakem 
uliËnem prodajalcu cigaret. 

ZakljuËek
V æivljenju ponavadi nanese 

tako, da v primeru dovolj de-
narja zmanjkuje Ëasa za lepe 
stvari, Ëe pa imamo dovolj Ëasa, 
pa imamo premalo denarja ∑ 
mi smo tokrat mojstrsko do-
segli oboje hkrati, saj nam je 
zmanjkalo tako Ëasa za potep 
kot tudi denarja. Iz Cartagene 
smo na koncu z nizkocenovnim 
letalskim prevoznikom potova-
li nazaj v Bogoto, kjer smo z 
radovednimi morskimi praπiËki, 
zaprtimi cestami, mehaniki ko-

les, telefonskimi govorilnicami, 
postopaËi, uliËnimi umetniki 
in prodajalci πare simboliËno 
sklenili krog ter konËali naπo 
25-dnevno kolumbijsko dogodi-
vπËino. 

Jurij Bizjak

Monolit La Piedra v viπino meri preko 200 metrov, πirok je slabih 400 
metrov, teæa pa je ocenjena na 11 milijonov ton.

Z vrha monolita je Ëudovit razgled na okoliπko jezero, ki je nastalo zaradi gradnje umetnega jezu.

Reliefne poslikave hiπic v mestecu Guatapé prikazujejo dejavnost, ki se 
je v preteklosti odvijala v hiπi ali pa se v njej odvija πe danes.

Ribiπka vasica Taganga, ki predstavlja zaËetno toËko popularnega trekinga do arheoloπkega parka Ciuidad 
Perdida, Lost City ali po naπe Izgubljeno mesto.

Na poti smo sreËevali avtohtone prebivalce indijanskih plemen, ki pre-
bivajo v enostavnih kolibah in prakticirajo primitivne obiËaje.

 Terasasto naselje Lost City je strateπko skrito 
globoko v skrivnostni dæungli. Zgrajeno je bilo 
v 8. stoletju, sestavlja ga 169 teras, v njem pa je 
prebivalo med 2000 in 8000 ljudi.

Na trekingu smo si ogledali tudi postopek pridobivanja kokaina, ki ga 
je na kolumbijskih ulicah πe vedno na pretek.

klimatizirano in udobno vozilo 
loËilo pribliæno 52 kilometrov 
peπpoti, po kateri gredo del nje 
tudi pridni osliËki, ki so v veliko 
pomoË pri noπenju tovora. Ta 
zajema ves potreben æiveæ, ki so 
ga vodiËi pred naπimi oËmi hitro 

tam naπa moænost do veËernih 
aktivnosti premo sorazmerna z 
gorljivostjo sveËe, ki je v popolni 
okoliπki temi razsvetljevala tudi 
naπ um. Tako smo na zasluæen 
poËitek hodili s kurami, zaradi 
Ëesar smo se z njimi prav z lah-
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Varstvo osebnih podatkov na 
medmreæju je med najbolj ak-
tualnimi problemi, s katerimi se 
sreËujemo vsi, ki uporabljamo 
spletna omreæja, zato je ob ev-
ropskem dnevu varstva osebnih 
podatkov, ki ga obeleæujemo 28. 
januarja, Informacijski poobla-
πËenec pripravil javni nateËaj 
kratkih filmov za srednjeπolce 
na temo ≈Varstvo osebnih po-

Nagrada Janji Hribar 
na slovenskem nateËaju 
na temo ≈Varstvo 
osebnih podatkov 
in spletna socialna 
omreæja« 

Kamnik je zelo dobro zapisan 
v odbojki. ©CRM v sodelovanju 
z Odbojkarskim klubom Calcit 
Kamnik to samo πe potrjuje. Vsi 
imamo padce in vzpone. Trenutno 
gremo gor, viπje in bliæje cilju, ki 
si ga zelo æelimo. Æelimo si biti 
Ëim boljπi in pokazati na igriπËu 
vse, kar znamo. Teæko je govoriti 
o odliËjih, saj je do tja πe zelo 
daleË, nihËe pa ne more reËi, da 
si jih ne æelimo. Veseli bomo, Ëe 
bodo dijakinje in dijaki ©CRM na 
igriπËu pustili srce. Vsi za enega, 
eden za vse! 

Liga ©KL, v kateri se poleg no-
gometa, koπarke in drugih πportov 
tekmuje tudi v odbojki, se poËasi 
zakljuËuje. Kljub temu, da so 25. 
januarja dijaki ©CRM lanskoletne 
prvake iz Novega mesta prema-
gali s 77:75, to πe ne pomeni, da 
nam bo lahko. Pred izloËilnimi 
tekmami nas Ëaka samo πe tekma 
proti Gimnaziji Kranj, ki pa ne bo 
odloËilnega pomena. V izloËilnem 
boju nas najverjetneje Ëaka ekipa 
iz Maribora, ki nam je æe lansko 
leto prepreËila nastop v finalu in 
smo se morali na koncu zadovoljiti 
s tretjim mestom. Dræimo pesti, da 

bo letos drugaËe. Kljub temu, da je 
ekipa deklet zelo mlada, letoπnjo 
sezono dobesedno pometa s kon-
kurenco v ligi ©KL. Vendar to πe 
ne pomeni, da imajo zagotovljen 
nastop v velikem finalu. Skupaj s 
trenerjem Aljoπo Jemcem so od-
loËene, da bodo letos pokazale 
vse, kar znajo. Tako kot fante tudi 
njih Ëaka πe tekma proti Gimnaziji 

Kranj. Æelimo si zmage. Vse, kar 
lahko storimo navijaËi, je to, da 
dræimo pesti, in Ëe ekipi prideta v 
finale, ki bo 25. aprila v hali Tivoli, 
zanju tudi navijamo. 

V ponedeljek, 16. januarja, je na 
Jesenicah potekalo regijsko tek-
movanje v odbojki za dijakinje. 
Dekletom se je uspelo uvrstiti v 
Ëetrtfinale dræavnega prvenstva. 

V skupini osmih πol so dosegle 2. 
mesto, boljπe so bile le dijakinje Je-
senic. Malo bolj æalostna novica pa 
prihaja s strani dijakov, ki se jim je 
po lanskem osvojenem 2. mestu v 
dræavi za las izmuznilo napredova-
nje v Ëetrtfinale. Toda glavo pokon-
ci fantje, πe je Ëas, da se dokaæete v 
©KL ligi. Verjamemo v vas!

Rok Zore

Dijaki ©olskega centra Rudolfa Maistra smo se v zaËetku veselega 
decembra odpravili na naravoslovno ekskurzijo po delu naπe bivπe do-
movine. Morda te dele Evrope, kjer so nekoË naπi oËetje sluæili vojsko, 
πe najmanj poznamo. 

Dijaki ©CRM na naravoslovni 
ekskurziji v bivπi domovini

Naπ prvi daljπi postanek, Ëe se-
veda odmislimo, da so temeljiti 
pregledi paË stalnica na mejah ne-
kdanje Jugoslavije, je bil namenjen 
ogledu TehniËnega muzeja in Pla-
netarija v hrvaπki prestolnici. Ob 
pogledu na nebo in naprave neka-
terih izredno pomembnih izumite-
ljev, med katerimi velja poudariti 
Nikolo Tesla, smo si izpopolnili 
naravoslovno znanje. Zatem je sle-
dila voænja do Slavonskega Broda. 
Pokrajina zaËne opazno prehajati 
v druge reliefne oblike, okolica pa 
nas priËne opozarjati, da vstopa-
mo v kraje z nekoliko drugaËnimi 
zgodovinskimi okoliπËinami. Pri 
prehodu Ëez bosansko mejo je to 
æe precej oËitno. Opazimo, da na 
istem ozemlju plapolajo razliËne 
zastave, poπkodovane stene hiπ in 
opozorilni znaki na mine pa pri-
Ëajo o tamkajπnjih neporavnanih 
sporih. Ob pogledu na tovrstno 
podobo, iz katere izstopajo vse 
πtevilËnejπe na novo obnovljene 
hiπe, nas je pot pripeljala mimo 
Zenice do Sarajeva. 

Med hribe ugreznjena prestol-
nica ima posebno, izstopajoËo 
zgodovino, ki smo jo na kratko 
spoznali. Kot sarajevski ponos pol-
pretekle zgodovine velja omeniti 
sloviti Tunel, zgrajen v zadnji voj-
ni pod letaliπËem, ki je povezoval 
sarajevsko stran z regijo Butmir. 
Med glavne tradicionalne zname-
nitosti pa seveda sodijo Begova 
dæamija iz 16. stoletja, dæamija 
Careva, ki se ponaπa z medreso, 
arkadnim dvoriπËem in kupolasto 

Mostarju. Slikovito mestno jedro 
se ponaπa tako s πtevilnimi dæami-
jami, mostovi, kopaliπËi ali hama-
mi kot tudi s cerkvami, Ëarπijami 
in drugimi arhitekturnimi objekti, 
kjer se prepletajo orientalski in 
mediteranski vplivi. Na æalost pa 
je bil v zadnji vojni poruπen naj-
lepπi spomenik turπke umetnosti 
∑ stari kamniti most, ki ga je leta 
1566 zgradil Mimar Hajredin. Da-
nes je most obnovljen, ponovno 
v ponos mestu in pod zaπËito 
UNESC-a.

Zadnji del poti je bil namenjen 
obujanju spominov na mogoËne 
Ëase zmagoslavja in osvobajanja 
v 2. svetovni vojni. Ob znameniti, 
za bitko odloËujoËi strugi Neretve 
nas je kanjon popeljal do Jablani-
ce, koder pot zavije med gorovja 

vse do Prozora. Od tod nas je pot 
ob zmerni celinski klimi popeljala 
do Jajca, prijaznega orientalskega 
mesteca, ki leæi na sotoËju Plive in 
Vrbasa. Ogledali smo si spominsko 
hiπo AVNOJ-a in katakombe. Pot 
nas je nato vodila preko Banja 
Luke in Bosanske Gradiπke proti 
Sloveniji.

Potovanje smo zakljuËili z raz-
liËnimi vtisi, pogledi. Za nekatere 
ja to ozemlje nepredstavljive gro-
ze, ki se v svetu ne sme veË po-
noviti, nas pa z njim veæejo tako 
zgodovinske kot kulturne vezi. 
To so kraji, ki nas spomnijo na 
nekoË zdruæeno moË, ki nas je 
osvobodila, na Ëase, ki tudi v nas 
mladih prebudijo jugonostalgijo. Iz 
drugega zornega kota so to po-
sebni kraji z mnogo bolj meπano 
kulturo, zato smo bili zelo go-
stoljubno sprejeti. Domov smo se 
vrnili s prijetnimi vtisi in kar ne 
gre zanemariti, siti kot boben.

Tomaæ Logar, dija ©CRM

V sredo, 1. februarja, smo se z dijaki in dijakinjami uËnega podjetja TEAM, 
d.o.o. spet udeleæili tradicionalnega 7. mednarodnega sejma uËnih podjetij v 
Celju. V letoπnjem πolskem letu je nastopalo 56 uËnih podjetij iz 9 dræav, ki so 
se potegovala za najvidnejπa mesta v razliËnih kategorijah.

Pri poslovanju uËnih podjetij, ki so naπla svoje mesto v vseh srednjih ekonom-
skih πolah po Sloveniji, gre za simulacijo poslovanja pravih podjetij z namenom 
spoznavanja razliËnih dejavnosti in postopkov, s katerimi se bodo dijaki in 
dijakinje sreËali v realnem æivljenju. »edalje pomembnejπi je vidik delovanja v 
skupini, saj dejansko delo v podjetjih poteka vedno bolj na ta naËin.

V πolskem letu 2011/2012 so dijaki in dijakinje 4. letnika programa admini-
strator pod vodstvom mentoric Zvezdane Hribar Rajh in Alene Kocbek pripravili 
izviren prodajni katalog s ponudbo razliËnih vrst Ëajev ter kuharskih receptov, 
pri katerih je Ëaje moæno uporabiti. 

S promocijskim gradivom, poslovno dokumentacijo in celostno grafiËno 
podobo so v kategoriji ≈razstavni prostor« dosegli 5. mesto na dræavnem 
nivoju.

NajveË ustvarjalnosti so dijaki in dijakinje pokazali na razstavnem prostoru, 
saj so v kategoriji ≈osebje na razstavnem prostoru« (osebna urejenost, oznake 
z imeni, komuniciranje in odnos z obiskovalci, sposobnost sporazumevanja v 
maternem in angleπkem jeziku, animacija obiskovalcev) dosegli odliËno 3. 
mesto na dræavnem nivoju. 

UpoπtevajoË celostno predstavitev tako domaËih kot tujih uËnih podjetij pa 
je naπe uËno podjetje TEAM, d.o.o. doseglo odliËno 4. mesto.

Ponovno dokazujemo, da se lahko dijaki in dijakinje Centra za izobraæeva-
nje, usposabljanje in rehabilitacijo Kamnik ob ustreznem vodenju ter individu-
alnih prilagoditvah dejavno vkljuËujejo v vse aktivnosti æivljenja v druæbi. 

Tomaæ Bojc, uËitelj na Srednji πoli CIRIUS Kamnik

Tokrat nagrajeno osebje 
uËnega podjetja TEAM

Prvega februarja smo se zbrali v telovadnici O© Toma Brejca in doæiveli 
Ëaroben pravljiËni veËer. Na ta posebni veËer pred sveËnico, praznikom luËi, 
so nas za dobrodoπlico pozdravile sveËe, ki so podarjale svetlobo luËi in duha, 
da bi vedno znali uzreti svetlobo in verjeli vanjo. Dobrodoπlico nam je zaæelela 
tudi ravnateljica πole Mojca Rode ©krjanc.

Voditeljica veËera knjiæniËarka Marta Grkman je ubrano spletala besede, 
ki so nam segle do srca. V Ëarobnost veËera so nas popeljali Eva, Matija, Ana 
in Jerca Ivanjko KovaËiË z zapeto ljudsko pesmijo. Matic Smolnikar je pripo-
vedoval zgodbo z glasbo na strune kitare. Prvo pravljico je pripovedovala 
Ivanka UËakar, knjiæniËarka, mama, uËiteljica, æena. Z vso pretanjenostjo in 
tankoËutnostjo, kot to zna le ona. Predstavitev dr. Joæeta Urbanije, profesorja 
na Filozofski fakulteti v Ljubljani na oddelku za bibliotekarstvo, avtorja knjige 
Ljubiti in æiveti, je bila drugaËna - provokativna pripoved danaπnjega æivljenja 
z vsemi teæavami, a veËnim sporoËilom in vero v Resnico, Lepoto in Ljubezen. 
S Tilko Jamnik, knjiæniËarko, ki je lani prejela »opovo nagrado za izjemne do-
seæke v bibliotekarstvu, avtorico knjig, mamo in babico smo se prepustili pri-
povedi o Ëudovitem petju ptice s sporoËilom, da je vsa umetnost, ki se poraja 
v naπi srcih, tista prava in mora na plan. Janka Prezelj se je dotaknila vseh nas 
in nam vlila veliko pozitivne energije. Pred leti je prejela srebrni znak druπtva 
medicinskih sester in babic, mati, tudi æe babica, ki iπËe poti do ljudi z moËjo 
dotika in odnosa do Ëloveka. Najmlajπa pripovedovalka veËera Eva Ivanjko 
KovaËiË, ki obiskuje πkofijsko gimnazijo v Ljubljani, je s pripovedjo v ribniπkem 
nareËju vnesla med nas mladost, igrivost in πegavost. Zdenka Gajser je priπla iz 
Maribora, letoπnje evropske prestolnice kulture. Dekle v Ërnem, katere poslan-
stvo je pravljiËarstvo. Pravi, da pravljice Ëloveka bogatijo in delajo svet lepπi 
in plemenitejπi in takπno je bilo tudi sporoËilo njene pravljice. Ciril Horjak s 
Koroπke je pravi mojster pripovedovanja, zna z besedami in mimogrede vplete 
v zgodbo vse, kar se dogaja v svetu. Pripovedoval nam je albansko pravljico. 
Kot risar stripov in ilustrator pa pripoveduje tudi na tak naËin. 

VeËer smo zakljuËili ob dobrotah, ki jih je spekla Marta, predvsem pa v 
pristnem in sproπËenem vzduπju. Naj zakljuËim z besedami pobudnice in vo-
diteljice veËera: ≈Upam, da smo z zgodbami objeli vso paleto naπih Ëutenj, 
hotenj in hrepenenj. Prebirajte pravljice, zgodbe, pripovedujte jih. »udeæno 
delujejo.«

In resniËno delujejo Ëudeæno, tudi v danaπnjem svetu, saj πe vedno odme-
vajo v nas. Mira Papeæ

PravljiËni veËer na O© Toma Brejca 

Pravljice delajo svet 
lepπi in plemenitejπi

Janji Hribar, dijakinji ©CRM, Srednja ekonomska πola (Ëetrta z leve), je nagrado 
podelila informacijska pooblaπËenka Nataπa Pirc Musar. 

streho, pa tudi stara pravoslavna 
cerkev ter Univerzitetna knjiænica 
iz 19. stoletja, ki je bila nekoË 
mestna hiπa. Za pridobitev ob-
Ëutka tipiËnega sarajevskega utri-
pa smo si ogledali muzej Svrzina 
kuÊa. Pred obiskom Narodnega 
muzeja, kjer je na ogled naravo-
slovna in geoloπka zbirka z bota-
niËnim vrtom, smo se sprehodili 
πe po enem od prvih sarajevskih 
mostov Principovem mostu, blizu 
katerega je bil leta 1914 izvrπen 
atentat na avstro-ogrskega presto-
lonaslednika Franca Ferdinanda, ki 
pa danes nosi svoje staro ime La-
tinska Êuprija. 
ObËutek mest-
nega utripa 
smo sklenili s 
sprehodom po 
BaπËar πiji, srcu 
in duπi mesta 
s πtevi lnimi 
trgovinicami 
in umetnost-
no-obrtnimi 
delavnicami, 
ki ustvarjajo 
vzduπje do-
maËnosti.

Zadnji dan 
smo se pre-
budili v bolj 
mili, submedi-
teranski klimi. 
Razgledali smo 
se po slikovi-
tem srediπËu 
Hercegovine, 
starodavnem 

Odbojka ∑ 12 igralcev, mreæa, æoga in sodnik

datkov in spletna 
druæbena omre-
æja«. NateËaja se 
je udeleæila tudi 
Janja Hribar, di-
jakinja 2.g oddelka 
Srednje ekonomske 
πole, program predπolska vzgoja, 
s filmom ≈Nepovabljeni«, in med 
vsemi prispelimi filmi slovenskih 
srednjeπolcev v moËni konku-

renci zasedla odliËno 2. mesto. 
Osrednji del dogodka je bil po-
sveËen mladim, ki so prejeli za-
sluæene nagrade, hkrati pa smo 

sliπali njihova mnenja o spletnih 
omreæjih in njihovih pasteh.

Mentorja: Gabrijela GregoriË 
in Janez KlemenËiË

Vpiπite πtevilke v prazna polja tako, da bodo v vsaki vrstici in vsakem 
stolpcu, ter v vsakem od devetih kvadratov vse πtevilke od 1 do 9.

Za bister um - SUDOKU

8 5 1
1 4 2 8

6
1

2 6 4 7
4 9 2 3

1
4 8 2
2 5 7
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MIRU KREGARJU TROFEJA JURETA 
ROBI»A ZA EKSTREMNE ©PORTNE 
DOSEÆKE V LETU 2011 

V Litiji je minulo soboto potekal finalni izbor Slovenec leta, ki 
ga organizira Ëasopisna hiπa Dnevnik. V okviru tega dogodka so 
drugo leto zapored v spomin na ekstremnega kolesarja Jureta Ro-
biËa podelili nagrado 
Trofeja Jureta Robi-
Ëa. Prvo leto jo je za 
svoje doseæke prejel 
ekstremni kolesar 
Marko Baloh. Ome-
njeno nagrado po-
delijo ekstremnemu 
πportniku na podlagi 
njegovih doseækov v 
pretekli sezoni. Miro 
Kregar si jo je zasluæil 
s tretjim mestom na 
Svetovnem prvenstvu 
v ultraman triatlonu 
lanskega novembra. 
Poleg tega je bil na 
stopniËkah v svoji kategoriji na poloviËnem Ironmanu v avstrijskem 
St. Pöltnu, na triatlonu na ironman razdalji v avstrijskem Poders-
dorfu in z rekordom proge absolutno najhitrejπi na Ultramaratonu 
Istra 2011.

Miro o podelitvi nagrade pravi: ≈Kot je povedal æe eden glavnih 
organizatorjev Tone Fornezzi, mi to priznanje ni bilo dodeljeno 
samo na podlagi lanske uspeπne sezone, temveË za vse moje do-
sedanje delo v triatlonu. Z njim sem se seznanil pred skoraj 30 leti 
in mu ostal zvest do danes. Nekaj sem v triatlonu naredil, nekaj me, 
upam, πe Ëaka. Na zmagah sem slavil, na porazih se uËil. Ob do-
godkih, kot je bila ta podelitev, vidiπ, da ljudje spoπtujejo vloæeno 
delo in trud. In naravno je, da to vsakomur veliko pomeni. Tako tudi 
meni. »e nekaj res rad poËneπ, stvari peljeπ, kot najbolje znaπ. In ne 
odnehaπ pred vsako oviro - ko zmanjka volje, greπ dalje s trmo.«

Miro Kregar je bil ob tem dogodku sprejet v Akademijo sloven-
skih ekstremnih πportnikov. Kaj to pomeni, smo izvedeli nepo-
sredno od novopeËenega Ëlana akademije: ≈Akademija slovenskih 
ekstremnih πportnikov je bila ustanovljena s sodelovanjem Mi-
nistrstva za πport, kajti velikokrat gre za vrhunske in ekstremne 
doseæke πportnikov, ki so izven normativov Olimpijskega komiteja 
in poslediËno niso deleæni obravnave, ki bi jim dejansko pripadala. 
Konkreten primer je Jure RobiË, katerega trofejo sem prejel - par 
mesecev pred smrtjo je izgubil sluæbo v Slovenski vojski, ker kljub 
doseækom ni imel formalne kategorizacije OK. V Akademiji nas je 
12 slovenskih πportnikov. V roku 1-2 mesecev bomo imeli ustanov-
no sreËanje in takrat vam bom lahko kaj veË povedal o tej temi.« 

Miru Ëestitamo tudi iz uredniπtva naπega Ëasopisa in mu æelimo 
uspeπno πportno pot πe naprej.

Tomaæ Planko

V sklopu predstavitev 
kamniπkih mladih πportnih 
upov, ki uspeπno zastopajo 
Slovenijo na najveËjih med-
narodnih tekmovanjih, smo 
tokrat poklepetali z loko-
strelcem Klemenom ©traj-
harjem in MTB kolesarjem 
Rokom Koroπcem. 

Pogovor z lokostrelcem Klemenom ©trajharjem in MTB kolesarjem Rokom Koroπcem

≈»e si v reprezentanci, veπ, da si dober«

Klemen ©trajhar iz Porebra 
v Tuhinjski dolini je star 17 let 
in je Ëlan Lokostrelskega kluba 
Kamnik. Poleg πporta, ki ga 
postavlja na prvo mesto, rad 
posluπa rock, kot pravi, mu je 
najbolj vπeË stari rock prejπnje-
ga stoletja (AC /DC, Guns n‘ 
Roses, Metallica...). Od filmov 
najraje pogleda kakπno fanta-
stiko ali misterij. 

Med drugim o dogodivπËinah 
s tekmovanj pove: ≈RazliËnih 
zabavnih situacij je bilo veliko, 
med drugim nas je navigacija 
v NemËiji na poti na Poljsko 
preusmerila in smo se poπteno 
izgubili. Po mednarodnih tek-
mah organizatorji pripravijo 
bankete, kjer se tekmovalci 
druæimo in tam je zelo zabav-
no. V spominu pa mi je ostala 
tudi neprijetna prigoda, ko so 
po konËanem mladinskem poka-
lu v ©paniji kljub varnostnikom 
tatovi ukradli kompletno loko-
strelsko opremo naπim trem 
mladinkam.«

Rok Koroπec iz Hruπevke v Tu-
hinjski dolini je star 18 let in je 
Ëlan Kolesarskega druπtva CAL-
CIT Kamnik. Obiskuje Srednjo 
poklicno in strokovno πolo Be-
æigrad (SPS©B), smer LogistiËni 
tehnik. Tekmuje za CALCIT 
bike team-GT. Pri klubu pravi-
jo, da je Rok eden prvih uspeπ-
nih ≈produktov« Calcitove ko-
lesarske πole, ki pod vodstvom 
Mohorja Vrhovnika in njegovih 
sodelavcev odliËno deluje. 

Rok: V πoli sem imel nekaj 
problemov v 1. letniku. Sedaj 
mi gre z usklajevanjem πole in 
treninga dobro, pri πolskih ob-
veznostih mi πport celo pomaga, 
ker imam delovne navade in se 
znam bolje organizirati. 

Katero tekmovanje bo tvoj letoπ-
nji vrhunec sezone? 

Klemen: Ciljam na Olimpijske 
igre, za kar bo treba priti na 
stopniËke na Ëlanskem evrop-
skem prvenstvu. »e mi uspe pri-
ti na OI, bo to zagotovo moj 
vrhunec sezone, drugaËe pa bo 
to dvoransko svetovno prvenstvo 
v Las Vegasu, mladinsko evrop-
sko prvenstvo na Danskem in 
Ëlansko evropsko prvenstvo na 
Nizozemskem.

Rok: Letoπnji vrhunec bo ver-
jetno v maju, ker je takrat najveË 
tekem za Svetovni pokal. Pripra-
vil pa se bom tudi za svetovno 
prvenstvo, ki bo v sosednji Av-
striji. Forma pa mora tako ali 
tako biti skozi celo sezono.

Tvoji najveËji uspehi in kateri 
doseæek ti najveË pomeni?

Klemen: NajveËji doseæek je 
ekipno 3. mesto, ki sem ga dose-
gel na svetovnem mladinskem pr-
venstvu lansko leto na Poljskem 

Kaj ti pomeni Ëlanstvo v sloven-
ski reprezentanci?

Klemen: »lanstvo v slovenski 
reprezentanci mi veliko pomeni, 
saj sem v teh letih pridobil veliko 
pomembnih izkuπenj in se veliko 
nauËil, spoznal veliko lokostrel-
cev iz drugih dræav in z njimi 
delil izkuπnje.

Rok: »lanstvo v reprezentan-
ci mi pomeni zelo veliko, ker 
imam tako veliko veË motivacije, 
saj veπ, da si dober, Ëe si Ëlan 
reprezentance. Ponosen sem, da 
zastopam barve slovenske repre-
zentance. 

Imaπ poleg ukvarjanja s πportom 
in πole πe kakπen hobi?

Klemen: Poleg lokostrelstva 
se uËim tudi kitaro, ampak se 
uËim sam, saj za glasbeno πolo 
nimam Ëasa. Redno obiskujem 
fitnes, rad riπem, berem, poleti 
veliko kolesarim in se ukvarjam 
tudi z drugimi πporti, kolikor mi 
Ëas dopuπËa.

Rok: Posebnega hobija nimam, 
saj nimam veliko prostega Ëasa, 
Ëe ga pa æe imam, doma poma-
gam oËetu. Rad imam tudi igre 
z æogo, raËunalniπke igrice ter 
druæenje s prijatelji, ki mi po-
menijo veliko.

ZaËetek tekmovalne sezone v kickboxingu se zaËne s tradicionalnim med-
narodnim turnirjem ≈Golden Glove«, ki je potekal 28. januarja v Coneglinau 
(ITA), in je prvi na sporedu svetovne organizacije WAKO (World Association 
of Kickboxing Organisation). Da ta turnir sodi med moËnejπe v Evropi, pove 
podatek, da je bilo prijavljenih 1000 tekmovalcev iz 22 dræav iz kar 150 
klubov. Med njim tudi aktualni svetovni in evropski prvaki, katere imamo 
tudi v Sloveniji, ki so upraviËili vlogo favoritov v svojih kategorijah, pred-
vsem v disciplini kick light, kjer smo v samem svetovnem vrhu. Turnirja se 
udeleæijo tudi mnogi slovenski klubi, saj predstavlja prvi preizkus forme 
njihovih tekmovalcev pred tekmovalno sezono, ki traja praktiËno skozi vse 
leto. Tekmovanje je potekalo dva dni v disciplinah semi in light contact, kick 
light, glasbene forme ter timske borbe. Tekmovalci Kluba borilnih veπËin Do-
mæale so pokazali, da so odliËno pripravljeni, saj je bilo za osvojitev medalje 
potrebno zmagati v povpreËju vsaj 3 borbe. 1. mesto je priËakovano osvojil 
Ëlan Æiga ©tiftar, 2. mesto Ëlan Aljoπa ©lebir iz Kamnika, 2. mesto mladinec 
Andrej Repnik iz Kamnika, 2. mesto kadetinja Lana KoviË.

Marjan Bolhar

ZLATA ROKAVICA KICKBOXINGA 

KamniËana Andrej in Aljoπa 
uspešna na mednarodnem 
turnirju Golden Glove

Povej kaj veË o πportu, s kate-
rim se ukvarjaπ!

Klemen: Lokostrelstvo je πport, 
v katerem si prizadevamo zadeti 
Ëim veË puπËic v sredino tarËe, 
tj. rumena oz. deset, in ne do-
puπËa napak. Na to kako bom 
zadel tarËo, pa vpliva veË po-
membnih dejavnikov. Sama teh-
nika strela, psihiËna in verjemite 
ali ne, tudi fiziËna moË. Meni 
osebno, sta najbolj pomembna 
dva dejavnika: koncentracija, s 
katero pride tudi natanËnost, in 
samozavest. Zame je lokostrel-
stvo umetnost. Vsakomur, ki bi 
pokazal zanimanje za ta πport, 
bi mu enostavno svetoval, da naj 
poskusi. Ker gre za individualni 
πport, se mora vsak posameznik 
sam odloËiti, ali je pripravljen za 
tako zvrst πporta.

Rok: Gorsko kolesarstvo je 
razdeljeno na 4 discipline: cross 
country, bmx, spust (downhill) 
in 4 cross. Sedaj prihaja tudi 
nova disciplina, imenovana eli-
minator (πprint na izloËanje). 
Sam tekmujem v cross country-
ju. Cross country je sestavljen 
iz vzponov in spustov. Navadno 
je treba prevoziti veË krogov, 
dolæina teh je od dirke do dirke 
razliËna. Tekmovanje navadno 

Sredi meseca januarja letoπnjega leta je v teni-
πki dvorani na OtoËcu potekalo dræavno prvenstvo 
do 12 let, na katerem so nastopili tudi trije kam-
niπki igralci. Medtem ko sta se Jan Rode in Andrej 
Videc v glavni turnir uvrstila neposredno (vanj se 
neposredno uvrsti enaindvajset igralcev), je moral 
Lukas Nickel Koæelj v kvalifikacije (v njih je za-
igralo πestdeset igralcev, v glavni turnir pa jih je 
napredovalo samo osem). Lukasu, ki je na tekmo-
vanjih Teniπke zveze Slovenije zaËel nastopati πele 
novembra lanskega leta, je bilo to prvo dræavno 
prvenstvo v karieri, zato nanj ni odπel z velikimi 
tekmovalnimi ambicijami. Lukasov nasprotnik v 
prvem krogu Jure Glodeæ iz Ptuja, ki se nahaja na 54. mestu lestvice do 
12 let, je bil pred tekmo videti veliko previsoka ovira za naπega igralca, a 
Lukas je z odliËno igro presenetil vse in zmagal z 9:3. V drugem krogu je 
bil njegov nasprotnik πe boljπi igralec, in sicer Gal Hercog iz Maribora, ki 
je na lestvici celo na 36. mestu. Tudi v tej tekmi je Lukas pokazal najveË, 
kar zmore, in klonil πele v zakljuËku tekme - konËni rezultat je bil 9/6 za 
Hercoga. V prvem krogu glavnega turnirja sta naπa igralca Jan in Andrej 
imela sila neugodna, a ne nepremagljiva nasprotnika. Oba sta svoje delo 
opravila z odliko - Jan je s 7:6 6:2 premagal Jakoba Pelicona iz Ljubljane, 
Andrej pa s 6:4 6:4 Alena Tuπka iz Maribora. V drugem krogu sta KamniËana 
imela πe teæje delo, saj se je Jan pomeril s petim nosilcem Rokom Komacem 
iz Izole, Andrej pa s tretjim nosilcem Timom Tekavcem iz Ljubljane. Pred-
vsem Andrej je imel izredno priloænost, da se uvrsti v Ëetrtfinale, saj je ob 
porazu s 7:5 7:5 zapravil vodstvo 5:3 v prvem nizu ter vodstvo s 40:0 pri 
rezultatu 5:6 v drugem nizu. Jan je dræal korak z nasprotnikom do rezultata 
44, nato pa ≈izgubil sapo« in tekmo s 6:4 6:1. Naπa igralca sta zdruæila moËi 
v konkurenci dvojic in za uvod premagala novomeπki par Berus/Pate s 7:5 
7:6, v Ëetrtfinalu pa sta gladko s 6:1 6:1 izgubila proti navezi Podlipnik/Ku-
pËiË iz Maribora. Na lestvici Teniπke zveze Slovenije do 12 je Andrej Videc 
znova napredoval in je v tem trenutku najviπje v karieri, to je na 13. mestu, 
medtem ko je Jan Rode s 14. zdrsnil na 20. mesto, kar je prav gotovo pre-
cej manj, kot je sposoben. Lukas Nickel Koæelj je v slabih treh mesecih ≈iz 
niË« skoËil na 77. mesto, njegove igre pa kaæejo, da bi v prihodnosti lahko 
≈segel« πe precej viπje. 

Matjaæ PogaËar

ANDREJ VIDEC  
NAJVI©JE DOSLEJ

Rok Koroπec Klemen ©trajhar

Klemen (na desni) med najveËje πportne doseæke πteje 3. mesto ekipno 
na svetovnem mladinskem prvenstvu, Poljska 2011.

Rok je na svetovnem prvenstvu 2011 v ©vici prikolesaril do izjemnega 
20. mesta (foto Vanja Kodermac). 

Bi rad koga pozdravil, sem mu 
zahvalil?

Klemen: Najprej bi se rad za-
hvalil Lokostrelskemu klubu Kam-
nik, ki mi je vedno omogoËil, da 
sem dosegal svoje cilje, mojemu 
prvemu trenerju Gregorju KonË-
anu, ki me je spoznal z osnovami 
lokostrelstva, klubskemu trenerju 
in zdajπnjemu trenerju slovenske 
mladinske reprezentance Mateju 
Zupancu, ki me je vzgojil v to, 
kar sem, in seveda svoji druæi-
ni, ki me nesebiËno podpira pri 
doseganju mojih πportnih in æiv-
ljenjskih ciljev. 

Rok: Pozdravil bi vse, ki me 
poznajo, πe posebej mojega tre-
nerja Gregorja MikliËa in Mo-
horja Vrhovnika, brez katerega 
si ne predstavljam, kako bi bilo v 
slovenskem gorskem kolesarstvu 
in klubu.

Klemenu in Roku æelimo, da 
se jima izpolnijo zastavljeni cilji, 
predvsem pa vse dobro na njuni 
πportni poti.

Tomaæ Planko

Kdo tej je navduπil za πport in 
koliko Ëasa æe treniraπ?

Klemen: Letos je moje 9. 
leto. Doma smo videli oglas 
Lokostrelskega kluba Kamnik v 
Kamniπkem obËanu, v katerem 
so vabili navduπence, da se ude-
leæijo lokostrelskega teËaja. Na 
pobudo starπev sem se odloËil, 
da bom poskusil. Ta πport mi 
je postal takoj vπeË in to traja 
vse do danes.

Rok: Treniram æe 5. leto, ta 
πport sem spoznal na dokaj ne-
navaden naËin. Organiziran je 
bil Miklavæev tek, ki sem se ga 
udeleæil, da bi videl, kako je kaj 
s kondicijo. Pred startom sem 
se malo ogreval in takrat sem 
spoznal Mohorja Vrhovnika, ki 
me je povabil, naj pridem po-
gledat na enega od treningov, 
ki se v zimskem Ëasu odvijajo 
v telovadnici. In res sem πel ne-
kajkrat na trening v telovadni-
co, potem pa mi je ta πport po-
stajal Ëedalje bolj vπeË in tako 
sem zaËel tekmovati.

traja od 1 ure in 30 minut pa 
do slabih dveh ur, odvisno od 
organizatorja tekmovanja. Po 
navadi se ob koncu tekme nabe-
re okrog 1000 viπincev in 30-40 
kilometrov. Vse je seveda od-
visno od terena in proge. Gor-
sko kolesarstvo je zelo naporen 
πport. Zahteva veliko treninga, 
zdrave prehrane, poËitka in πe 
veliko drugega. Ta πport se je 
zaËel dobro razvijati tudi pri 
nas, a æal zaenkrat ni veliko za-
nimanja zanj, ker zahteva veliko 
truda, Ëasa in discipline.

Kako ti uspeva usklajevati πolo 
in treninge?

Klemen: Hodim na Gimnazijo 
©iπka (πportni oddelek). Letos 
sem dobil status individualca, s 
katerim lahko delam predmete 
po izpitih. To mi je zelo olajπ-
alo stvari, saj bom letos v πoli 
veliko odsoten. Zelo pomembna 
je organiziranost Ëasa. Po tre-
ningu se grem ponavadi uËit in 
dam druge stvari na stran.

v konkurenci 31 ekip z vsega sve-
ta, sledi 13. mesto posamiËno leta 
2009 na svetovnem mladinskem 
prvenstvu v TurËiji in 3. mesto 
na Evropskem mladinskem po-
kalu v Armeniji maja 2011. Lani 
sem dosegel tudi dva evropska 
rekorda v kadetski konkurenci, 
in sicer ekipno na vse πtiri raz-
dalje in posamiËno na razdalji 
50 m (evropski mladinski pokal, 
Ciper, julij 2011). Veliko mi po-
meni tudi zmaga na mednarod-
nem lokostrelskem turnirju leta 
2010 v Franciji, kjer sem v mla-
dinski konkurenci premagal 145 
tekmovalcev, lansko leto pa sem 
na istem tekmovanju dosegel 3. 
mesto. Sem lastnik veË dræavnih 
nazivov in dræavnih rekordov.

Rok: Bil sem udeleæenec 1. 
mladinskih olimpijskih iger v 
Singapurju, kjer nam ni πlo naj-
bolje, drugaËe pa je moj najboljπi 
rezultat na svetovnem prvenstvu 
v ©vici, kjer sem konËal na 20. 
mestu, lahko pa bi bil πe viπje, Ëe 
ne bi imel smole s kolesom.
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Odbojkarice Calcit Volleyballa 
so zaËele s tekmovanjem v letoπ-
njem Dræavnem prvenstvu. Ker so 
na sporedu πe vedno tudi tekme 
Interlige, so se v kamniπkem in 
mariborskem taboru domenili, 
da tekmi Interlige πtejeta tudi za 
Dræavno prvenstvo. Tako so ime-
le πe pred zaËetkom tekmovanja 
MariborËanke æe vknjiæeno zma-
go doma s 3:1. Prav zaradi tega 
je bila tekma v Kamniku proti 
©tajerkam πe kako pomembna za 
Ëim boljπe izhodiπËe v konËnici 
prvenstva. 

©e pred tem dvobojem pa so 

Iz tabora Calcit Volleyball

CALCITOVKE PREMAGALE 
NOVO KBM BRANIK

KamniËanke gostovale pri naj-
boljπi ekipi prvega dela prvenstva, 
ekipi Luke Koper. Calcitovke so 
prikazale dobro igro in v prvih 
dveh setih nadigrale domaËinke. 
V tretjem setu pa so nerazumlji-
vo popustile in dopustile zniæanje 
rezultata. V Ëetrtem setu so se 
Pokalne podprvakinje le uspele 
zbrati in zabeleæiti pomembno 
zmago. 

Tudi v derbiju proti Novi KBM 
Branik so KamniËanke odliËno za-
Ëele tekmo in v prvih dveh setih 
nadigrale MariborËanke, ki pa so 
se nato zbrale in rezultat zopet 

izenaËile na 2:2. Ko so se pri re-
zultatu 8:2 za gostje v tie breaku 
mnogi v dvorani æe spraπevali ali 
imajo KamniËanke kakπen πta-
jerski sindrom, pa so se domaËe 
uspele pobrati in v neverjetni se-
riji preπle v vodstvo in na koncu 
tudi zmagale v derbiju, s Ëimer so 
dokazale, da MariborËanke le niso 
tako suverene in da bo prvenstvo 
πe kako zanimivo.

Za to pa so æe v naslednjem 
krogu poskrbele prav Kamni-
Ëanke. Gostovale so pri Vitalu v 
Ljubljani, ki so ga pred mesecem 
dni v polfinalu Pokala premagale 
v manj kot uri. Tokrat v Ljubljani 
ni igrala obolela KramolËeva, kot 
kaæe, je to moËno vplivalo na igro 
Calcitovk. Prvi set so izgubile na 
razliko, nato dva dobile brez te-
æav, v Ëetrtem pa zopet dopustile 
domaËim, da so se oddaljile in v 
konËnici zopet uspele na razliko 
tudi zmagati. V tie breaku so se 
KamniËanke v konËnici le zbrale 
in tako zabeleæile πe tretjo zma-
go v modri skupini. Sedaj bodo 
morale za prvo mesto na lestvici 
Ëakati na ≈kiks« ©tajerk, seveda ob 
predpostavki, da je bil to zadnji 
kamniπki. Tekma z MariborËan-
kami pa je πtela tudi za Interligo, 

kjer pa so KamniËanke æe skoraj 
zapravile vse moænosti za napre-
dovanje na Finalni turnir in bodo 
kot kaæe zopet osvojile peto ali 
πesto mesto, kot æe v prvih dveh 
sezonah.

CALCIT VOLLEYBALL 
VSE BLIÆJE ACH 
VOLLEYU

Konec prvega dela in zaËetek 
drugega dela prvenstva pri moπkih 
pa je potekal v znamenju dvoboja 
med Calcit Volleyballom in Ach 
Volleyom. Æe na tekmi zadnjega 
kroga prvega dela so se KamniËa-
ni dobro upirali LjubljanËanom in 
le malo sreËe jim je zmanjkalo, da 
niso osvojili Ëastnega seta. Le tega 
pa so v prvi tekmi drugega dela. 
»e v prvem setu πe niso bili blizu, 
pa so v drugem setu popolnoma 
nadigrali goste in jim tako kot 
drugi letos odvzeli set v sloven-
skem prvenstvu. V tretjem setu 
so nato bili gostje zopet boljπi. V 
Ëetrtem pa bi lahko KamniËani 
priπli tudi do velike toËke, a jim 
je na poti stal sodniπki par, na 
koncu, ko pa so domaËi zopet za-
pretili pa kanËek sreËe. Tako so 
se LjubljanËani veselili zmage 3:1, 
domaËi pa so dokazali, da bodo 
s trdim delom v nadaljevanju pr-
venstva zagotovo trn v peti tudi 
ekipi ACH Volley. KamniËani so 
sicer s porazom padli na tretje 
mesto, zato bo vsaka tekma v 
tem delu πe kako pomembna, 
saj si æelijo pred konËnico za-

gotoviti Ëim boljπe 
izhodiπËe.

V MALI 
ODBOJKI ÆE 
V »ETRT-
FINALU

Odbojkarji in od-
bojkar ice v mal i 
odbojki so odliËno 
nadaljevali prvenstvo 
in si æe zagotovili 
nastop v Ëetrtfinalu. 
Calcitovke so z zma-
gama nad Jesenicami 
in Æuæemberkom 
osvojile prvo mesto 
v tretjem krogu, nji-
hovi vrstniki pa po 
zmagah nad Go Vol-
leyom in Logatcem 
ter porazom proti 
Brezovici drugo.

V mini odbojki so si najmlajπe 
igralke druge ekipe z zmagama 
proti Domæalam in ©kofji loki pri-
igrale drugi krog repasaæa. Starejπe 
deklice so v A ligi premagala Do-
mæal in Olimp, druga ekipa pa v 
B ligi ©entvid in Logatec.

Druga kadetska ekipa je v B 
ligi izgubila proti Kranju in Bledu, 
slabπe pa gre letos tudi kadetom v 
A ligi, saj so v drugem krogu za-
beleæili poraza proti Æuæemberku 
in Salonitu.

Cico1.

Med 26. in 29. januarjem se je v letoπnji evropski prestolnici kulture Mari-
boru odvijalo zimsko zdruæeno prvenstvo v plavanju v Ëlanski, mladinski in 
kadetski kategoriji. Pokriti olimpijski bazen Pristan je v organizaciji doma-
Ëega plavalnega kluba Branik Maribor gostil 377 plavalk in plavalcev iz 25 
slovenskih klubov. Med udeleæenci niso manjkali plavalci CALCIT swimming, 
ki so nastopili z ekipo treh plavalk in sedmih plavalcev. Tekmovanje, ki traja 
πtiri dni, za vsakega πportnika predstavlja velik fiziËni in psihiËni napor, zato 
so priprave zelo zahtevne in pomembne. Kot kaæe, so se kamniπki plavalci 
na svoje nastope zelo kvalitetno pripravili in na prvenstvu dobro unovËili 
svoj trud iz pripravljalnega dela sezone. 

6 medalj in 14 finalnih nastopov 
za kamniπke plavalce

V prvem dnevu predtekmovanj 
je z uvrstitvijo v popoldanske finale 
navduπila Kristina UrπiË v disciplini 
400m kravl in 200m delfin. Kristi, kot 
jo kliËejo njeni prijatelji, je v finalu 
kadetinj na 400m kravl osvojila dru-
go mesto s Ëasom 4:34,42 in zaostala 
samo za plavalko in Ravenskega Fuæi-
narja. Nato je nastopila πe v finalu na 
200m delfin in si v epskem dvoboju s 
plavalko iz domaËega Mariborskega 
Branika v zadnjih 25m priborila prvo 
zlato medaljo na tem prvenstvu. S 
Ëasom 2:24,18 je odplavala tudi bo-
ljπi rezultat, kot je to uspelo starejπ-
im plavalkam v mladinski in Ëlanski 
kategoriji. V Ëetrtkovem finalu so 
nastopili tudi fantje v postavi: Æan 
©penko, Matic MaËek, Jaka Podjed in 
Rok Lavπ. V kadetski πtafeti 4x100m 
kravl so osvojili odliËno sedmo mesto 
s Ëasom 4:00, 17. 

stini UrπiË v disciplini 50m delfin z 
osvojenim Ëetrtim Ëasom 0:30,27 in 
dobrim obetom pred njeno paradno 
disciplino 200m kravl ob zakljuËku 
finalnega dneva. Pred tem pa je v 
isti disciplini navduπil Matic MaËek, 
ki je dodobra meπal πtrene v zadnjih 
metrih in osvojil πesto mesto s Ëa-
som 2:03,76. Matic je bil v letniku 
1997 v disciplini 200m kravl najbo-
ljπi v dræavi. KonËno smo doËakali 
tudi nastop Kristi, ki je πe enkrat 
dokazala, da 200m kravl trenutno 
odplava najhitreje med kadetinjami 
in veselili smo se nove najviπje stop-
niËke. Njen Ëas je bil 2:10,22.

Zadnji dan prvenstva je veËina 
plavalcev kazala zaËetke utrujeno-
sti. »eprav smo med manjπimi klubi 
v Sloveniji, se velikost srca pokaæe 
v vodi in to so naπi plavalci kazali 
vse πtiri dni. Zadnji dan je prese-
netila Polona Repar, ki je z moËno 
popravljenim osebnim rekordom 
na 100m delfin in Ëasom 1:11,02 
ujela uvrstitev v mladinski finale, 
kar je velika potrditev za vloæeno 
delo. V popoldanskem finalu je s 
Ëasom 1:10,02 πe izboljπala svoj 
najboljπi Ëas in konËala na πestem 
mestu. Tudi Kristi je bila glavna 
akterka zakljuËka prvenstva in je 
v finalu na 50m kravl v zadnjem 

centimetru za stotinko sekunde 
prehitela soplavalko iz ljubljanske 
Olimpije ter osvojila tretje mesto 
s Ëasom 0:28,36. Nastopila je πe v 
finalu na 100m delfin. Kot si je tudi 
sama æelela, smo si æeleli tudi vsi 
ostali, je zadnjo disciplino na tem 
prvenstvu zakljuËila z odliko. Po 50 
metrih je obraËala kot tretja, zadnji 
obrat na 75 metrih πe ni odloËil o 
zmagovalki, v zadnjih metrih pa je 
bila æelja in pripravljenost na strani 

kamniπke plavalke, ki je zmagala s 
Ëasom 1:05,57, kar pomeni sedmi 
najboljπi Ëas v zgodovini slovenske-
ga plavanja v kategoriji kadetinj. 
Zadnji nastop so opravili πe fantje 
v πtafeti kadetov 4x100m meπano 
in s Ëasom 4:31,27 osvojili sedmo 
mesto. Kamniπko ekipo so sestav-
ljali πe Lara Seretin, Æiga Komar 
in Gaπper Vrhovnik, ki so s svojimi 
nastopi izboljπali osebne rekorde in 
so bili pomemben Ëlen v skupnem 

uspehu kamniπke ekipe CALCIT 
Swimming. 

»eprav je samo ena kamniπka 
plavalka osvajala odliËja, so tudi 
drugi plavalci dokazali, da se lahko 
uvrπËajo med najboljπe v Sloveniji. V 
veliko vzpodbudo so nam Ëestitke 
trenerjev iz drugih klubov, ki vedo 
v kakπnih pogojih treniramo in se 
Ëudijo, kako nam uspeva osvajati 
takπne rezultate. 

VLADO VU»KO

Lokostrelska dvoranska sezona 
je na vrhuncu. Tekme si sledijo kot 
po tekoËem traku. »lani in Ëlanice 
Lokostrelskega kluba Kamnik, ki 
v slovenskem in tudi mednarod-
nem prostoru dosegajo vrhunske 
rezultate, se udeleæujejo vseh slo-
venskih in tudi mednarodnih te-
kem. Zadnja velika mednarodna 
tekma je potekala konec januarja 
v francoskem mestu Nimes, ki je 
πtela tudi za svetovni pokal. Na 
njej so se zbrali svetovno znani 
lokostrelci in lokostrelke, ki so do-
kazali svojo kvaliteto in priËa smo 
bili zares vrhunskim rezultatom. 
Iz Lokostrelskega kluba Kamnik 
je na to tekmo odpotovalo 10 tek-
movalk in tekmovalcev. Najboljπo 
uvrstitev je v kadetski kategoriji 
dosegel Gaπper ©trajhar, ki je med 
84 tekmovalci zasedel 8. mesto, kar 
je bila najboljπa slovenska moπka 
uvrstitev, Jaka KomoËar je v mla-
dinski kategoriji zasedel 9. mesto, 
Mateja Andrejka pa je bila med 
Ëlanicami na 17. mestu.

Poleg dvoranskih tekem, ki so 

LOKOSTRELSTVO

©olsko regijsko tekmovanje 
v Muti na Koroπkem

jih slovenski lokostrelski klubi 
organizirali od lanskega novem-
bra, je v nedeljo, 29. januarja, v 
Muti na Koroπkem potekalo πolsko 
regijsko lokostrelsko tekmovanje, 
na katerem so nastopili uËenci, 
uËenke, dijaki in dijakinje sloven-
skih osnovnih in srednjih πol iz 
severnoslovenske regije, kamor 
spada tudi Kamnik z okolico. 
Na tekmi so poskuπali ustreliti 
normo za nastop na dvoranskem 
πolskem dræavnem prvenstvu, ki 
bo potekalo v zaËetku marca v 
KoËevju. Naπi mladi tekmovalci 
in tekmovalke so se na to tekmo 
dobro pripravili in pod vodstvom 
klubskega trenerja Mateja Zupan-
ca, njegovega pomoËnika Borisa 
Andrejke in vaditelja lokostrelstva 
Anæeta Podbevπka vsi ustrelili za-
htevano normo, Ëesar so se naj-
bolj razveselili tisti, ki so prviË 
tekmovali na tekmi. Streljali so 10 
x 3 puπËice, maksimalno πtevilo 
krogov je 300. Velikost tarËe je 
drugaËna kot na dræavnih tekmah, 
odvisno od starostne skupine.

Rezultati:
UËenci 4. ∑ 6. razred: 
4. mesto: DOMEN HORJAK 214 

krogov 
UËenke 4. ∑ 6. razred:
3. mesto: EVA VENE 199 kro-

gov 
UËenci 7.- 9. razred:
1. mesto: GA©PER ©TRAJHAR 

292 krogov 
2. mesto: ÆIGA RAVNIKAR 

282 krogov 

3. mesto: JURE KOSMA» 281 
krogov 

4. mesto: GA©PER TONIN 276 
krogov 

6. mesto: LUKA ARNEÆ 268 
krogov

16. mesto: MATIC TONIN 238 
krogov

21. mesto: TIMOTEJ BOÆI» 210 
krogov

25. mesto: JAKOB WEINGERL 
186 krogov

UËenke 7. ∑ 9. razred:
1. mesto: BARABARA ©TEFU-

LA 247 krogov 
4. mesto: TEJA SLANA 172 

krogov 

Dijakinje 1. ∑ 5. letnik:
2. mesto: MA©A RAJH 253 kro-

gov 
Dijaki 1. ∑ 5. letnik:
1. mesto: KLEMEN ©TRAJHAR 

295 krogov 

3. mesto: ANDREJ MAJDI» 289 
krogov 

8. mesto: LUKA GJURIN 282 
krogov

11. mesto: ÆIGA LIPOV©EK 271 
krogov

16. mesto: ALJAÆ ZORE 190 
krogov

»ESTITAMO!

LKK

KamniËani doma ne poznajo besede predaja. 
Foto: Primoæ Mahkovec

Sprejem KamniËank v veliki meri vpliva na njihovo igro. 
Foto: Primoæ Mahkovec

»lani in Ëlanice Lokostrelskega kluba Kamnik na πolski tekmi v Muti.

NAPOVEDNIK TEKEM:
11.2., ob 20.00 - ©D Kamnik, 1. DOL æenske - Calcit Volleyball : Aliansa
15.2., ob 18.00 - ©D Kamnik, 1. DOL moπki - Calcit Volleyball : Panvita Galex
15.2., ob 20.00 - ©D Kamnik, 1. DOL æenske - Calcit Volleyball : Luka Koper
18.2., ob 20.00 - ©D Kamnik, Interliga æenske - Calcit Volleyball : Post Dunaj
18.2., ob 15.00 - O© Stranje, 3. DOL moπki - Calcit Volleyball : Mokronog
22.2., ob 17.30 - ©D Kamnik, 1. DOL moπki - Calcit Volleyball : Astec Triglav 
22.2., ob 20.00 - ©D Kamnik, 1. DOL æenske - Calcit Volleyball : UOK Vital

Drugi dan predtekmovanj se je 
Æan ©penko z osmim Ëasom na 100m 
kravl uvrstil med najboljπih osem 
plavalcev v kadetski kategoriji v po-
poldanski finale. V finalu je s Ëasom 
0:56,54 svojo uvrstitev πe izboljπal in 
konËal na konËnem sedmem mestu. 
Æan je v finalnem delu nastopil πe v 
drugem finalu na 200m meπano in 
s Ëasom 2:24,37 konËal na osmem 
mestu. Kristi se je v finale uvrstila 
v disciplini 100m kravl in z novim 
osebnim rekordom 1:01,21 osvojila 
Ëetrto mesto. Ob koncu veËera je 
Kristi nastopila πe v njeni najdaljπi 
disciplini na tem prvenstvu 800m 
kravl in se veselila novega odliËja 
za osvojeno drugo mesto. Njen Ëas 
9:28,14.

Tudi tretji dan prvenstva so kam-
niπki plavalci nadaljevali s finalnimi 
nastopi. Ponovno je to uspelo Kri-
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Planinski  kotiËek izdelavi sidriπË so z dveh 
strani spustili v vrtaËo 
reπevalca in zdravnika, ki 
sta ustrezno oskrbela po-
nesreËenca in ju namestila 
v akia Ëoln oz. v UT nosi-
la. Z vrvmi in s pomoËjo 
πkripca so ponesreËenca 
potegnili iz vrtaËe in ju 
pripravili za transport v 
bolnico. Sledila je vaja, v 
kateri je moral vsak ude-
leæenec najti tri zakopane 
plazne æolne. V vrtaËi se-
verno od Tratic, kjer je 
bilo malo veË snega, je 
potekal prikaz delovanja 
naprave za usposabljanje 
v hkratnem iskanju do 
pet zasutih æoln. Vaja je 
bila zakljuËena z analizo. 

Poleg 23 Ëlanov DGRS Kamnik se je vaje udeleæilo tudi pet 
policistov iz policijske postaje Kamnik in enote gorske policije, saj 
je medsebojno sodelovanje zelo koristno. Povabilu se je odzvalo 

tudi 5 gorskih reπeval-
cev iz postaje gorske 
reπevalne sluæbe iz Za-
dra (Hrvaπka), ki so se 
popolnoma vkljuËili v 
delo. Svoj obisk je na-
povedal tudi podpred-
sednik postaje GRS 
Æelezna Kapla, vendar 
mu je to prepreËila bo-
lezen. Zgledno je bilo 
tudi sodelovanje osebja 
druæbe Velika planina, 

zaklad narave. Vajo je vodil kandidat za inπtruktorja GRS Damijan 
KoËar ob pomoËi inπtruktorjev GRS Janeza Aæmana, Boπtjana Griljca 
in Jerneja Laniπka ter kandidatov za IGRS Mateja Bizjaka in Matjaæa 
©erkezija.

Zimska vaja DGRS Kamnik
»lani druπtva gorska reπevalna sluæba Kamnik so v soboto, 28. 

januarja, izvedli vajo iz zimskega reπevanja. Snega je bilo zelo malo, 

vendar vsaj toliko, da so jo lahko 
izvedli. Sicer pa vzrok za nesreËe 
v zimi ni samo plaz, ampak pred-
vsem zdrs.

Vaja je bila izvedena po sce-
nariju: Na Veliki planini sta v 
globljo vrtaËo padla dva po-
hodnika, od katerih naj bi eden 
imel zlomljeno stegnenico, drugi 
pa poπkodbe hrbtenice. Mesto 
nesreËe je bilo podano z geo-
grafskimi koordinatami. Reπevalci 
so se takoj po prejemu obvestila 
ustrezno opremljeni podali na 
mesto nesreËe (Pod Purmanom), 
ki so ga naπli s pomoËjo naprav 
za satelitsko orientacijo (GPS). Po 

Kdor se zanima za alpinizem, ne more mimo Toneta ©karja. Njego-
vo delo na tem podroËju ga je trajno zapisalo ne samo v slovensko, 
ampak tudi v svetovno zgodovino planinstva, alpinizma. Naj bo tole 
samo skromna zahvala in prikaz delËka njegovega izjemnega prispevka 
za planinstvo, πe posebej alpinizem.

Januarja je minilo triËetrt stoletja, odkar je v Mengπu, od koder je eden 
najlepπih pogledov na Kamniπke planine, priπel na svet Tone. V hribe je zaËel 
hoditi v srednji πoli in od takrat jih ni nikoli veË zapustil za dalj Ëasa. Ko jih je 
zaradi drugih stvari dal ≈malo na stran«, sva ga s Koscem spet zvabila nazaj. 
Vsaj tako naju je ≈obtoæil« v svoji knjigi Stene mojega æivljenja. Vendar je ta 
obtoæba pravzaprav pohvala - ni teæko prepriËati æabe, da skoËi v vodo. 

Tone je Ëlan kamniπkega planinskega druπtva in Ëastni, toda πe vedno 
aktivni Ëlan kamniπkega alpinistiËnega odseka nepretrgoma od leta 1956. 
Kot najboljπi kamniπki alpinist je konec leta 1957 prevzel vodstvo odseka 
za veË kot 8 let, nato pa od leta 1968 deset let uspeπno vodil postajo GRS 
Kamnik, ki je med njegovim vodenjem predstavljala idealno povezavo med 
alpinizmom in reπevanjem. V to obdobje spada tudi postavitev prvega bi-
vaka Pavla Kemperla na Velikih podih (1973). VeË kot dvajset let je deloval 
v upravnem odboru PD Kamnik.

V zaËetku svojega delo-
vanja v alpinizmu se je do-
kazal z zelo kakovostnimi 
kopnimi vzponi predvsem 
doma, nato pa je premak-
nil slovenski alpinizem v 
lednem plezanju na viπjo 
stopnjo. PreveË prosto-
ra bi zavzelo, Ëe bi hotel 
samo navesti vse, kar je 
kakovostnega preplezal 
v Franciji, in to v Ëasu, ko 
je bil æe obisk Chamonixa 
prava avantura. Vsi ti vzpo-
ni so mu odprli obisk Kav-
kaza leta 1964 (preplezal 
je Kriæ Uæbe) in nato leta 
1965 udeleæbo v II. JAHO. 
Tam je pomagal odkriti pot 
na dotlej πe neosvojeni vrh 
7902 m visokega Kangba-
Ëna. Nepal in Himalaja sta 
ga tako prevzela, da se je 
tja pogosto vraËal in se πe 
vedno vraËa. Za svojo duπo, predvsem pa je kot vodja odprav ali ≈samo« 
njihov Ëlan s svojim znanjem in izkuπnjami ogromno prispeval k boljπemu de-
lovanju odprave: KangbaËen 1974 in 2007 (vodja), Sagarmata (»omolungma 
oz. Mount Everest - 8848 m) 1978 in 1979 (vodja), 1996 (Ëlan), Jalung Kang 
(8505 m) 1985 (vodja), Kang Ri (6240 m) 1986 (vodja, opravil prvi pristop), 
»o Oju (8153 m) 1988 in 2001 (Ëlan), ©iπa Pangma (8016 m) 1989 (vodja), 
KangËendzenga (8586 m), 1991 (vodja), Anapurna (8091 m) 1992 in 1995 
(vodja), Daulagiri (8167 m) 1998 (vodja), SionolËu (6887 m) 1994 (vodja) in 
Ama Dablam (6856 m) 2005 (Ëlan). 

Kot naËelnik komisije za odprave v tuja gorstva pri Planinski zvezi Slo-
venije veË kot trideset let neutrudno skrbi za razvoj predvsem slovenskega 
odpravarskega alpinizma in po svojih najboljπih moËeh pomaga vsem od-
pravam, ki se obrnejo nanj. VeËina slovenskih najpomembnejπih uspehov v 
Himalaji, deloma pa tudi drugod, je namreË povezana z njegovim imenom 
- idejno, organizacijsko ali na kakπen drug naËin. To se kaæe tudi v ne-
umornem zbiranju denarja za odprave, v zadnjih petnajstih letih pa tudi za 
teËaje osnovnih planinskih veπËin oz. πolanje vodnikov nepalske planinske 
organizacije v Nepalu. Predvsem njemu gre tudi zasluga, da smo Slovenci 
zelo dostojno predstavljeni v planinskem muzeju v Pokari. 

Kot eden najbolj pokonËnih ljudi v PZS πe vedno veliko dela. Je mislec 
in delavec, odloËen, pronicljiv, realen, tudi oster, zato vËasih nerazumljen 
ali narobe razumljen. Dosledno se dræi vodila: ≈Ne prosite za naloge, ki 
bi ustrezale vaπim moËem, ampak prosite za moË, da boste lahko opravili 
svoje naloge.«

Velikokrat vidi, Ëesar drugi ne, razume in dojame, Ëesar drugim ne uspe 
ali jim ni dano ali noËejo, in marsikaj ve. Zato ima tudi mnoge nasprot- 
nike. Je eden redkih, Ëe ne celo edini, ki je imel povsem izdelano realno 
vizijo slovenskega alpinizma, ki jo je poskuπal v najveËji meri tudi izvesti. In 
zato je πe vedno v zobeh nekaterih. 

Himalaja ga ni odvrnila od vzponov v hribih, v katerih je plezal na zaËet-
ku svoje alpinistiËne kariere. ©e vedno je alpinistiËno zelo aktiven - opravi 
kakπnih deset vzponov letno, ki so glede na njegova leta nadpovpreËni: 
februarja 1989 Desna v Ojstrici v enem dnevu, 1997 Severna grapa v Skuti, 
1999 Brusova v Mali (Koroπki) Babi, maja 2000 KozmiËni raz v Aiguille du 
Midi, SV raz Kalπke gore, v letu 2001 severni greben KoËne, dvakrat na 
Velikem Kleku, preËenje Mont Blanca, 2003 zimski solo vzpon Ëez vzhodno 
steno Ojstrice in πe in πe. Leta 2006, ob 100-obletnici prvega vzpona Ëez 
severno steno Triglava po Dolgi nemπki, jo je kot 69-letnik ponovil v Ëistem 
solo vzponu, kar je vsekakor obËudovanja vedno dejanje, in pri tem doæivel 
novo rojstvo. 

Kar je dajal hribom in kar je prejemal od njih, je dajal tudi drugim. Svoja 
doæivetja je zapisal najprej v Planinskem vestniku, nato pa πe v knjigah kot 
avtor ali soavtor (uËbenik Hoja in plezanje, Stene mojega æivljenja, Kangba-
Ëen, Mount Everest, Jalung Kang, Na vrhu sveta, Stoletje v gorah, Zgodovina 
reπevanja v gorah nad Kamnikom, Planinski zbornik ob 110-letnici PZS, Slo-
venci v Himalaji, KangËendzenga, gora usode in druge. ). Leta 2011 je napisal 
knjigo Po svoji sledi, ki ni samo avtobiografija, ampak tudi presek dogajanja 
v slovenskem alpinizmu v zadnjih πestdesetih letih. Napisal je veliko spre-
mnih besedil za knjige drugih avtorjev, Ëlankov v Ëasopise in πe in πe ....

VeË kot 40 let je gorski vodnik in dolgo vrsto let tudi registriran vodnik 
PZS, ker tudi tu gleda stvari celovito. Ni mu tuje tudi gorniπtvo, Ëeprav kot 
zaveden Slovenec in domoljub podpira planinstvo.

©e bi lahko naπteval njegovo bogato delovanje, pa naj zakljuËim s tem, da 
je Tone lahko vzor vsem. Prav poËaπËen sem, da sem njegov sodobnik in Ëlan 
istega alpinistiËnega odseka. Iskrene Ëestitke z æeljo po πe veliko uspeπnih 
letih v hribih in dolini.

BojË

Tone ©karja -  
75 uspeπnih let 

Tone ©karja z vnukom na Veliki planini. Spominski pohod na Grintovec
Æe veË kot 10 let se Ëlani AO Kamnik tretji vikend v januarju od-

pravijo na spominski pohod na Grintovec v spomin na vse, predvsem 
v hribih preminule Ëlane AO. Ta datum je izbran z namenom, ker 
se je 19. januarja 1991 ponesreËil Danilo Golob in 17. januarja 1997 
Janez Plevel. Pohod ni posebej organiziran, razen za A©, za katero 
je to tudi del uËenja plezanja v snegu, pa tudi spoznavanje te strani 
alpinizma. VeË kot 30 Ëlanov AO Kamnik se je skupaj ali posamiËno 
povzpelo na Grintovec po razliËnih smereh in tako izpolnilo besede, 
izreËene ob slovesu: ≈ In, ko bomo spet gazili sneg proti vrhovom, 
plezali Ëez stene, se podajali v Himalajo, ko bo jutranje ali veËerno 
sonce zlatilo vrhove, ko bo polna luna posrebrila in zaËarala planine, 
ko si bomo podajali roke na vrhu, boste dragi Tomaæ, Matej, Pubi, 
Danilo, Mihol, Sonja, Thinc, ©tefan, Miha, Marjan, Cene, Drago, 
Albert .... spet z nami...« 

BojË

KamniËani skupaj z domaËini Æelezne Kaple 
V Avstriji je usposabljanje za gorske reπevalce drugaËe reπeno 

kot v Sloveniji. Pri nas je pogoj za Ëlanstvo v GRS naziv alpinist, v 

Avstriji pa ne. Zato morajo vsi, ki se pridruæijo GRS, najprej opraviti 
usposabljanje za hojo in plezanje v kopnem, snegu in ledenikih, πele 
nato pride na vrsto usposabljanje za reπevanje. Zato je bilo tokratno 
redno usposabljanje reπevalcev iz Æelezne Kaple posveËeno predvsem 
gibanju v ledu in snegu: stojiπËa, sidriπËa, varovaliπËa, zaustavljanje 
zdrsov, plezanje v snegu in lednih slapovih, izdelava in uporaba za-
Ëasnih nosil - vlake iz bivak vreËe. Iz kamniπkega druπtva GRS so se 
usposabljanja udeleæili Janez Aæman, Cene BerËiË, Franc Miπ, Bojan 
Pollak in Matjaæ ©erkezi. Poleg usposabljanja je potekala izmenjava 
informacij tako o tehniËnih podrobnostih, novostih v avstrijski in 
naπi GRS, kakor tudi o samem delovanju, kjer imajo npr. pri heli-
kopterskem reπevanju Avstrijci ravno nasprotne izkuπnje. Pri njih 
se namreË dogodi celo, da poleti helikopter reπevat ponesreËene, ne 
da bi bila pred tem obveπËena GRS. Zanimivo je bilo tudi to, da se 
je usposabljanje tokrat odvijalo na Jezerskem, v slapu, imenovanem 
Vikijeva sveËa. 

Med vajo v ledenem slapu.

Priznanje KA PZS odpravi na Suelian feng
V organizaciji Druπtva za gorsko kulturo iz Domæal in PZS so 

bila 24. januarja v Kulturnem domu Franca Bernika v Domæalah 
podeljena priznanja Komisije za 
alpinizem in Komisije za πportno 
plezanje Planinske zveze Sloveni-
je najuspeπnejπim alpinistkam, al-
pinistom, πportnim plezalkam in 
plezalcem za doseæke v letu 2011. 
Pozdravnem govoru podpredsed-
nika PZS Boruta Perπolja je sledila 
podelitev, ki je bila popestrena z 
izborom kratkih filmov, ki bodo 
predvajani na 6. festivalu tako 
imenovanega ≈gorniπkega« filma 
aprila v Domæalah.

Najuspeπnejπa alpinistka je Ana-
stasija Davidova (AO Ljubljana 
Matica), nagrado za posebne dose-
æke so pa dobile: Neda Podergajs 
in Tina Di Batista (AO Ljubljana 
Matica). Najuspeπnejπi alpinist je 
Luka Kranjc (AO Celje Matica), 
nagrado za posebne doseæke so 
prejeli: Andrej Grmovπek (AO 

Kozjak), Nejc MarËiË (AO Radovljica), Tomaæ JakofËiË (Akademski 
AO), Aleπ Holc (AO Kamnik), Peter Juvan in Igor Kremser (Akadem-
ski AO) ter Matic Obid (AO Nova Gorica). Najperspektivnejπi alpinist 
je Luka Straæar (Akademski AO). 

V πportnem plezanju pa KamniËani (πe) nimajo svojih predstavni-
kov, ki bi segali v sam vrh. Najuspeπnejπa πportna plezalka je Mina 
MarkoviË (PK 6b Ptuj), najuspeπnejπi ©P pa Klemen BeËan (©PO 
TræiË). 

Aleπ Holc, vodja najuspeπnejπe 
slovenske odprave v letu 2011. 

Dvig z aki Ëolnom

Vaje so se udeleæili tudi policisti.

Prva pomoË ponesreËenemu.

Vabljeni na PUSTOVANJE
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Na pobudo dr. Nikolaja Sadnikarja so 12. januarja Kamnik obis-
kali zdravniki in poveljniki VII Banjiπke divizije NOV in POJ, ki so 
preæiveli hude vojne Ëase. V tej veliki in moËni enoti je bil tudi naπ 
kamniπki rojak dr. Sadnikar kot edini Slovenec, ki je bil v tej vojni 
enoti zdravnik - kirurg. Preæivele zdravstvene veterane πe veno veæe 
trdna vez in zaobljuba, da se æe nekaj let sreËujejo v raznih krajih od 
Istre do Ljubljane in obujajo spomine na njihovo teæko in odgovorno 
delo, ko so dan in noË reπevali æivljenja teækim ranjencem. 

Kljub letom se je dr. Sadnikar potrudil, da je organiziral vse po-
trebno za to imenitno sreËanje zdravnikov in bolniËark VII. Banjiπke 
divizije. Ta enota je mnogim slovenskim partizanom ostala v trajnem 
spominu, ko se je borila v Istri in pri zavzetju Trsta. Nekaj Ëasa je 
ostala na Krasu, da bi se v primeru napada spopadla tudi z Ander-
sonovo armado, v kateri so bili v glavnem Poljaki. Ko je minila ne-
varnost agresije se je enota vrnila v Srbijo v svojo bazo, naπ Nikolaj 
pa je ostal v Sloveniji in kot civilni zdravnik nadaljeval delo v raznih 
krajih od Portoroæa do Kamnika.

Na obisk v Kamnik je priπlo l5 zdravnikov in bolniËark in Niko-
laj jim je predstavil zgodovinske zanimivosti mesta in jim razkazal 
njegovo muzejsko zbirko. Ob kosilu v hotelu Malograjski dvor so 
strnili svoje vtise z æeljo, da se πe vrnejo v Kamnik. Pred kosilom 
sta Sadnikar in nekdanji Ëlan te enote polkovnik Milan CvetanoviË 
obudila spomine na teæko in dolgo pot enote od Sutjeske do Trsta. K 
besedi so povabili tudi mene, da sem jim kot Ëastni predsednik ZZB 
krajevne organizacije Kamnik, opisal boj za svobodo KamniËanov 
in trpljenje mnogih druæin, ko jih je okupator streljal in izganjal iz 
njihovih domov v nemπka taboriπËa kot suænje na prisilno delo. 

Naπi gostje so bilo nadvse hvaleæni za lep sprejem, izrazili so æeljo, 
da se πe kdaj vrnejo v Kamnik, ker jim je ostal v lepem spominu kot 
mesto s prijaznimi krajani.

Alojzij Konda

Obisk medicinskih 
veteranov v Kamniku
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POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliško 
vežico, na upepelitev - po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NAROČIL IN DOSTAVA CVETJA 
• NAROČILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVEČAVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE 

POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ŽARNIH IN KLASIČNIH JAM 
• UREJANJE POKOPALIŠČ IN GROBOV
• VZDRŽEVANJE POSLOVILNIH VEŽIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE ČRK 
• OZVOČENJE PRI POGREBU, NOSAČI 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matični, ZZZS)

STEKLARSTVO IRMI
�����������������

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* brušenje stekla in ogledal
*��������������������������
* peskanje stekel
*�����������������
* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

Kogar imamo radi, 
nikoli ne umre,
le zelo, zelo daleË je.

V SPOMIN

IGORJU MATEU  
BARI©I»U

(1971∑2011)

V petek, 3. februarja, je minilo æalostno leto, odkar sva po 
teæki bolezni izgubila ljubljenega sina. 

Vse poti in misli vodijo tja, kjer dragi naπ Igor poËivaπ. Naj 
te spremlja petje angelov.

Hvala vsem, ki se ga spominjate, postojite ob njegovem grobu 
in mu priæigate sveËe.

Mami Cilka, tata Mijo in drugi njegovi

Februar 2012

»lovek je kakor kaplja rose,
veter pihne, ni te veË.
Ljudje, kot si ti, nikoli ne umrejo,
le v velikem gozdu zaidejo s poti.
Pa kjerkoli si, naj angel Ëuva te,
kjerkoli si, vedno bomo mislili na te.

V SPOMIN

Deset let mineva,  
odkar je odπel od nas

IGOR ZLATKOVI∆
(1980∑2002)

Iskrena hvala vsem, ki ga nosite v spominu, postojite ob 
njegovem grobu in priæigate sveËe.

©e vedno si v naπih srcih.

Vsi njegovi

Februar 2012

Ne, nisi za vedno zaspal,
vedno boπ z nami ostal.

ZAHVALA

V 82. letu nas je zapustil naπ dragi 
moæ, oËe, stari ata, tast, brat in stric

FRANC ÆAGAR
z Duplice pri Kamniku

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izreËena soæalja, podarjeno cvetje, sveËe in svete 
maπe. Hvala gospodu æupniku GerËarju za lepo opravljen 
pogrebni obred, pevcem MoPZ Solidarnost in trobentaËu. 
Zahvaljujemo se Druπtvu upokojencev, Druπtvu invalidov 

Kamnik in Balinarskemu klubu Duplica.
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

ÆalujoËi vsi njegovi.

Januar 2012

Ni smrt tisto, kar nas loËi,
in æivljenje ni, kar druæi nas.
So vezi moËnejπe, 
brez pomena zanje 
so razdalje, kraj in Ëas.
  (Mila KaËiË)

V SLOVO

V 87. letu je svojo æivljenjsko pot 
sklenila naπa draga

MARICA ©PENDE
Od nje smo se z æalostjo v srcih poslovili 2. februarja 2012 

na kamniπkih Æalah.
Hvala vsem, ki ste jo skupaj z nami pospremili na njeni zadnji 
poti, darovali sveËe in svete maπe in nam izrazili soæalja.

Posebej se zahvaljujemo vsem, ki ste ji kakorkoli pomagali, in 
gospodu æupniku Antonu Dularju za lepo opravljen obred.

Vsi njeni.

Februar 2012

Ni te veË na vrtu, ne v hiπi,
niË veË glas se tvoj ne sliπi,
Ëe luËko na grobu upihnil bo vihar,
v naπih srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALA

V 85. letu nas je po teæki bolezni 
zapustila naπa draga mama 

MARIJA PAN»UR
po domaËe Erzarjeva mama iz Zg. Tuhinja

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, dobrim 
sosedom in ostalim za izreËena pisna in ustna soæalja, cvetje, 

sveËe, sv. maπe in drugo pomoË.
Posebna hvala dr. Pleπnarjevi in patronaæni sestri Lojzki, 
hvala pevcem za odpete pesmi v slovo, pogrebcem in 
praporπËakoma, πe posebna hvala Ivici Bajde za izreËene 
ganljive besede slovesa ter duhovniku za lepo opravljen 

pogrebni obred.
©e enkrat hvala vsem, ki ste na kakrπen koli naËin nudili vaπo 
pomoË in ærtvovali vaπ Ëas ter hvala vsem, ki ste se v tako 
velikem πtevilu udeleæili zadnje slovesnosti in delili z nami 

boleËino ob izgubi naπe drage mame.

Vsi njeni

Januar 2012

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 
a nate spomin bo veËno ostal.

ZAHVALA

V 92. letu æivljenja je odπla sestra, 
teta in svakinja

 

FRANCKA ©TRUKELJ
iz Tunjiπke c. 2/b, upokojenka O© 27. julij Kamnik

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom na 
Tunjiπki cesti 2b za lepo sosedsko sodelovanje, ob slovesu pa 

za cvetje in izraæena soæalja. 
Hvala dr. Jermanovi za zdravljenje, osebju DSO Kamnik za 
poærtvovalno nego do konca njenega æivljenja, patru Ernestu 
za pomoË in vsem njenim nekdanjim sodelavcem O© 27. 

julij Kamnik.

ÆalujoËi: vsi njeni

Februar 2012

Zakaj testiranje?
≈Ker se na MZ zavedamo proble-

matike varovanja interesov potro-
πnikov na podroËju prehranskih do-
polnil, smo se odloËili, da finanËno 
podpremo primerjalno potroπniπko 
testiranje vitaminsko-mineralnih 
prehranskih dopolnil, saj se v okviru 
uradnega nadzora daje veËji pouda-
rek na preverjanje njihove varnosti. 
Poudarimo naj, da je bila s staliπËa 
varnosti veËina prehranskih dopol-
nil ustreznih, kar pa seveda ni zago-
tovilo, da je prehransko dopolnilo 
hkrati ustrezno tudi glede oznaËe-
vanja in vsebnosti hranil (vitaminov, 
mineralov)«, je dr. Marjeta Recek 
pojasnila odloËitev Ministrstva za 
zdravje RS, da podpre testiranje.

Dandanes so potroπniki preko 
razliËnih medijev dnevno sooËeni 
z informacijami, ki jim priporoËajo 
uporabo raznolikih prehranskih do-
polnil in πtevilni se prav na podlagi 
oglasnih sporoËil odloËijo za nakup, 
saj obljubljajo, da nam bodo povr-
nila zdravje, izboljπala poËutje ipd. 
≈Ljudje si v veËini primerov sami 

‘predpisujejo’ prehranska dopolnila, 
kar πe posebej velja v zimskem Ëasu, 
ko je pogostost prehladov veËja. Za-
gotovo bi bil zanimiv podatek, ko-
liko denarja za tovrstne izdelke let-
no nameni slovenski potroπnik, saj 
nam vse bolj agresivno oglaπevanje 
vzbuja slabo vest, da ne poskrbimo 
ustrezno za svoje zdravje, Ëe ne po-
seæemo po njih«, je komentirala pe-
stro ponudbo prehranskih dopolnil 
Breda Kutin, predsednica ZPS. Da se 
poraba tovrstnih izdelkov poveËu-
je, kaæe tudi trend naraπËanja pri-
jav prehranskih dopolnil, kar kaæe 
visok interes tudi s strani proizva-
jalcev, vendar pa je na drugi strani 
malo znanega o njihovi kakovosti. 
≈Odgovornost za zagotavljanje 
kakovosti in varnosti prehranskih 
dopolnil nosi nosilec dejavnosti, je 
pa seveda kakovost tesno poveza-
na s proizvodnimi stroπki. Jasno je, 
da ‘samonadzor’ pri takπni mnoæici 
prehranskih dopolnil na træiπËu ni 
najbolj uËinkovit. Zato smo se zelo 
aktivno lotili priprave priporoËil za 
zagotavljanje kakovosti in uvajanja 

sheme za spodbujanje kakovosti 
prehranskih dopolnil. Za dosego 
cilja pa so pika na i zagotovo tudi 
neodvisna testiranja s strani po-
troπniπkih organizacij«, je pomen 
in nujnost ustreznega nadzora nad 
kakovostjo prehranskih dopolnil iz-
postavil dr. Igor Pravst z Inπtituta za 
nutricionistiko.
Kdaj po prehranska dopolnila?

Prehranska dopolnila so æivila, 
katerih namen je dopolnjevati obi-
Ëajno prehrano. So koncentrirani 
viri posameznih ali kombiniranih 
hranil, ki imajo hranilni ali fiziolo-
πki uËinek. Prehranska dopolnila 
so glede na sestavo razdeljena na 
veË skupin, kot na primer vitamini 
in minerali, rastline in rastlinski iz-
vleËki, prehranske vlaknine, Ëebelji 

pridelki in mikroorganizmi. ≈Pa ven-
dar je potrebno poudariti, da uæi-
vanje uravnoteæene prehrane lah-
ko ponudi organizmu vse potrebne 
vitamine in minerale v optimalnih 
razmerjih in koncentracijah,« je po-
udarila Urπka Blaznik z IVZ in do-
dala: ≈Seveda obstajajo izjeme, npr. 
posameznikih, pri katerih zaradi do-
loËenih stanj, obdobij in æivljenjskih 
pogojev lahko nastopi viπja potreba 
po vitaminih in mineralih in je vnos 
moæen tudi preko prehranskih do-
polnil.« 
Prehranska dopolnila niso zdra-
vila!

Prehranska dopolnila po obliki 
(npr. tablete, kapalne stekleniËke, 
praπek) in naËinu uporabe spo-
minjajo na zdravila, zato jih ljudje 

pogosto zamenjujejo. Vendar je po-
trebno poudariti, da je prehransko 
dopolnilo namenjeno dopolnjeva-
nju obiËajne prehrane in ne zdrav-
ljenju ali prepreËevanju bolezni, 
Ëemur so namenjena zdravila. Na-
vajanje zdravilnih lastnosti zato na 
dopolnilih ni dovoljeno.
Velike razlike v cenah

Cene vitaminsko-mineralnih pre-
hranskih dopolnil, ki so jih kupili, so 
zelo razliËne. Za en zavitek so plaËa-
li najmanj 0,71 evra (≈DAS gesunde 
PLUS«), najveË pa kar 19,04 evrov 
(≈ABC Plus«). Vendar na ZPS po-
udarjajo, da je potrebno dejansko 
ceno izdelka presojati glede na to, 
koliko nas stane dnevno priporoËeni 
vnos prehranskega dopolnila. Tudi 
po tej presoji je najcenejπi ≈DAS 
gesunde PLUS (dnevni priporoËeni 
vnos stane le 4 cente). Glede na 

dnevno priporoËeni vnos pa je naj-
draæji vzorec ≈Source of Life« (1,89 
evra). 
Veliko moænosti za izboljπave pri 
oznaËbah

≈Pri preverjanju oznaËb smo 
ugotovili kar nekaj krπitev, eden 
izmed izdelkov je imel na primer 
celotno oznaËbo v tujem jeziku. 
Ugotovili pa smo tudi, da vrednosti 
preverjenih hranil, ki so bile zapi-
sane na oznaËbi, le pri treh vzorcih 
niso bistveno odstopale od analit-
sko doloËenih vrednosti. 

NajveËkrat so bile razlike med 
oznaËeno vrednostjo hranila in 
analitsko ugotovljeno vsebnostjo 
v laboratoriju pri vitaminu E,« je 
komentirala kakovost oznaËb pre-
hranskih dopolnil dr. Tanja Pajk 
Æontar iz ZPS in dodala: ≈Pri veËini 
izdelkov pa smo naπli tudi navedbe, 
ki s poudarjanjem vloge vitaminov 
in mineralov nagovarjajo potroπni-
ke k rednemu uæivanju le-teh, kar 
je za potroπnike zavajajoËe.«

Prehranska dopolnila pod drobnogledom

RdeËe jabolko, zelena solata ali vitamini in minerali v tabletki?
Ponudba prehranskih dopolnil, med katerimi lahko izbira slovenski 

potroπnik, je zagotovo pestra, saj je v register prijavljenih æe veË kot 
3.000 prehranskih dopolnil. Manj pa je znanega o njihovi kakovosti, zato 
so v ZPS izvedli primerjalni test 12 vitaminsko-mineralnih prehranskih 
dopolnil, 10 namenjenih odraslim, in dve, ki sta namenjeni otrokom. 
Na testu so preverili, koliko vitaminov in mineralov zares vsebujejo ali 
so oznaËbe skladne z zakonodajo in ali so morda zavajajoËe. Test je 
financiralo Ministrstvo za zdravje RS.

Nasvet
• Ne uæivajte prehranskih dopolnil na ≈lastno pest«. Pred naku-

pom se posvetujte z zdravnikom ali farmacevtom, zlasti Ëe jemljete 
zdravila za doloËeno bolezen ali Ëe æelite dopolnilo ponuditi otro-
ku. 

• PrepriËajte se, da je na vitaminsko-mineralnem dopolnilu izrecno 
oznaËeno, da je namenjeno otrokom. »e te oznaËbe nima, je name-
njeno le odraslim, oziroma starejπim od 14 let! Na ZPS so ugotovili, 
da so otroci vse bolj pogosto neposredno izpostavljeni oglaπevanju 
(v obliki nagradnih iger, oglasov v otroπkih revijah, med predvaja-
njem televizijskih programov za otroke,...), zato bodo pristojnim 
organom posredovali pobudo za zakonsko ureditev oglaπevanja, ki 
je namenjeno otrokom.

• Ne kupujte prehranskih dopolnil, pri katerih vas proizvajalci 
prepriËujejo, da z uravnoteæeno prehrano ni mogoËe zadostiti 
potrebam po hranilih. Pa tudi ne tistih, za katera obljubljajo, da 
zagotavljajo ≈Ëudeæno« ozdravitev oz. jim pripisujejo, da zdravijo 
posamezne bolezni.

• Ne priporoËamo kupovanja dopolnil na spletu, πe posebej pri 
tistih ponudnikih, ki nimajo sedeæa pri nas ali v EU.

Kako je potekalo testiranje?
1. Kupili so 12 vzorcev prehranskih dopolnil, ki vsebujejo vitamine 

in minerale (kompleks). Deset za odrasle, dva za otroke. 
2. Izdelke so kupili v DM Drogerie Markt Slovenija, Hipermarket 

Mercator, Lekarne Ljubljana, Sanolabor, preko zastopnika blago-
vne znamke Herbalife, na spletnih straneh http://www.vitalabo.si in 
http://www.enaa.com/oddelki/zdravjeInLepota/dept.asp?dept_id=-
2405.

3. V akreditiranem laboratoriju so doloËili vsebnost vitaminov C, E, 
B12, folne kisline ter mineralov (cink, kalcij, æelezo, magnezij in selen) 
in ugotavljali, ali koliËina ustreza navedbam na oznaËbi. 

4. Pri vrednotenju rezultatov o vsebnosti vitaminov in mineralov 
so upoπtevali smernice ≈Tolerance pri oznaËevanju hranilne vredno-
sti æivil« (IVZ, 2009), Ëeprav veljajo za æivila in so razmeroma ≈ohlap-
ne« za vrednotenje rezultatov prehranskih dopolnil. Æal v Pravilniku 
o prehranskih dopolnilih tolerance niso doloËene. 

5. Ogledali so si ustreznost oznaËb na izdelkih in ugotavljali, ali so 
skladne s predpisi ter ali so za potroπnika morda zavajajoËe.
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odprto od 10. do 22. ure, torek zaprto

Naše goste pričakujemo v novih, prijetnih prostorih s plesiščem in kotičkom za igro najmlajših. Ob že tradicionalno dobri 
domači hrani je tudi ob živi glasbi zagotovljena izvrstna zabava in dobro počutje do 120 ljudi. Zaželjene rezervacije.
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Ženinu in nevesti, ki s svati praznujeta in prvo poročno noč preživita pri nas, podarimo razvajanje v savni in džakuziju in 
prvi zakonski zajtrk.
Gostišče ima tudi sodobne, a prijetno domače urejene nadstandardne sobe (LCD TV, računalnik in brezplačni internet, 
klima, talno ogrevanje) in wellness studio s finsko savno, masažno kadjo, masažno prho in kotičkom za počitek.
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MojPeugeot Postanite član programa MojPeugeot in vzdrževanje vašega Peugota v optimalni formi bo lažje 
in ceneje kot kadarkoli. Na pooblaščenih servisih Peugeot boste za servisne storitve plačevali 

do 17,50 %, za originalne rezervne dele pa do 35 % manj. Za prijavo in informacije o programu MojPeugeot obiščite 
www.peugeot.si, pokličite 080 26 24 ali povprašajte pri pooblaščenih prodajalcih Peugeot.

www.peugeot.si

OHRA NITI 
VEČNO 
MLA DOST?

NIč LA žJEGA!

Včlanite se v program MojPeugeot in izkoristite do 35 % popust
na pooblaščenih servisih Peugeot!
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opremljenost in strokoven pristop, nadaljuje dobro prakso s 
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���������������� - zobni nadomestki, ki se vgradijo v kost kot 

nadomestna korenina naravnega zoba,
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Tel.: 0599 37 081, gsm: 040 703 517, 070 736 727
www.stomatologija.si, info@stomatologija.si

OPTIKA
OÈESNA AMBULANTA

Helena Dolinšek s.p.
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